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الان یا الان
اغلب با فرهنگ چانه زدن آشــنایی کامل  

داریــم و در برخی از ما در خریــد و معامات خود برای 
یک بار هم که شــده چانــه زدن را تجربــه کرده ایم. به 
نوعــی انگار نباید یک جنس و کالا را با همان قیمتی که 
فروشنده می گوید، بخرند. اما با گذشت زمان به خصوص 
در چند ســال اخیر، هر چه اجنــاس گران تر و گرانی ها 
در بازار بیشتر شــد، میزان تخفیف ها نیزکمتر و کمتر و 
به نوعی حذف شــد، تا جایی که برخی فروشندگان کم 
حوصله تر؛ امــروز در مغازه های خود »قیمت ها مقطوع« 
یــا »چانه بی چانه« را نصب کرده انــد. البته ناگفته نماند 
دیگری رمقی برای چانه زدن در این بازار بی ثبات نمانده 
اســت؛ فی المثل مردم چقدر باید چانــه بزنند تا موفق 
بشــوند جنس مورد نظر خود را بتوانند به قیمت دیروز 
خریداری کنند. گویی خود آنها نیز واقعیت این روزهای 
بازار را باور کرده اند و پذیرفته اند که شرایط همین است 
که هست. طی چند ســال اخیر فضای بازار بسیار تغییر 
کرده است و قیمت ها به نوعی لحظه ای تغییر می کنند از 
این رو فروشندگان کمتر حاضر به تخفیف دادن می شوند، 
مثــاً قبا در زمان خرید لــوازم خانگی به خصوص اگر 
بــرای جهیزیه بود، امــکان چانــه زدن و حتی پرداخت 
قسطی وجود داشــت، اما امروز هیچ فروشنده ای حاضر 
نیست تخفیف دهد زیرا قیمت الان با الان بسیار متفاوت 
است، و خود فروشندگان تأکید می کنند اگر امروز اقدام 
بــه خرید نکنید، فردا ناچاریــد همین جنس را با قیمت 
بالاتری آن را خریداری کنید و برای مشتری خط و نشان 
نیز می کشــند. پیش از این بسیاری بر این باور بودند که 
فروشــندگان تنها به دنبال سود حداکثری خود هستند، 
بنابراین در ابتدا قیمتــی غیرمنصفانه را عنوان می کنند 
در این شــرایط خریدار با چانه زنی، سعی می کرد شرایط 
معامله را به سمت خود پیش ببرد و در نهایت فروشنده 
و خریــدار با قیمتی بینابین راضی به معامله می شــوند 
این موضوع در برخی از شــهر ها رایج تر بوده تا حدی که 
معروف به چانه زنی بودند. به هر حال محدودشدن منابع 
درآمدی مردم موجب شــده تا اولویــت آنها برای خرید 
کالاهای غیرضروری کمتر شود و بیشتر به سمت خرید 
مــواد خوراکی، که هیچ گاه چانه زدن برای آنها مرســوم 
نبوده و به سمت کالاهای ضروری بروند و ناخودآگاه این 

عادت دیرینه و مرسوم در بازار کمرنگ شد.

 قلم صدای 
غزه می شود

اولین اجاســیه بین المللی شــهدا و رسانه های محور 
مقاومــت در ســالروز طوفان الاقصی با میزبانی شــهر 
شــیراز توسط بســیج رســانه های اســتان فارس با 
حضور بیــش از200 خبرنگار رســانه های بین المللی 
محور مقاومت برگزار شــد.  رئیس ســازمان بســیج 

مســتضعفین سردار ســلیمانی در نخستین اجاسیه 
شــهدا و رسانه های مقاومت در شیراز گفت: مهمترین 
مؤلفه های رژیم صهیونسیتی امنیت بود که با اتفاقات 
یک سال گذشته از این سرزمین های اشغالی رخت بر 

صفحه3بسته است. غامرضا سلیمانی در این...

رئیس سازمان برنامه و بودجه: 

لایحه بودجه اول آبان 
تقدیم می شود
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ایسنا- دبیر شورای عالی پیشگیری از وقوع جرم گفت: متأسفانه امروز 
شــاهد هستیم که برخی اقام دارویی کمیاب در داروخانه ها به راحتی 
در بازار آزاد یافت می شــوند و این موضوع نشــان دهنده آن است که 
جریان دارویی در کشــور ما )به غیــر از داروهایی که به صورت قاچاق 

وارد کشور می شوند( دارای نشتی هایی در حوزه های مختلف است.
اصغر جهانگیر طی سخنانی در نشست شورای عالی پیشگیری از وقوع  
جرم که بــا حضور رئیس قــوه قضاییه اظهار کــرد: از آنجا که حوزه 
دارو، تجهیزات و ملزومات پزشــکی دارای چالش های متعددی است و 

دربرگیری این موضوع میان آحاد مختلف جامعه بالاست.
دبیر شــورای عالی پیشــگیری از وقــوع جرم تصریح کــرد: در حوزه 
پیشگیری از جرایم حوزه دارو، تجهیزات و ملزومات پزشکی، قانون برای 
اشخاص حقیقی، حقوقی و بخش های دولتی، ضمانت های اجرایی قابل 
قبولی پیشــبینی کرده که از جمله  آنها می توان به ممنوعیت فعالیت 
اشــخاص حقیقی، منع فعالیت واحد تجاری اشخاص حقوقی و انفصال 
از خدمات بخش های دولتی اشــاره کرد. جهانگیر ادامه داد: متأسفانه 
امروز شاهد هســتیم که برخی اقام دارویی کمیاب در داروخانه ها به 

راحتی در بازار آزاد یافت می شــوند؛ این موضوع نشان دهنده آن است 
که جریان دارویی در کشور ما )به غیر از داروهایی که به صورت قاچاق 

وارد کشور می شوند(، دارای نشتی هایی در حوزه های مختلف است.
دبیر شــورای عالی پیشــگیری از وقوع جرم عنوان کــرد: در جریان 
آسیب شناســی های صورت گرفته، مشخص شــد در زمینه راه اندازی 
کامل ســامانه هایی که به موجب قوانین و مقررات باید بر فرایند تأمین 
دارو و توزیع آن میان مصرف کنندگان نظارت داشته باشند و همچنین 
در زمینه اتصال سامانه های دستگاه های مختلف به همدیگر، خلأهایی 
وجود دارد. همچنین مشــخص شد در حالی که برخی از این سامانه ها 

راه اندازی شده اند اما فرایند اجرایی آنها هنوز تکمیل نشده است.
وی در همین راســتا تأکید کرد: ضرورت دارد ســامانه های موجود در 
حوزه پیشــگیری از جرائم حوزه دارو، تجهیزات و ملزومات پزشــکی، 
با همدیگر متصل شــوند تا امکان نظارت دســتگاه های نظارتی بر آنها 
فراهم گردد. همچنین این اتصالات باید برخط و به روز باشــند. گرچه 
این امر در بخش هایی محقق شــده اما همچنان با خلأهایی در ســایر 
بخش ها مواجه هستیم. به عنوان مثال، سامانه »تی تک« که دارای ۱۹ 

زیرسامانه است با سامانه های وزارت صمت، بانک مرکزی و دستگاه های 
نظارتی، همپوشــانی دقیقی نــدارد؛ همین عدم اتصال ســامانه ها به 
همدیگر، فرصتی را برای نشت دارو فراهم می کند؛ از سوی دیگر امروز 
تعدادی از بیمارستان ها به سامانه های حوزه دارو، تجهیزات و ملزومات 
پزشکی متصل نیستند که باید در اسرع وقت این اتصالات برقرار شود.
وی در ادامه بیان کرد: در بررســی های صورت گرفته، مشخص شد در 
زمینه پیشــگیری از جرایم حوزه دارو، تجهیزات و ملزومات پزشــکی، 
قوانین، مقررات و آیین نامه های خوب و متقنی وجود دارد که بخشی از 
آنها اجرا شــده و برخی نیز به صورت کامل اجرا نشده است؛ همچنین 
بخشی از آیین نامه های موجود نیز از حیث زمانبندی، منقضی شده اند 

که باید به روزرسانی شوند.
دبیر شــورای عالی پیشــگیری از وقوع جرم اظهار کرد: با اهتمامی که 
همه دســتگاه ها اعم از دستگاه های اجرایی و نظارتی دارند و همچنین 
توجه ویژه دولت به مقوله تأمین و توزیع دارو در کشــور، امیدواریم که 
با راه اندازی کامل و اتصال سامانه های حوزه دارو، تجهیزات و ملزومات 

پزشکی، شاهد رفع دغدغه های مردم باشیم.

ایسنا- معــاون دبیرکل شورای عالی آموزش و پرورش با بیان اینکه در 
آیین نامه اجرایی مدارس »تنبیه« به معنای آگاهی بخشی مطرح شده 
است، گفت: هیچ فردی از عوامل آموزشی و تربیتی در مدرسه از معلم 
تا مدیر و معاون حق تنبیه بدنی دانش آموز را ندارند و در صورت انجام 
این کار با وی برخورد می شود. موسی الرضا کفاش با بیان اینکه در ماده 
۸۱ آیین نامه اجرایی مدارس تنبیه بدنی دانش آموز و ســوءرفتار با وی 
به هر دلیل و تحت هر شرایطی ممنوع است و با متخلفان برابر قوانین 
و مقررات رفتار می شــود، گفت: مدیر مدرســه باید همکاران خود را 
نسبت به امور انضباطی، ممنوعیت تنبیه بدنی و سوءرفتار با دانش آموز 
آگاه کند. وی با بیان اینکه در قوانین بالادســتی از جمله قانون مصوب 
23 اردیبهشــت ۹۹ مجلس شــورای اسامی مصادیق ســوء رفتار نیز 

گفته شده اســت، افزود: هرگونه فعل یا ترک فعل عمدی که سامت 
جســمی، روانی، اخاقی یا اجتماعی طفل و نوجوان را در معرض خطر 
و آســیب قرار دهد از قبیل ضرب و جرح، محبوس کردن، سوءاستفاده 
جنســی، توهین یا تهدید نسبت به طفل یا نوجوان، یا قرار دادن او در 
شرایط ســخت و غیر متعارف و یا خودداری از کمک به وی، به نوعی 
مصادیق ســوءرفتارند که در قانون حمایت از اطفال و نوجوانان است. 
معاون دبیرکل شــورای عالی آموزش و پرورش با بیان اینکه هیچ فردی 
از عوامل آموزشــی و تربیتی در مدرســه از معلم تا مدیر و معاون حق 
تنبیه بدنی دانش آموز را ندارند، ادامه داد: اگر چنین اتفاقی بیفتد عاوه 
بر اینکه در هیئت های رسیدگی به تخلفات اداری با آنها برخورد خواهد 
شــد، به دلیل جنبه مجرمانه آن، در صورت شــکایت اولیاء از طریق 

مراجع قضایی قابل پیگیری اســت. کفاش با بیان اینکه توهین لفظی 
نیز مصداق ســوء رفتار اســت، گفت: آنچه در آیین نامه اجرایی در باب 
تنبیه مطرح شــده، تنبیه به معنای آگاهی بخشی است نه تنبیه بدنی، 
گفته شــده عوامل مدرسه موظف هســتند دانش آموزان را نسبت به 
خطاهایی که می کنند آگاه و توجیه کنند نه اینکه با تنبیه بدنی جلوی 

رفتارهایشان گرفته شود.
وی با بیان اینکه با کسانی که این کار را انجام دهند برابر مقررات رفتار 
می شــود، افزود: والدین در ابتدا می توانند با مراجعه به مدیر مدرســه 
موضوع را مطرح کنند، در صورت عدم نتیجه به ادارات آموزش و پرورش 
و واحدهای ارزیابی و عملکرد و شــکایات، استان و یا وزارتخانه موضوع 

را پیگیری کنند.

دبیر شورای عالی پیشگیری از وقوع جرم:

جریان دارویی کشور نشتی هایی دارد

از اخطار تا اخراج، در انتظار معلمانی که »تنبیه بدنی« می کنند

تسنیم- مسعود پزشکیان، رئیس جمهور در دیدار اعضای کمیسیون 
آموزش مجلس شــورای اســامی، تبعیض و بی عدالتی را مهم ترین 
چالش و آفت نظام آموزشی کشور و موجب اتاف سرمایه های انسانی 
و عدم رشــد اســتعدادها عنوان کرد و افزود: اهمیت ســاختار نظام 
آموزشی کشور به حدی است که اصاح و رشد جامعه در ساحت های 
مختلف به آن وابسته بوده و وقتی این ساختار با اهمیت، دچار نقصان 

باشد، قطعاً رشد و پیشرفت جامعه نیز با اختال مواجه خواهد شد.
وی با بیان اینکه متأســفانه موازی کاری شــوراها و نهادهای مختلف 
در امر آموزش به جای کمک به حل مشــکات، بر چالش ها و مسائل 
این بخش افزوده اســت، تصریح کرد: ما در تاشیم ضمن اصاح این 
روندها، ســاختار جدید در نظام آموزشــی را بر پایه عدالت محوری به 
گونــه ای طراحی کنیم که یک فرد در تهــران که از امکانات متنوعی 
برخودار اســت، با فردی که در شــهری دور افتــاده و محروم زندگی 

می کند در شرایطی برابر و عادلانه با هم تحصیل و رقابت کنند.
رئیس جمهــور در ادامه بر ضرورت ترمیم و تقویت زیرســاخت ها در 
کنار اصاح ســاختار آموزش کشــور تأکید کرد و گفت: بنای دولت 

چهاردهم تقویت مدارس دولتی است و در این زمینه برای ساخت کل 
مدارس مناطق محروم با مشارکت مردم و دیگر نهادها هدف گذاری و 

برنامه ریزی شده است.
پزشکیان همچنین اصاح شیوه های آموزشی در مدارس و دانشگاه ها 
را نیز مورد تأکید قرار داد و تصریح کرد: دانش آموزان و دانشجویان در 

مدارس و دانشگاه های ما باید به گونه ای تربیت شوند که در قبال خود 
و جامعه ای که در آن زندگی می کنند، مســئولیت پذیر باشند و نسبت 

به وطن و کشور خود عِرق داشته باشند.
وی در ادامــه افــزود: ایجــاد دانشــگاه های متعدد در کشــور بدون 
برنامه ریزی برای اشــتغال، حجم بــالای فارغ التحصیان و همچنین 
عدم ارتباط نظامند این دانشــگاه ها با صنعــت موجب اتاف وقت و 
سرمایه دانشــجویان و عدم مهارت آموزی و توانمندی آنها شده و در 
نتیجه فارغ التحصیان دانشگاهی به هنگام ورود به جامعه با مشکات 
عدیده ای از جمله ناامیدی و ســرخوردگی مواجه می شــوند که این 

وضعیت نیازمند اصاح است.
رئیس جمهــور در ادامه با تأکید بر اینکه فردای کشــور ما بر مبنای 
آموزش امروز در مدارس و دانشــگاه ها شکل می گیرد، تصریح کرد: ما 
برای اصاح و تغییر نظام آموزشــی کشور بر پایه عدالت محوری اراده 
کرده ایــم و تمام توان و تاش خود را در ایــن زمینه به کار خواهیم 
بســت، گرچه ممکن است این تاش ها دیده نشــود، اما قطعاً آینده 

کشور را تضمین خواهد کرد.

رئیس جمهور: 

بنای دولت چهاردهم تقویت مدارس دولتی است
وعده ارتقای سرعت اینترنت و رفع 

فیلترینگ محقق می شود
ایســنا- معاون ارتباطات و اطاع رسانی دفتر ریاست 
جمهــوری تأکید کرد که مســئله ســاماندهی و ارتقای 
ســرعت اینترنت و رفع فیلترینگ در یک مســیر قانونی 
و منطقــی حل و انتظارات به حق جامعه برآورده خواهد 
شــد. متن پیام مهدی طباطبایی در اینستاگرام به شرح 

زیر است: 
»صداقت و وفای به عهد ســرمایه اصلی و خصیصه ذاتی 
رئیس جمهور پزشکیان است. مسئله ساماندهی و ارتقای 
ســرعت اینترنت و رفع فیلترینگ در یک مسیر قانونی و 
منطقــی حل و انتظارات به حــق جامعه برآورده خواهد 
شــد. با شــتاب زدگی در موضع گیری ها و قضاوت های 
زودهنگام راه را برای حل مشکات صعب و دشوار نکنیم. 
دکتر پزشکیان در حوزه صداقت و راستگویی از سرآمدان 

عرصه سیاست در ایران معاصر است.«

نرخ محصولات اساسی کشاورزی تا 
هفته آینده تعیین می شود

صدا وسیما- وزیر جهاد کشاورزی از تعیین نرخ تضمینی 
اقام باقیمانده محصولات اساسی کشاورزی تا هفته آتی 
خبــر داد. نوری قزلجه که برای ارائه گزارش در خصوص 
تســهیل صدور مجوزهای کســب و کار به کمیســیون 
ویژه جهــش تولید و نظارت بر اجــرای اصل ۴۴ قانون 
اساسی مجلس شورای اسامی  آمده بود درباره مطالبات 
گندمکاران نیز گفت: منتظر تأمین اعتبار هســتیم و به 
محض تأمین اعتبار، باقیمانده مطالبات پرداخت می شود.

وزیرجهاد کشــاورزی همچنین از فراهــم آمدن امکان 
صدور مجوز صیادی نیز در آینده نزدیک خبر داد.

۴۳۷ میلیون مترمکعب حق آبه ایران از 
هیرمند وارد کشور شد

ایسنا- معاون رســانه ای نماینده ویژه رئیس جمهور در 
امور افغانســتان از ورود ۴3۷ میلیون متر مکعب حق آبه 

ایران به کشور خبر داد.
میثــم مهدی پــور، معــاون رســانه ای نماینــده ویژه 
رئیس جمهــور در امور افغانســتان در شــبکه اجتماعی 
ایکس نوشــت: در سال آبی گذشــته ۴3۷ میلیون متر 

مکعب حق آبه ایران از رود هیرمند، وارد کشور شد.
پیــش از ایــن و در روز چهــارم خــرداد ماه، حســن 
کاظمی قمی، نماینده ویژه رئیس جمهور تأیید کرد که در 
ســال آبی جاری و در پی رایزنی ها و توافقات انجام شده 
در چارچوب دیپلماسی آبی ایران، بیش از 300 میلیون 
متر مکعب حقآبه جمهوری اســامی از سوی افغانستان، 

تأمین شده است. 
وی همچنیــن اظهار داشــت که به دلیــل عدم اصاح 
نادرســت تاج سد کمال خان، قســمتی از آب بار دیگر 
به سمت شــوره زار گودزره هدایت شد و این امر مانع از 
تأمین بخشی از حق آبه ایران گردید. کاظمی قمی تصریح 
کــرد: بنابرایــن در نتیجه دو اقدام دیگــر طالبان یعنی 
اصاح دریچه های سد کمال خان و لایروبی مسیر انتقال 
آب به سمت سیستان، بیش از 300 میلیون متر مکعب 

حقآبه ایران تأمین شد.

۸۰ درصد کودکان کار کشور ایرانی 
نیستند

صداوســیما- دســتیار اجتماعی رئیس جمهور گفت: 
۸0 درصد کودکان کار کشــور، ایرانی نیستند اما انسان 
هســتند و باید مورد توجه قرار گیرنــد. علی ربیعی در 
دومین کنفرانــس بین المللی حقوق کــودک گفت: در 
تحلیلی که در دولت ســیزدهم انجام شــد ۱00 درصد 
کــودکان کار دارای فقــر درآمــدی و 20 درصد دارای 

سوءتغذیه بودند.
ربیعــی افزود: دولت معتقد اســت کیفیــت آموزش در 
مدارس دولتی و کیفیت درمان بیمارســتان های دولتی 
باید همســطح مراکز خصوصی باشــد تا هیچ کودکی به 
خاطر فقر از دریافت خدمات محروم نشــود و شــرایط 
را بایــد به گونه ای فراهم کرد کــه همه مدارس و مراکز 

بهداشتی و درمانی از کیفیتی بالا برخوردار باشند.
 وی بیان کرد: کودکان و زنان از گروه های دارای اولویت 
دولت هســتند و توجه بــه عدالت و برخــورداری همه 
کودکان از سامت و آموزش مورد توجه دولت چهاردهم 
است. ربیعی افزود: زنان همپای مردان در ساختن ایران 
نقش دارند بلکه نقش آنها مضاعف اســت و پرورش نسل 

بعدی را نیز عهده دار هستند که نقش مهمی است.
 وی همچنین با اشــاره به کــودکان بازمانده از تحصیل 
کشور ادامه داد: در این زمینه تنها فقر مطلق نقش ندارد 
چنان که در برخی مناطق مرزی، موضوعات فرهنگی هم 

در بازماندن کودکان از تحصیل مؤثر است.

هیچ کمبودی در تولید مرغ و تخم مرغ 
وجود ندارد

ایسنا- معاون امور تولیدات دامی  وزارت جهاد کشاورزی 
با تأکید بــر اینکه هیچ کمبــودی در تولید تخم مرغ و 
گوشــت مرغ نداریم، گفت: افزایش تقاضا به دلیل تغییر 
فصل منجر به افزایش قیمت این محصولات در بازار شده 
است.محمد ابراهیم حسن نژاد با تأکید بر اینکه وضعیت 
تولید تخم مرغ در کشــور مطلوب است، افزود: بر اساس 
برنامه ریزی انجام شده تا پایان سال جاری یک میلیون و 

3۵0 هزار تن تخم مرغ تولید خواهد شد.
معــاون وزیر جهادکشــاورزی اظهار کــرد: میزان تولید 
در ۶ ماه نخســت امســال کمتر بود، زیرا مصرف در این 
بازه زمانی کاهشی اســت اما در ۶ ماه دوم سال افزایش 
می یابد. حسن نژاد تصریح کرد: ماهیانه تولید ۱۱۵ تا ۱۱۸ 
هزار تن تخم مرغ برنامه ریزی شده تا با کمبودی روبه رو 
نشویم. وی گفت: از ابتدای سال تاکنون بیش از ۵۵ هزار 
تن تخم مرغ صادر شــده اســت، بنابراین حجم صادرات 
نشــان می دهد در حوزه تولید و تأمین نیاز داخلی هیچ 

مشکلی وجود ندارد.
معاون وزیر جهاد کشاورزی در امور دام با بیان اینکه در 
گوشت مرغ نیز برای ۶ ماهه ابتدایی امسال با مازاد تولید 
روبه رو بودیم و بخشــی از آن صادر شــده است، افزود: 
تولید گوشــت مرغ ماهانه 2۶۵ هزار تن است که همین 
وضعیت در نیمه دوم ســال نیــز ادامه خواهد یافت. وی 
ادامه داد: در پایان شهریور ماه و ابتدای مهرماه، تقاضای 
این محصولات با افزایش روبه رو شــد کــه این افزایش 

تقاضا، باعث کمی  نوسان در قیمت گوشت شد.

صفحه7

کاهش ۱7درصدی تلفات ناشی از حوادث 

رانندگی در کلانشهر شیراز
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ایســنا- عباس گلرو، رئیس کمیته روابط خارجی 
کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
شورای اسلامی با گرامیداشت یاد شهید سید حسن 
 نصرا... دبیرکل حزب ا... لبنان گفت: سید حسن نصرا... 
مرد وعده های صادق بود و دشمن نیز به صراحت او 
اعتراف کرد؛ او با درایت حکمتش وحدت و انسجام 
را در درون شــیعیان لبنان به بالاترین سطح رساند 
و تمام توان خود را در جهت وحدت مســلمانان در 
درون طایفه اسلامی بین شیعه و سنی به کار گرفت 
و بخــش اعظمی از اهل ســنت لبنان به اعتبار او با 

مقاومت همراه شد.
وی ادامه داد: سیدحســن نصرا...، مسیحیان لبنان 
را تکریم کرد و در برابر تجاوزات اسرائیل و جنایات 
داعــش در لبنان ســوریه از جان و مــال و ناموس 
مسیحیان و همچنین کلیســا ها و اماکن آنها دفاع 
کرد. او حزب ا... را در بعد نظامی به هســته سخت و 
در بعد سیاسی به کنشگری حکیم و مدبر در فضای 

حکمرانی لبنان ارتقا داد. 

مروت دبیر کل حــزب ا... لبنان چنان بود که وقتی 
حتی تروریســت های فریب خورده پشیمان شده از 
حزب ا... امان می خواســتند به آنها امان داد و اعتقاد 
داشــت آن بخش از داعشــی های فریب خورده را 
باید بــا کار فرهنگی جذب کرد و هیچگاه دســتور 
 حمله نظامی به اماکن غیرنظامی رژیم اشــغالگر را 

صادر نکرد.
این نماینده مجلس با تاکید بر اینکه بخش معنوی 
و عرفان هســته مرکزی شــخصیت او را تشــکیل 
می داد، گفت: راه و مکتب ســید حســن نصرا... در 
عمق جان و اندیشــه جوانان ملت های مسلمان به 
 ویــژه جوانان لبنانی و جان و اندیشــه همه ما باقی 
خواهد ماند. حزب ا... شــجره طیبه ای است که اصل 
آن ثابت اســت و ایــن جریان جهان شــمول باقی 
و قوی تر از قبل و تشــکیلاتی و منســجم اســت و 
به زودی نیز دبیرکلی برای آن انتخاب خواهد شــد 
که دشمنان را غضبناک و دوستداران را شگفت زده 
کــرده و به وجد خواهــد آورد و معادلات رویارویی 

برای برافکندن رژیم جعلی را به هم خواهد زد.
وی با بیان اینکــه »وعده صادق ۲ موفق تر از وعده 
صادق ۱ بود که قلوب مسلمانان به ویژه مردم لبنان 
و فلسطین را تســکین داد«، ادامه داد: اسرائیل در 
سراشــیبی نابودی اســت و این رژیم در ناامن ترین 
مراحل پیدایش خود و نگران موجودیت نامشــروع 

خویش است.
این نماینده مجلس با اشاره به حضور میلیونی مردم 
تهران در نماز جمعه گفت: نماز باشــکوه به امامت 
رهبر انقلاب صلابــت و عظمت ملت بزرگ ایران را 

بار دیگر به جهان نشان داد. 
همچنین ســفر به موقع وزیر امور خارجه کشورمان 
به لبنان و ســوریه در پرالتهاب ترین روز های منطقه 
و مواضع مقتدرانه، هوشمندانه و صریح ایشان قابل 
تقدیر اســت. گلرو همچنین تاکید کرد: رژیم رو به 
زوال اسرائیل و نخست وزیر ملعونش بدانند که برای 
نابودی نهایی اسرائیل ذره ای تردید و لحظه ای درنگ 
 نخواهیم کــرد و خط مبارزه برای نابودی آنها پایان 

یافتنی نیست. 
ساکنان ســرزمین های اشغالی فلســطین به ویژه 
یهودیــان مهاجر بدانند که ما دنبــال نابودی یهود 
نبوده و نیســتیم بلکه مخالف تفکر صهیونیســم و 

دنبال ریشه کنی رژیم نامشروع هستیم.
وی خطــاب به ســاکنان ســرزمین های اشــغالی 
فلســطین با تاکید بر اینکه بدانید که آمریکا دوست 
شــما نیست و فلسطین نیز جای شــما نیست و از 
هرجا آمده ایــد به آنجا برگردید، گفت: ما برای حل 
مســئله فلســطین هم به مبارزه معتقدیم و هم راه 

حل سیاسی داریم.
 بشارت و وعده الهی به مومنان و مجاهدان راه حق 
پیروزی است و ان شاءا... فلسطین به پایتختی قدس 

شریف آزاد می شود و اسرائیل نابود خواهدشد.
این نماینــده مجلس در پایان تاکیــد کرد: ایالات 
متحــده آمریــکا مراقب باشــد اگر جنایــات رژیم 
اســرائیل در لبنان و غزه و تهدیدات علیه جمهوری 
اســلامی ادامه یابد، مجلس شــورای اســلامی در 
 اصــلاح قانون راهبــردی رفــع تحریم هــا تردید 

نخواهدکرد.

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس:

باانتخابدبیرکلجدیدحزبا...،دشمنانغضبناکودوستدارانشگفتزدهمیشوند

رئیس جمهوری  راهبــردی  معاون  باشــگاه خبرنگاران- 
گفــت: نه تنها جنایات اســرائیل در غزه آثار وحشــتناکی بر 
محیط زیســت دارد بلکه نمونه ای از فســاد فی الارض است و 
همه ما داغدار فلســطین و لبنان هستیم. محمدجواد ظریف 
در سلســله نشســت های »برای ایران« مرکز بررســی های 
اســتراتژیک ریاســت جمهوری با اشــاره به یک ساله شدن 
نسل کشــی رژیم اســرائیل در غزه، اظهار کرد: منطقه ما با 
بحران بســیار جدی روبه رو اســت و امروز یکمین ســالگرد 
جنایات وحشتناکی است که اسرائیل در منطقه به راه انداخته  
و غارت و قتل عام و نسل کشــی در فلسطین اشغالی، نوار غزه 
و در لبنان ایجاد کرده اســت که این میزان از وحشــیگری و 
جنایت بی ســابقه است. وی تاکید کرد: اگر به قرآن برگردیم 
تخریب محیط زیســت در کنار کشتار انســان ها به عنوان دو 
عامل برجسته فساد فی الارض مطرح می شود. بنابراین نه تنها 
جنایات اســرائیل در غزه آثار وحشــتناکی بر محیط زیست 

دارد بلکه نمونه ای از فســاد فی الارض است و همه ما داغدار 
فلسطین و لبنان هستیم.

وی در ادامــه در رابطــه با اجلاس جهانــی کاپ به میزبانی 
آذربایجــان اظهار کــرد: اجلاس کاپ ۲۹ بــه زودی برگزار 
خواهد شــد. از آنجا که گزارش سیاستی آماده ای برای کاپ 
۲۹ نداشتیم، تصمیم گرفتیم در این سلسله جلسات، گزارش 

سیاستی را تدوین کنیم.
ظریف ادامه داد: منطقه ما با بحران بسیار جدی مواجه است 
و قتل عام اسرائیل در این مدت بی سابقه است. می گویند در 
این شــرایط چه ضرورتی دارد درباره محیط زیســت صحبت 
کنیم، اما تخریب محیط زیســت در کنار کشــتار انسان ها به 

عنوان دو عامل برجسته فساد فی الارض محسوب می شود.
نه تنها جنایات اســرائیل در غزه آثار وحشــتناکی در منطقه 
 دارد، بلکه یک فساد فی الارض است و تخریب زیست محیطی 

به وجود آورده است. 
معــاون راهبــردی رئیس جمهوری تاکید کــرد: اقدامات آن 
جنایــت کاران روی منطقه تاثیر می گذارد. ضمن این که همه 
ما داغدار فلســطین و لبنان هستیم، لازم بود که مسائل روز 
را هم دنبال کنیم. وی ادامه داد: به همین دلیل این جلســه 
جایگاه مهمی دارد. با یک نگاه انســانی و توســعه محور باید 
پیش برویم. توســعه بدون داشتن زیست بوم پایدار بی معنی 
اســت. حوزه محیط زیست میراث مشترک همه بشریت است 

و همــه مســئولیت داریم، اما به این معنی نیســت که همه 
مســئولیت یکسانی داریم. برخی  کشــورها امکانات بیشتری 
بــرای حفظ محیط زیســت دارنــد. آن ها با تحریــم مانع از 
دسترســی به امکانات لازم در به دســت آوردن فناوری های 
ســبز می شوند. این مســئولیت مشترک اســت، اما در واقع 
متفاوت است. ظریف با اشاره به حضور ایران در اجلاس پیش 
روی کاپ ۲۹ گفت: لازمه حل مشــکلات این اســت که در 
اجلاس های پیش رو حضور داشته باشیم. حضور نداشتن راه 

حل نیست، چون هیچکس منتظر ما نخواهد ماند.
 تحولات در ســطح جهانی جریان خواهد داشــت. می گوییم 
 اگر در برخی از جلسات بین المللی شرکت نکنیم، مشروعیت 
آن جلاس را زیر ســوال می بریم، اما این گونه نیست. شرکت 
نکردن به معنی ناکارآمدن کردن آن روند نیســت. در روابط 
جهانی و در مذاکرات بین المللی شما یا خودتان از منافعتان 

دفاع می کنید یا دیگران بر سر منافع شما معامله می کنند.

معاون راهبردی رئیس جمهور: 

جنایاتاسرائیلنمونهایازفسادفیالارضاست

 

رئیس جمهور:

آمریکا و اروپایی ها حامیان رژیم وحشی صهیونیستی هستند
ایرنا- مســعود پزشــکیان در مراسمی ضمن 
رونمایی از بخشی از الواح هخامنشی بازگردانده 
شده به کشور در دیدار مدیران و فعالان میراث 
فرهنگــی، گردشــگری و صنایع دســتی، در 
واکنش به مطالب مطرح شــده از سوی ایشان 
 مبنی بر اینکه یکی از مسائل اصلی در این حوزه
به خصوص در زمینه گردشــگری، رفع تنش ها 
در عرصه روابط منطقه ای و بین المللی اســت، 
تصریح کرد: بنده اساسا با شعار و رویکرد ایجاد 
وفــاق در داخل و گســترش و تقویت روابط با 
کشورهای همســایه و دیگر کشورهای دنیا به 
افزود:  ریاست جمهوری رســیدم.رئیس جمهور 
متاســفانه از همان روز اول آغاز به کار رسمی 
بنده، به شــکل مســتمر و بلاوقفه حوادثی رخ 
داده و با اقدامات یک رژیم وحشــی شــرایطی 
برای ما ایجاد شــده که در مســیر پیشبرد این 
سیاست مانع تراشی می کند. کشورهای غربی به 
ســردمداری آمریکا رژیمی را در منطقه مستقر 
کرده اند کــه هیچ چارچــوب و مبانی حقوقی 
بین المللی و انســانی را رعایت نمی کند و زن و 
کودک و پیر و جوان را بی گناه قتل عام می کند 
و همین کشــورها کــه ادعای دفــاع از حقوق 
بشــر دارند و به خاطر قصاص یــک قاتل علیه 
مــا جنجال به پا می کنند، با ســکوت خود این 
جنایــات را تایید می کنند.پزشــکیان در ادامه 
ســخنانش با اشــاره به شناســایی یک شهر با 

قدمت حداقل ۷۵۰ سال در آذربایجان شرقی با 
ســاختار اداری بسیار پیشرفته اظهار داشت: در 
این شــهر دانشگاهی وجود داشته که در قیاس 
با دانشــگاه های امروز جهان، جزو دانشگاه های 
نســل ۴ به حســاب می آید در حالی که عموم 
دانشــگاه های بزرگ کشورمان امروز نهایتا جزو 
نسل ۲ هستند. در این دانشگاه به ۷ زبان زنده 
دنیا دانشجو تربیت می شده و مدیریت این شهر 
بسیار حساب شده و براساس فرآینده بوده است. 
روشی که حتی امروز ما در نظام مدیریتی خود 
نتوانســته ایم آن را اجــرا کنیم.رئیس جمهور با 

اشاره به اینکه امروز متاســفانه حتی با میراث 
تمدنی درخشان خود آشــنایی کافی نداریم و 
رشــته ارتباط ما با هویت متمدن کشــورمان 
بریده شده اســت، گفت: امروز خیلی که تلاش 
کنیم و در نظام آموزشی کشور نخبه هم تربیت 
کنیم، عموم ایــن نخبگان به دنبال مهاجرت از 
کشور هســتند و نه ماندن و آباد کردن کشور؛ 
یکی از دلایل اصلی این بی علاقگی برای ماندن 
و تلاش برای ســاختن کشور، بی اطلاعی و عدم 
ارتباط با هویت درخشــان تمدنی کشور است 
که باعث شــده جوانان نخبه احســاس تعلق و 

دلبستگی به این آب و خاک نداشته باشند.
پزشــکیان تقصیر عدم دلبســتگی به کشور را 
متوجــه عملکرد مســئولان و ناکارآمدی نظام 
آموزشی کشــور دانست که نتوانسته اند گذشته 
درخشــان کشــور را به خوبی تصویــر کنند تا 
این جوانان و نخبگان ریشــه های هویتی خود 
را بیابنــد و با افتخــار به آن به دنبــال احیا و 
بازآفرینی آن مجد و عظمت باشند و خاطرنشان 
کرد: اگر به دقت به گذشــته نگاه کنیم و آن را 
بشناسیم درخواهیم یافت که درس های فراوانی 
در عرصه هــای فرهنگی، اجتماعی، سیاســی، 
حکومــت داری، اقتصاد و دیگر عرصه ها برای ما 
دارد؛ به عنوان مثال بسیار مهم است که بدانیم 
سلسله ای مثل هخامنشیان با چه نظام سیاسی، 
اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی چنان حکومت و 
قلمرو پهناوری را در صلح و آرامش و شکوفایی 
اقتصــادی و فرهنگی و اجتماعی اداره می کرده 
است.رئیس جمهور با بیان اینکه امروز دشمنان 
با ایجاد اختــلاف ما را به جان هم انداخته اند و 
منابع ما را غارت می کنند و برخی دیگر از ما را 
با وحشی گری قتل عام می کنند، اما تفرقه مانع 
از آن می شود که ما بتوانیم منسجم و یکپارچه 
مقابل آنها بایستیم، گفت: ما از ریشه ها و هویت 
خود جدا شده ایم و نتوانسته ایم درس های لازم 
را از نحــوه اداره جامعــه و حکومت های موفق 
گذشــته بگیریم. ایرانی که مــا در آن زندگی 

می کنیم مملو از ســرمایه های علمی، فرهنگی، 
مدیریتی، سیاسی، ارتباطی و اجتماعی است و 
برای موفقیت باید واقعیات تمدن درخشان آن 

را برای خودمان و دیگران آشکار کنیم.
پزشــکیان بــا اشــاره بــه اینکه مــا در تاریخ 
درخشان و افتخارآمیز خود نمونه ها و الگوهای 
درخشــانی از حکمرانی موفق داریم، افزود: در 
دوره نمایندگی مجلس، یکی از دوســتان نظر 
بنده را درباره حکومت پارلمانی پرســید که به 
او گفتــم چرا بــر مبنای عهدنامه مالک اشــتر 
حکومت اسلامی نداشته باشیم؛ عهدنامه مالک 
اشــتر یکی از بهترین مدل هــای حکومت دار را 
تشــریح کرده اســت که بر مبنای آن به عنوان 
مثال یک اســتاندار اختیارات کافی برای اداره 
اســتان محل ماموریت خــود را دارد، به حاکم 
کشور پاسخگوســت و ملاک و شاخص ارزیابی 
عملکــرد او میزان رضایت مردم اســت. ما باید 
فقط یک شاخص در حکومت داری داشته باشیم 
و آن میزان رضایت مردم از کیفیت خدمتگزاری 
ماســت. رئیس جمهور تصریح کرد: شما نیز در 
حوزه هــای کاری و تخصصی تــان مطالــب و 
نیازمندی هایتان را بر اســاس الگوها و تجارب 
موفق در جهان تدوین و ارائه کنید. ما آمده ایم 
که مشکل شما را حل کنیم و بدون منت آنچه 
بتوانیم در حمایت و پشــتیبانی از شــما انجام 

خواهیم داد.

وزیر امور خارجه: 
ایران با تمام قوا پشت سر مقاومت خواهد ایستاد

 ایرنا- ســید عبــاس عراقچــی، وزیــر امــور خارجه در نشســت
»طوفان الاقصی؛ آغاز نصرا...« اظهار داشت: بی تردید همانطور که مقام 
معظم رهبری فرمودند این عملیات تجربه شکســت سختی را به رژیم 

صهیونیستی چشاند.
وی گفت: اقتداری که برای نخســتین بــار در تاریخ مبارزات علیه رژیم 
صهیونیســتی توانست بر اقتدار مقاومت اســلامی را در عرصه های نبرد 

نمایان ساخت. 
 وزیر امور خارجه تصریح کرد: نباید از دستاوردهای عملیات طوفان الاقصی
در عرصه تحولات گفتمانی غفلت کرد. امروز دســتان مقاومت اسلامی 

پرتوان است و به شجره طیبه ای بدل شده است. 
عراقچی بیان کرد: دولت چهاردهم بر عهد و پیمان مســتحکم بر دفاع 
 از اصول و آرمان های فلســطین پایبند خواهد بود. عملیات وعده صادق
۱ و ۲ عزم و اراده ایران را نشان داد که هرگونه اقدام تجاوزکارانه با پاسخ 

ایران مواجه خواهد شد. 
وی افزود: پیام سفر من به سوریه و لبنان این است که ایران با تمام قوا 

پشتیبان مقاومت بوده، هست و خواهد بود. 
عراقچی بیان کرد: به رژیم صهیونیســتی توصیه می کنیم اراده ایران را 

آزمایش نکند.
 هر حمله ای به ایران صورت بگیرد پاسخ ما مستحکم تر خواهد بود. وزیر 

امور خارجه تصریح کرد: در پاسخ نه تردید داریم نه عجله.
هرگونــه حمله به تاسیســات زیربنایــی ایران با پاســخ محکم مواجه 

خواهدشد. 
وی در پایان گفت: کنار شهدای برجسته مقاومت از شهید اسماعیل هنیه 

میهمان گرانقدر ایران یاد می کنم.

رئیس مجلس شورای اسلامی:

۳۱ هزار میلیارد تومان پول
 برای حمایت از اشتغال پرداخت نشده است

باشگاه خبرنگاران- رئیس مجلس گفت: ۳۱ هزار میلیارد تومان پول 
برای حمایت از اشتغال در حساب ملی پیشرفت و عدالت رسوب کرده 

و پرداخت نشده است.
محمدباقر قالیباف گفت که این مبلغ برای ســال های ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲ 
بوده؛ او همچنین از رئیس سازمان برنامه و بودجه گلایه کرد که »چرا 
با وجود این مبلغ راحت می گوید تسهیلات حمایتی از اشتغال پرداخت 

نشده است.«
رئیس مجلس گفت: »مگر ما مسئول هستیم که این پول رسوب کرده 
اســت؟ ما قانون را تصویب کردیم که همیشه پول در این حساب باشد 

تا تسهیلات راحت پرداخت شود.«

معاون پارلمانی رئیس جمهور: 
انتخاب استانداران به زودی نهایی می شود

فارس- معاون پارلمانی رئیس جمهور گفت: انتخاب اکثر اســتانداران 
تقریبا در دولت در حال نهایی شــدن اســت و غیر از چند استان که 
مقداری اختلاف نظر وجود دارد، در باقی اســتان ها نیز به زودی نهایی 

می شود.
شــهرام دبیری، معاون پارلمانی رئیس جمهور با اشاره به روند انتخاب 
اســتانداران در دولت، گفت: انتخاب اســتانداران به طور مســتمر در 
دســتور کار جلســات هیئت دولت قرار دارد و کار دارد پیش می رود.
وی با تأکید بر اینکه از جلســات آتی هیئت دولت، تعداد استاندارانی 
که انتخابشان تقریباً نهایی شده در جلسه هیئت دولت مطرح می شود، 

اظهار کرد: سعی می کنیم خیلی سریع مصوبه آن را اخذ کنیم. 
معاون پارلمانــی رئیس جمهور تصریح کرد: انتخاب اکثر اســتانداران 
تقریباً در دولت در حال نهایی شــدن اســت و غیر از چند اســتان که 
مقــداری اختلاف نظر وجود دارد، در باقی اســتان ها نیز کارها در حال 
نهایی شدن اســت و در چند جلســه آتی هیئت دولت، انتخاب باقی 

استانداران در دستور کار قرار می گیرد و انتخاب می شوند.
 تاکنون آرش زره  تن لهونی، یدا... رحمانی، هادی حق شــناس و حمید 
ملانوری به ترتیب برای اســتان های کردستان، کهگیلویه و بویراحمد، 
گیلان و همدان به عنوان استاندار در دولت چهاردهم انتخاب شده اند.

سخنگوی دولت:
بخش خصوصی، عزت و آبروی کشور است

ایسنا- جمعی از فعالان بخش خصوصی با سخنگوی دولت چهاردهم 
دیــدار و گفت وگو کردند. فاطمه مهاجرانی در این دیدار اظهار کرد: ما 
همواره در کشــور بزرگان را به چشم ظالم دیده ایم. این روزها شرایط 

حوزه تولید از حوزه خدمات نیز بدتر شده است. 
 ســخنگوی دولــت گفــت: قطعــا بخش خصوصــی عــزت و آبروی 

کشور است.
 من حامل پیغام شــما به اعضای هیئت دولــت خواهم بود که بخش 

خصوصی خواستار وفاق دولت با صنایع بزرگ خصوصی است. 
وی یادآور شد: در اســرع وقت جلسه ای ویژه از سوی وزارت صمت و 

اقتصاد با تعدادی از کارآفرینان کشور برگزار خواهد شد. 
دبیرکل مجمع کارآفرینان ایران، مدیرعامل هلدینگ مادیران و جمعی 

دیگر از فعالان بخش خصوصی در این دیدار حاضر بودند.

مهــر- محمدباقر قالیباف در جلســه علنی مجلس شــورای 
اســلامی بعد از بررســی گزارش مشــترک کمیســیون های 
اقتصــادی و ویــژه حمایــت از تولیــد و نظارت بــر اجرای 
سیاســت های کلی اصل ۴۴ قانون اساســی در مورد بررســی 
عملکرد تبصره های موسوم به تولید و اشتغال گفت: کشاورزان 
و گندم کاران زحمات زیادی می کشــند که دولت بخش قابل 
توجهــی از مطالبات آنان را پرداخت کــرده و ۴۲ همت باقی 
مانــده که باید دولت از بودجه تحت اختیارش اســتفاده کرده 
و ایــن مطالبات را به طور کامل پرداخــت کند.وی بیان کرد: 
با توجه به اینکه در آســتانه فصل کاشــت هستیم باید هر چه 
زودتر مطالبات کشــاورزان پرداخت شــود. اگر برای پرداخت 
مطالبات آنــان نیاز به اخذ مجوز از ســران قوا اســت کمک 
می کنیــم تا این مطالبات هر چه زودتر پرداخت شــود.رئیس 
مجلس شورای اســلامی درباره موضوع پرستاران گفت: تعداد 
پرســتاران در مقایسه با تخت های بیمارستانی کم است. علاوه 
بر این تعداد قابل توجهی از پرستاران فعلی کشور خانم هستند 
که مجبور به اضافه کاری هســتند و این موضوع مشکلاتی را 

برای آنان ایجاد کرده اســت. قالیباف ادامه داد: برای پرداخت 
 بــه موقع حقوق پرســتاران پنج همــت در بودجه پیش بینی
شــده که انتظار می رود این قانون به طور دقیق اجرا شــود و 
دولت نباید تأخیری در پرداخت ها داشته باشد. قالیباف درباره 
همسان ســازی حقوق بازنشســتگان گفت: در قانــون برنامه 
هفتم توســعه منابع لازم برای اجرای متناسب ســازی حقوق 
بازنشســتگان پیش بینی شــده و دولت مکلف به اجرای قانون 
است. با توجه به اینکه مبلغی به صورت علی الحساب پرداخت 
شده اســت، باید قانون در این خصوص مورد توجه قرار گیرد 
و اگر تاکنون این مبلغ به کســانی داده شده که آنان مشمول 
نبودند ســازمان برنامه و بودجه باید اصلاحاتی را در این روند 
اعمال کند تا این موضوع ادامه پیدا نکند.رئیس مجلس شورای 
اســلامی با بیان اینکه برآورد ما برای متناســب سازی حقوق 
بازنشســتگان ۵۰ تا ۵۵ همت بود، ادامه داد: از طریق افزایش 
یــک درصدی مالیات بر ارزش افــزوده حدود ۷۰ تا ۷۵ همت 
اعتبــار در اختیار دولت قرار می گیرد و این اعتبار پاســخگوی 
اجــرای قانون مذکور اســت. برای آنکه دچار کســری بودجه 
نشویم نباید کســانی که ذی حق نیستند این پول را دریافت 
کنند و دولت باید این موضوع را مدنظر داشته باشد. وی درباره 
وضعیت دارو گفت: به رئیس ســابق ســازمان برنامه و بودجه 
تاکید کردم که باید تکلیــف مابه التفاوت ارز ۴۲۰۰ تومانی تا 
۲۸۵۰۰ تومانی به ازای هر دلار ۲۴ هزار تومان برای تجهیزات 
پزشــکی مصرفی مشخص شود. رئیس مجلس شورای اسلامی 
تاکید کرد: باید تمهیدات به گونه ای اندیشیده شود تا در نیمه 
دوم سال دچار مشکل دارو نشویم. تأمین اعتبارات این موضوع 

بسیار مهم است که باید مدنظر قرار گیرد.

فارس- رئیس سازمان برنامه و بودجه با بیان اینکه نگرانی 
درباره تخصیص اعتبارات برای اشــتغال وجود ندارد، گفت 
 طبق تصمیم مجلس شورای اسلامی لایحه بودجه سال ۱۴۰۴ 

یکم آبان ماه تقدیم خواهد شد.
 حمید پورمحمدی در جریان بررســی گزارش مشــترک 
کمیسیون های اقتصادی و ویژه حمایت از تولید و نظارت بر 
اجرای سیاســت های کلی اصل )۴۴( قانون اساسی در مورد 
بررسی عملکرد تبصره های موسوم به تولید و اشتغال )تبصره 
 )۱۸( در قوانیــن بودجه ۱۴۰۰ الــی ۱۴۰۲ و تبصره )۲( 
قانــون بودجه ۱۴۰۳ کل کشــور جهت تشــریح وضعیت 
موجود، اظهار کــرد: این گزارش درباره آن اســت که چه 
مقدار اعتبارات برای اشتغال تخصیص داده شده است.رئیس 
سازمان برنامه و بودجه توضیح داد: سازمان برنامه و بودجه 
در سال ۱۴۰۱، ۲۲ هزار و ۴۰۰ میلیارد تومان برای اشتغال 
تخصیــص داد که این میزان در ســال ۱۴۰۲ به ۲۶ هزار و 
۱۰۰ میلیارد تومان رسید منتها در سال جاری بنابر دلایلی 
تاکنون تخصیص داده نشــده که جزو اولویت های سازمان 
برنامه و بودجه است که تخصیص ها در نیمه دوم سال انجام 
شود.وی اضافه کرد: دلیل آنکه این اعتبار تاکنون اختصاص 
داده نشده این است که در نیمه اول سال هزینه های دولت 
زیاد و درآمدها کم است مثلا باید پول گندم کاران و پاداش 
بازنشســتگان داده شود. لذا اعتبارات برای اجرای طرح های 

اشتغالزا در نیمه دوم سال پرداخت می شود.
پورمحمــدی همچنین اظهار کرد: طبــق گزارش ها حدود 
۳۱ هزار میلیارد تومان پول تخصیص داده شده در حساب 
بانک ها و حســاب اشتغال موجود است بنابراین وقتی پولی 

وجود دارد تخصیــص دوباره به معنای برهم زدن اولویت ها 
اســت. پورمحمدی در جمع بندی بیان کرد: سازمان برنامه 
و بودجــه در ســال های قبل برای اشــتغال اعتبــارات را 
تخصیــص داده و در نیمه دوم امســال هم ایــن کار انجام 
می شــود ما منتظر گزارش نظارتی دستگاه ها هستیم تا این 
کار را براســاس اولویت ها انجام دهیم. بنابراین نگرانی برای 
تخصیص اعتبارات اشتغال در سال جاری نیست و پرداخت 
می شــود. وی همچنیــن با اشــاره به زمــان تقدیم لایحه 
بودجه ســال آینده به مجلس شورای اســلامی گفت: اول 
آبان ماه کلیات لایحه بودجــه ۱۴۰۴ به همراه تبصره ها به 
مجلس تقدیم می شــود تلاش براین بوده که بودجه انطباق 
حداکثری با برنامه هفتم داشته باشد.پورمحمدی اظهار کرد 
که قرار اســت همایش مشترکی از ســوی دولت و مجلس 
شــورای اســلامی در ۳۰ مهرماه در خصوص نحوه اجرای 
قانون برنامه هفتم توسعه برگزار شود که از نمایندگان برای 

حضور در این همایش دعوت می کنم.

رئیس مجلس شورای اسلامی:

نبایددرنیمهدومسالدچارکمبودداروشویم

نوبت اول :   1403/7/18سبحان
نوبت دوم :   1403/7/19ابتکار جنوب

شهرداري شــیراز در نظر دارد  اجرای تکیه شــیراز را از طریق برگزاری 
مناقصه عمومی در ســامانه تــدارکات الکترونیکی دولت ) ســتاد ( با 
شــماره فراخوان 2003096688000654 به اشخاص واجد شرایط واگذار 
 نماید. لذا از کلیه متقاضیان دعوت به عمــل می آید با مراجعه به آدرس
 WWW.Setadiran.ir  نســبت به دریافت اسناد مناقصه و تحویل آن 
اقدام نمایند. در صورت عدم عضویت قبلی، ثبت نام در ســامانه مذکور و 
دریافت گواهی امضای الکترونیکی صاحبان امضاء مجاز از سوی متقاضیان 
جهت شرکت در مناقصه الزامی اســت. ضمنا در صورت نیاز به اطلاعات 

بیشتر شماره تلفن : 37360055 آماده پاسخ گویي مي باشد. 
- مبلغ برآورد : 81/433/651/733 ریال 

- مدت قرارداد : 8 ماه و یک روز
- شــرایط شرکت کنندگان : شــرکت های  دارای حداقل پایه پنج برای 
اشــخاص حقوقی در رشته ابنیه از ســازمان برنامه و بودجه کشور، ارائه 

گواهینامه تایید صلاحیت ایمنی از اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
- محل انجام کار : روبروی ساختمان شورای اسلامی شهر شیراز 

- مبلغ سپرده شرکت در مناقصه 4/100/000/000 ریال بصورت ضمانت نامه 
بانکی یا فیش واریزی نقدی بحساب سپرده 100805504742 با کد مرجع 

101552 بانک شهر شعبه چمران  
- برندگان اول و دوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده 

آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.
- در زمان انعقاد قرارداد  حداقل  5%  مبلغ پیشــنهادی  بعنوان ضمانت 
 حســن اجرای تعهدات بصورت ضمانت نامه بانکــی یا فیش واریزی اخذ 

می گردد.
- آخرین مهلت دریافت ) توزیع ( اسناد : متقاضیان می توانند حداکثر تا 
ساعت  15:00 روز سه شنبه مورخ 1403/7/24  از طریق مراجعه به سامانه 

تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( اسناد مناقصه را دریافت نمایند.

- آخرین مهلت ارائه پیشنهادات و ثبت اسناد و مدارک در سامانه حداکثر 
تا ساعت 15:00 روز یکشنبه مورخ 1403/08/06 می باشد. شرکت کنندگان 
می بایست تا تاریخ مذکور سپرده شرکت در مناقصه را به صورت فیزیکی به 
آدرس شیراز، ابتدای خیابان حسینی، روبروی حرم سیدعلاءالدین حسین، 
کوچه علمدار، ســازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشــی شهرداری شیراز 

تحویل نمایند.
- تاریخ و محل بازگشــایی پاکات :روز دوشــنبه  ســاعت 13:00 مورخ 
1403/08/07  در محل چهارراه خلدبرین، شهرداری منطقه یک، طبقه سوم 

می باشد. 
- مدت اعتبار پیشنهادها 3 ماه  از آخرین مهلت ارائه پیشنهادات می باشد.

- هیچگونه وجهی بابت پیش پرداخت داده نخواهد شد.
- تعدیل آحاد بها بر اساس بخشنامه شماره 101/173073 مورخ 82/9/15 

سازمان برنامه و بودجه پرداخت خواهد شد.
- بدیهی است هزینه درج آگهی در روزنامه و کارمزد ستاد سامانه بعهده 

برنده مناقصه خواهد بود.
-  شــهرداري در رد یک یا تمام پیشنهادها مختار مي باشد در اینصورت 

سپرده ها مسترد می گردد.
- شرکت در مناقصه و دادن پیشــنهاد به منزله قبول شروط و تکالیف 

شهرداری موضوع ماده 10 آئین نامه معاملات شهرداری می باشد.
- سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به مناقصه در اسناد مناقصه مندرج است.
 - آگهــی و اطلاعــات مربــوط بــه مناقصــه از طریــق ســایت

 https://shaffaf.shiraz.ir قابل مشاهده می باشد.
 - متقاضیــان شــرکت در مناقصــه موظف بــه ثبت نام در ســایت

 vendor.shiraz.ir می باشند.
- اطلاعات تماس سامانه ســتاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : 

مرکز تماس : 1456  
شناسه آگهی :1801686    

-۱/م الف-اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداري شیراز       

                                 آگهي مناقصه عمومي   ۱40۳-872



3فارس سال سی ویکم  شماره 6394 چهارشنبه 1403/07/18                                                        

گزارش خبری- لیلا غضنفر ی

اولین اجلاسیه بین المللی شهدا و رسانه های محور مقاومت در سالروز طوفان الاقصی 
 با میزبانی شــهر شــیراز توسط بسیج رســانه های اســتان فارس با حضور بیش از

200 خبرنگار رسانه های بین المللی محور مقاومت برگزار شد.
 رئیس ســازمان بسیج مستضعفین سردار ســلیمانی در نخستین اجلاسیه شهدا و 
رسانه های مقاومت در شــیراز گفت: مهمترین مؤلفه های رژیم صهیونسیتی امنیت 
بود که با اتفاقات یک سال گذشته از این سرزمین های اشغالی رخت بر بسته است. 

غلامرضا ســلیمانی در این اجلاسیه ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهدا، بخصوص 
شــهدای محور مقاومت و فرماندهان شــهید این  محور، اظهار داشــت: فهرســت 
جنایت های رژیم جعلی و کودک کش صهیونیستی با کشتارهای این یک سال اخیر 

بیشتر و بیشتر شد. 
سلیمانی با اشــاره به بیش از ۶۴هزار قتل عام و نسل کشی تا عملیات طوفان الاقصی 
غیر از غصب و کشــتار روزانه مردم فلســطین که در پرونده این رژیم جعلی وجود 
دارد، تصریــح کــرد: این تفکر در فرهنــگ اروپا همچنان وجــود دارد و چون نظام  
 بین الملل تحت ســیطره صهیونیســت قرار دارد، همه این دولت ها پشــت این نظام 

جعلی قرار گرفته اند.
 رئیس سازمان بسیج مستضعفین با بیان اینکه تفکر صهیونیستی ابتدا سرزمین های 
مسلمان را هدف قرارداده بود، افزود: دستاوردی که برای فلسطین داشتند، جز کشتار 
و نابودی نبوده است، حال اگر بر این سرزمین های اسلامی مسلط شوند، چه خواهند 
کرد ؟ رئیس سازمان بسیج مستضعفین تاکید کرد: در عملیات وعده صادق یک  و  دو 

به دقت مناطق نظامی و خاص رژیم صهیونیستی مورد هدف قرار گرفت. 
 سلیمانی با بیان اینکه جهان اسلام یک  دوره  جدید را پس از عملیات طوفان الاقصی 
شروع کرده است و  جرقه این حرکت را انقلاب اسلامی زده، تصریح کرد: ما ملت ایران 
در تاریخ خود هیچگاه آغازگر جنگی نبوده ایم، اما خونخوارترین متجاوزان را شکست 

داده ایم و اجازه ندادیم آمریکایی ها نقشــه های خود را در منطقه به اجرا برسانند و با 
پرچمداری سردار حاج قاسم سلیمانی محور مقاومت را شکل دادیم. 

وی گفت: رسانه ها و بخصوص رسانه های محور مقاومت اصلی ترین نقش در بیداری دنیا 
دارند، چراکه این پیروزی با مقدمه جهاد آغاز شده، اما ملت های جهان باید به صحنه 
 بیایند و این آدم کش ها را به پای میز محاکمه بیاورند و این امر، جز با حضور درست رسانه 

محقق نخواهد شد. 
 سلیمانی با اشاره به اینکه این اجلاسیه فرصتی برای تداوم این راه است، گفت: رژیم 
صهیونســیتی از درون دچار فروپاشی شده و انشاا... در همین مسیر شاهد اضمحلال 

این رژیم جعلی خواهیم بود. 
 هادی رضایی، مسئول سازمان بسیج رسانه فارس و دبیر اجرایی این اجلاسیه هم در 

این برنامه اظهار داشت: آنچه که در ادامه طوفان الاقصی می توانستیم انجام دهیم این 
است که با استفاده از قلم خود این راه را ادامه دهیم. 

وی گفت: جبهه رسانه مثل هر چیز دیگر نیاز به تقویت دارد و امروز گرد هم آمده ایم 
که بگوییم ای کفار جهان اگر در ۱۴00 سال پیش توانستید صدای حسین را خاموش 

کنید، امروز هم می توانید صدای غزه را خاموش کنید.
 رضایی گفت: بدانید اگر سیدحســن نصرا... ها کشــته شدند، سیدحسن نصرا... های 
بیشــتری پا به دنیــا می گذارند. وی از رونمایی از اندیشــکده بنیــان مرصوص در 
 پایــان این اجلاســیه خبر داد و گفت: خط کاری این اندیشــکده نابودی اســرائیل

خواهد بود. 
  رژیم صهیونیستی نمی تواند با تحریف رسانه ای واقعیت ها را کتمان کند 

محمدحسن اسدی، شهردار شیراز نیز اظهار داشت: از سال قبل برنامه ریزی برای این 
اجلاسیه آغاز شد و هیچگاه فکر می کردیم که این برنامه در سالگرد ۷اکتبر و با وقایع 

اخیر منطقه همزمان شود. 
وی با بیان اینکه شهادت سیدحسن نصرا... و اتفاقات اخیر برای رسانه ها سخت است، 
این اجلاسیه را برای رسانه ها مؤثر دانست شهردار شیراز در اجلاسیه بین المللی شهدای 
 رســانه های محور مقاومت گفت: رژیم صهیونیســتی نمی تواند با تحریف رسانه ای، 

واقعیت ها را کتمان کند. 
اسدی ادامه داد: امروز شــاهد اقدامات وحشیانه رژیم کودک کشی هستیم که بیش 
از ۵0 هزار نفر از جمله کودکان، افراد غیرنظامی، بیمارســتان ها و مدارس را بمباران 
می کند. شهردار شیراز گفت: در قلب آمریکا تظاهرات بزرگی در حمایت از مظلومیت 
مردم فلســطین نسبت به جنایات رژیم صهیونیستی برگزار شد هر چند که استکبار 

جهانی نمی گذارد صدای مظلومیت به گوش جهانیان برسد. 
اسدی تصریح کرد: دفاع از فلسطین فقط  مخصوص سبزپوشان و مسئولان نیست بلکه 
 همه کسانی که دل در گرو آزادی و مظلومیت مردم فلسطین دارند، باید حمایت خود 

را نشان بدهند.

گروه خبر-لیلا غضنفری
 رئیس سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری شیراز 
گفت: طرح مترو کتاب در ۵ ایســتگاه شهید دوران، میدان 
ولیعصر)عج(، میدان امام حسین)ع(، ایستگاه میدان نمازی و 

میرزای شیرازی اجرا می شود. 
 محمدعلی چوبینی در آیین رونمایی از ۴0 عنوان »مترو کتاب« 
که در فرهنگسرای کتاب برگزار شد، با اشاره به بیانات مقام 
معظم رهبری با این مضمون که فرهنگ همچون هوا اســت، 
اظهارکرد: فرهنگ در عین پیچیدگی، بسیار ساده است و ما 
نیازمند داریم فرصت هم نشــینی با فعالان این حوزه بیشتر 

شود. 
معاون فرهنگی شــهردار شــیراز تصریح کرد: یک شهر را به 

رویدادهای آن می شناسند.
 این در حالی است که همواره به دنبال برگزاری رویدادهای 
بزرگ هستیم، اما باید رویدادهای کوچک را نیز برگزار کنیم 
که عیار آن را شرکت کنندگان آن در بر می گیرند. چوبینی با 
اشاره اینکه کتاب، جز اولویت های سازمان فرهنگی شهرداری 
است، خاطرنشان کرد: در توســعه زیرساختی کتابخانه های 
عمومی شــهر شــیراز احداث ۳ کتابخانه بــزرگ مقیاس در 
شرق، غرب و جنوب این کلانشهر در ۳ فرهنگسرای شهروند، 
حکمت و بهمن بیگی در دستور کار قرار گرفت که به زودی 

به بهره برداری می رسند. 

وی ادامــه داد: بهره بــرداری از ایــن ۳ کتابخانه عمومی کار 
بزرگی برای شیراز است که در اذهان باقی خواهد ماند. 

رئیس سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری شیراز با 
ابراز امیدواری از این موضوع که کتابخانه های سیار و مشارکتی 
راه اندازی شود، اظهار کرد: اجرای تورهای کتاب خانه گردی در 
 فرهنگسراها ویژه جوانان و  نوجوانان، یکی از برنامه هایی است 

که دنبال می شود. 
چوبینی افزود: در ســطح کشــور نمایندگی هــای متعددی 
برگزار می شــود اما هیچ نمایشگاهی شــلوغ تر از نمایشگاه 
کتاب نیســت و برای مردم این نمایشــگاه لذت بخش است. 
وی با اشــاره به رونمایی از طرح متــرو کتاب، تصریح کرد: 
این اقدام فرهنگی کار بزرگی است و تاکید ویژه ای شد تا در 

فرهنگسرای کتاب برگزار شود. 
معاون فرهنگی شــهردار شیراز با اشاره به اینکه فرهنگسراها 
بســیار مهم هســتند و باید رویدادهای مهــم در آنها اتفاق 
بیافتد، خاطرنشان کرد: فرهنگسرای کتاب، خانه اهل کتاب 
اســت و در این رونــد معتقدیم باید توســعه و اتفاقات مهم 

رقم بخورد.
 چوبینی ادامه داد: با بررســی که صــورت گرفت دریافتیم 
شهر شیراز در حوزه المان کتاب فقیر است بنابراین فراخوان 
طراحی المان های کتاب اعلام شــد. رئیس سازمان فرهنگی، 
اجتماعی و ورزشی شهرداری شیراز اضافه کرد: مردم شیراز 

مردمی فرهیخته و بافرهنگی هستند و این دست از برنامه ها 
برای این شــهر پیش بینی شده اســت اما فرآیندهای قانونی 
کند پیش می رود که با تلاشی که در این عرصه داریم تا حد 

توان خدمتگذار شهروندان خواهیم بود.
 احداث یک کافه کتاب بزرگ در محل فرهنگســرای کتاب 
معاون فرهنگی، هنری و ورزشی سازمان فرهنگی، اجتماعی 
و ورزشی شهرداری شیراز از احداث یک کافه کتاب بزرگ در 

محل فرهنگسرای کتاب خبر داد. 
روح ا... مظفری اظهارکرد: اجرای پروژه مترو کتاب شیراز در 
راســتای پرکردن بخشی از اوقات شــهروندان در حمل و نقل 

ریلی و نیازی که در این خصوص احصا شد، عملیاتی شد. 
وی افزود: این کتاب ها در ۴0 عنوان توسط 20 نفر از نویسندگان 
شــیرازی تالیف و چاپ شده اســت که در ۵ ایستگاه مهم و 
پرتردد شهری مترو گذاشته می شود. معاون فرهنگی، هنری 
و ورزشــی ســازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری 
 شــیراز با بیان اینکه فاز یک این اقــدام فرهنگی هم اکنون 
در حال اجراست، نوید داد: در تلاشیم تا راه اندازی یک سایت 
و شــبکه به جهت رصد و خواندن کتاب توســط شهروندان 
دنبال شود. همچنین کتاب های صوتی در ادامه فازهای دیگر 

این پروژه اجرا می شود.
 مظفری در ادامــه از احداث یک کافه کتاب بزرگ در محل 
فرهنگسرای کتاب خبر داد و اضافه کرد: امید است بتوانیم تا 

اواخر سال آینده این فضا احداث شود و به بهره برداری برسد.
 براســاس این گزارش،پروژه مترو کتاب از ســوی ســازمان 
فرهنگی شهرداری شــیراز در این کلانشهر کلید خورد و در 
 این اقدام فرهنگی ۴0 عنوان کتاب در ۵ بخش تقسیم بندی
 شــده اســت که ۷ عنوان کتاب در حوزه دیــن و معنویت

 ۹ عنــوان در حوزه مهارت های اجتماعی، ۶ عنوان در حوزه 
شیرازشناســی، ۸ عنوان در حوزه شعر و داستان و ۱0عنوان 

کتاب اختصاصی ویژه رده های کودکان و نوجوان است.
گفتنی اســت در فاز اول اجرای این طرح تلاش شــده است 
تا این ۴0 عنــوان کتاب حوزه های مختلــف را در بر گیرد. 
همچنیــن از این ۴0 عنوان کتاب از هر کدام، هزار نســخه 
چاپ می شــود و با ایجاد سازه های بسیار زیبا در مترو شیراز 
در ۵ ایستگاه شهید دوران، میدان ولیعصر)عج(، میدان امام 
حســین)ع(، ایســتگاه میدان نمازی و میرزای شیرازی این 

کتاب ها قرار داده می شود.
 خاطرنشــان می شود، در این مراســم که با حضور مدیرکل 
کتابخانه های عمومی اســتان فارس و تعدادی از نویسندگان 
برتر شــیرازی برگزار شــد، از ۴0 عنوان کتاب رونمایی شد. 
کتاب هایی که متناســب با ذائقه مردم و سلیقه های مختلف 
 نوشــته شــده و نویســندگان آنها همگی جزء نویسندگان 

شیراز هستند.

 شــهردار شــیراز از برگزاری نخســتین گردهمایی رؤسای 
مراکز پژوهشی شــوراهای اسلامی کلانشــهرهای کشور به 
میزبانی این کلانشــهر خبــر داد و گفت: مراکز پژوهشــی 
می تواننــد با بهره گیــری از افراد متخصــص و تعامل با آنها 
 در ترســیم چشــم انداز آینده کمک شــایانی بــه مدیریت 

شهری کنند. 
 محمدحسن اســدی در بیست وششمین جلسه هیئت امنای 
مرکز پژوهش های شورای اســلامی  شهر شیراز که با حضور 
ســید ابراهیم حسینی، رئیس شــورای اسلامی شهر شیراز و 
رئیــس هئیت امنــای مرکز پژوهش ها، امیر ســجاد عابدی 

رئیس مرکز پژوهش های شــورای اسلامی شــهر شــیراز و 
دیگر اعضای هئیت امنــای این مرکز همراه بود، از برگزاری 
نخســتین گردهمایی رؤســای مراکز پژوهشــی شوراهای 

اسلامی کلانشهرهای کشور خبر داد. 
وی افــزود: در این گردهمایی به انتقــال تجریبات در حوزه 
اساسنامه های مصوبه مراکز پژوهشــی کلانشهرهای کشور، 
راهکارهای علمی برای افزایش نقش آفرینی مراکز پژوهشــی 
در بهبــود عملکرد مدیریت شــهری و همچنیــن پیگیری 
فعال ســازی پورتال جامع مطالعات مدیریت شــهری ایران 

پرداخته خواهد شد.
 شــهردار کلانشهر شیراز با اشــاره به اینکه مراکز پژوهشی 
در کلانشــهرها می توانند بــه عنوان بازوانــی توانمند برای 
شــوراهای اسلامی شــهر در راســتای تهیه طرح هــا و ارائه 
آنهــا قدم بردارند، گفت: شــوراهای اسلامی شــهر که وضع 
 قوانیــن و مصوبــات را برای مدیریت شــهری برعهده دارند 
وقتی در کنار تفکرات آنهــا، تفکرات قوی و غنی دیگر افراد 

متخصص نیز قرار بگیرد، خروجی و نتایج آن منفعت شهر و 
مردم را در پی خواهدداشت.

 به گفته اســدی، اگر مشکلات اساســی در یک شهر وجود 
داشته باشد، مرکز پژوهش ها می تواند با بهره گیری از بهترین 
و مجرب ترین اســاتید روی این مسائل و مشکلات کار کند 
و خروجــی آن بــه عنوان مصوبه شــورای اسلامی شــهر به 

شهرداری تکلیف شود. 
وی در ادامه به اقدامات گسترده و بزرگ شهرداری در سطح 

این کلانشهر اشاره کرد. 
این مقام ارشد مدیریت شهری شــیراز با بیان اینکه نیل به 
آینده مطلوب و دســتیابی به رشد و توسعه متوازن، نیازمند 
ترسیم نقشــه راه جامع در افق 20 ساله است، تصریح کرد: 
مراکز پژوهشــی می توانند با بهره گیری از افراد متخصص و 
تعامل با آنها در ترســیم چشــم انداز آینده کمک شایانی به 

مدیریت شهری کنند.
 شــهردار شــیراز برگزاری این گردهمایی را در هم افزایی و 

تعامل بیشتر بین شهرهای مختلف و همچنین ارتقای سطح 
اجرایی و عملیاتی اقدامات و برنامه های مدیریت شهرها مؤثر 

دانست. 
اســدی ادامه داد: در این گردهمایی راهکارهای علمی برای 
افزایــش نقش آفرینی مراکز پژوهشــی در بهبــود عملکرد 
مدیریت شــهرها و سیاست گذاری شــوراها به همراه انتقال 

تجربیات مدنظر قرار می گیرد.
 اســدی تأکید کرد: مرکز پژوهش ها بایــد با در نظر گرفتن 
چند اولویت مهم شــهری نظیر ترافیک، محیط زیســت و... 

طرح های هدفمندی برای شهر تهیه و تدوین کنند.
 گفتنــی اســت نخســتین گردهمایــی رؤســای مراکــز 
و  اسلامی کلانشهرهای کشــورامروز  پژوهشــی شــوراهای 
فردا بــه میزبانی مرکز پژوهش های شــورای اسلامی شــهر 
بررســی  بــه  گردهمایــی  ایــن  در  و  برگــزار   شــیراز 
دســتورالعمل حمایت از پایان نامه ها و رساله های دانشجویی 

نیز پرداخته می شود.

قـلم صـدای غـزه مـی شود
در اولین اجلاسیه بین المللی شهدا و رسانه های محور مقاومت مطرح شد؛

 طوفان الاقصی و عملیات های وعده صادق، امنیت در رژیم صهیونیستی را به باد داد

رونمایی »رندو« در جوار حافظ

آییــن رونمایــی از »رندو« یکــی از ویژه برنامه های هفته بزرگداشــت 
حافظ شیرازی است که عصرشــانزدهم مهرماه در جوار آرامگاه حضرت 
لســان الغیب برگزار شد. مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی فارس در آیین 
رونمایی از بازی »رندو« گفت: سال هاســت در ایام بزرگداشــت حافظ 
در آرامگاه این شــاعر پرآوازه حضور می یابیم و در مراســم شعرخوانی، 
موســیقی و نشســت های تخصصی در باب اندیشــه این شاعر شرکت 
می کنیم اما کمتر پیش آمده که شاهد برگزاری مراسمی با هدف رونمایی 

از یک محصول فرهنگی مرتبط با حافظ در این مکان باشیم. 
حمیدرضا قانعی ادامــه داد: طراحی بازی که بتواند کودکان و نوجوانان 
را بیشــتر با اشعار و اندیشه های حافظ شیرازی آشنا کند، اتفاق ویژه ای 
است و ضرورت داشت که یکی از رویدادهای هفته فرهنگی هنری حافظ 

به رونمایی از این بازی اختصاص یابد.

 پیاده راه سازی و دیوارگذاری
 بزرگراه سردار سلیمانی    

معاون فنی و عمرانی شــهرداری منطقه یک شــیراز گفت: در راستای 
افزایش ایمنی تردد خودروهای ســواری و عابــران پیاده، بهبود کیفیت 
زندگی شــهری، پــروژه پیاده راه ســازی و دیوارگذاری بزرگراه ســردار 

سلیمانی در حال اجراست.  
علیرضا کریمی، معاون فنی و عمرانی منطقه با بیان اینکه بزرگراه سردار 
ســلیمانی به دلیل موقعیت جغرافیایی خود و حجم بالای تردد وسایل 
نقلیه از معابر شــریانی و اصلی کلانشهر شیراز اســت، گفت: به همین 
دلیل، اجرای طرح هــای ایمنی نظیر پیاده راه ســازی و نصب دیوارهای 
محافظ می تواند نقش بســزایی در کاهش تصادفات داشــته باشد. این 
دیوارهــا ضمن زیباســازی محیطی و تثبیت خاک، امنیت بیشــتری را 
برای رانندگان خودروها فراهم می آورند. معاون فنی و عمرانی شهرداری 
منطقه یک شــیراز گفت: این پروژه بخشی از برنامه های کلان مدیریت 
شهری در شهرداری منطقه یک شیراز است که هدف آن افزایش ایمنی، 
کاهش آلودگی و توســعه زیرساخت  های پایدار، کاهش تصادفات، بهبود 

کیفیت زندگی شهری و زیباسازی و ایجاد منظر شهری است. 
کریمی افــزود: با توجه به اهمیت این پروژه، نظارت مســتمر بر کیفیت 
اجــرای کار و رعایت اســتانداردهای لازم از اهمیت ویــژه ای برخوردار 
اســت و انتظار می رود کــه با اتمام این پــروژه، شــهروندان بتوانند با 
 احســاس امنیت بیشتر در این مسیر تردد کرده و از فضاهای ایجاد شده

بهره ببرند.

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری فارس: 
پروژه ساماندهی 

مجموعه فرهنگی- تاریخی سعدی  آغاز شد 
مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دســتی و گردشگری فارس گفت: پروژه 
ســاماندهی مجموعه فرهنگی- تاریخی ســعدی با اعتبار یک میلیارد و 

۱00 میلیون تومان اجرا می شود. 
 محمد ثابت اقلیدی افزود: پروژه ســاماندهی و تعمیرات ســرویس های 
بهداشتی موجود در ضلع شمال غربی مجموعه فرهنگی- تاریخی سعدی 

آغازشده است. 
مدیــرکل میــراث فرهنگــی، صنایع دســتی و گردشــگری فــارس 
 گفــت: اعتبــار در نظــر گرفته شــده بــرای اجــرای ایــن پــروژه به 

بیش از ۵00 میلیون تومان می رسد. 
ثابت اقلیــدی در ادامه گفت: این اقدامات برای رفاه حال گردشــگران و 
ارائــه خدمات مطلوب تر به بازدیدکننــدگان از این مجموعه فرهنگی و 

تاریخی است.
 او همچنین از احداث یک چاه عمیق در این محوطه خبر داد و افزود: با 
هدف تأمین آب فضای ســبز مجموعه این چاه احداث می شود که اعتبار 

آن به بیش از ۶00 میلیون تومان می رسد.

در بازدید از تصفیه خانه فاضلاب شهر صدرا مطرح شد؛
 ۴ مشکل عمده تصفیه خانه فاضلاب صدرا 

 در پی تأکید رئیس منطقه ســه سازمان بازرســی و بازرس کل استان 
فارس مبنی بر بازدید ســرزده از دســتگاه های اجرایی در این اســتان 
معاون بازرسی به همراه سربازرس گروه اقتصادی از تصفیه خانه فاضلاب 
شــهر صدرا بازدید کردند.  همزمان با ســالروز تاسیس سازمان بازرسی 
کل کشــور و تأکید بازرس کل اســتان مبنی بر حضور سربازرســان در 
 دســتگاه های اجرایی ابوالفتح ابوالهادی، معاون بازرســی به همراه هادی 
ایرانی، ســربازرس گروه امور اقتصادی از تصفیه خانه فاضلاب شهر صدرا 

بازدید کردند. 
در جریان این بازدید مشــکلات تصفیه خانه فاضلاب احصا و مشــخص 
شد. عدم تامین اعتبار مناسب جهت احداث مدول اول غرب صدرا، عدم 
تخصیص اعتبار سهم راه و شهرسازی جهت زیرساخت های مسکن ملی، 
عدم تامین زمین تصفیه خانه غرب صدرا به میزان ۱۶ هکتار تعهد شــده 
توســط عمران صدرا و کاهش آن به ۱۳ هکتــار، عدم وجود صنایع آب 
بر بزرگ در شهر صدرا به عنوان ســرمایه گذار جهت احداث تصفیه خانه 
از مهمترین این مشــکلات اســت.  بر پایه این گزارش ۵0 درصد هزینه 
ســاخت تصفیه خانه فاضلاب غرب صدرا به عهــده عمران صدرا بوده که 
تاکنون هیچ پرداختی نداشــته است. همچنین به دستور بازرسان مقرر 
شد که مدیرعامل آبفا شیراز نسبت به پیگیری و رفع مشکلات اقدام کند 

و نتیجه اقدامات به بازرسی کل استان اعلام شود.

رئیس جهاد کشاورزی فارس:
 اتاق اصناف کشاورزی

 بازوی اجرایی جهاد کشاورزی است
 رئیس ســازمان جهاد کشاورزی اســتان فارس با اشاره به جایگاه ویژه 
اتاق اصناف کشاورزی در تصمیم سازی های بخش کشاورزی، گفت: این 
مجموعه می تواند به عنوان بازوی اجرایی خانواده بزرگ جهاد کشاورزی 

در حوزه های تولید و پس از تولید نقش آفرینی کند. 
مجتبی دهقان پور در مراســم انتخابات تعیین نماینده استان فارس در 
اجلاس اتاق اصناف کشاورزی ایران بیان کرد: معتقد هستم ما در حوزه 
اجرا دارای توانمندی هایی هستیم اما در حوزه غیردولتی و تشکل ها، این 

بخش خصوصی است که توانمندی و ظرفیت های ویژه ای دارد.
 به گفته این مقام مســئول؛ در هر کاری از ظرفیت تشکل ها و انجمن ها 
اســتفاده کردیم موفق بوده ایم چرا که مسائل و مشکلات را بهتر لمس 

می کنند و راه حل های بهتری ارائه می دهند. 
 دهقان پور تصریح کرد: برای تصمیم گیری های بخش کشاورزی، بهره گیری 

از نظرات تشکل ها و مشارکت با آنها امری ضروری است. 
وی با اشــاره به تغییرات ســاختاری اتاق اصناف کشــاورزی و برگزاری 
انتخابــات، گفت: تحولات ســاختاری می تواند کارایی و تاثیر مناســبی 
بــر ایفای وظایف و نقش های نظام صنفی داشــته باشــد تا اتاق اصناف 
 ضمن هویت بخشــی به کشاورزان در سیاســت گذاری های این بخش 

نیز اثرگذار باشد.

رئیس سازمان فرهنگی و اجتماعی شهرداری شیراز خبر داد:

 گام بلند فرهنگی با اجرای طرح » مترو کتاب« در 5 ایستگاه مترو شیراز
احداث یک کافه کتاب بزرگ در محل فرهنگسرای کتاب

شهردار کلانشهر شیراز خبر داد:

 برگزاری نخستین گردهمایی رؤسای مراکز پژوهشی شوراهای اسلامی

 اسماعیل قزل سفلی، معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی 
اســتانداری فارس گفت: اقوام در ایران اســلامی همواره 
پاســدار ملیــت و دیــن و علاقمند به مبانی اســلام و 

سنت های بومی کشورمان بوده اند. 
 اســماعیل قزل ســفلی در حاشیه کمیســیون اقوام و 
فرق اســتان در شــیراز افزود: ایران بزرگ اسلامی که از 
اقوام مختلف تشــکیل شــده به برکت حاکمیت اسلام 
و وجود محورهای اساســی وحدت آفریــن، همواره در 
تمامی صحنه هــا در دفــاع از انقــلاب اســلامی، اتحاد، 
یکپارچگی و وحدت خود را ذیل پرچم اســلام و ولایت 

حفظ کرده اند.
وی ادامــه داد: اقــوام، همــواره در جای جــای ایران 
اسلامی نشــان داده اند که پاســدار تفکر اسلامی  و تفکر 
وابســته به اهل بیت)ع( بوده  و در هر دوره ای از طاغوت 
در مقابل استکبار و استعمار ایستاده و در پیروزی انقلاب 

نقش آفرینی کرده اند.
او اظهار کرد: در دوران دفاع مقدس، پیشــتاز و پیشگام 
دفاع از آب و خاک کشــور بودند و بعد از آن هم در همه 
اتفاقات و حوادثی که بر ایران اسلامی گذشت و فتنه هایی 

که به وجود آمد در کنار هم ایســتادند و نگذاشــتند که 
دشمن به اهداف خود برسد.

 معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی اســتانداری فارس 
گفت: یکی از دلایل اصلی ناکامی دشــمنان، وجود اقوام 
مختلف و متحد در ایران اســلامی بود که با برادری کنار 
هــم قرار گرفتند و در صحنه های دفاع از انقلاب متحد و 

یکپارچه از کیان انقلاب دفاع کردند.
قزل ســفلی افزود: این اقوام ظرفیت های مختلفی دارند 
از همین رو در مجموعه اســتانداری ها از ســوی وزارت 
کشــور، کمیســیون فرق، مذاهب و ادیان ذیل شورای 

تامین استان ها پیش بینی شده بود.
 او ادامــه داد: با توجه به همیــن ویژگی ها و با توجه به 
ظرفیت های مختلف اقوام در اســتان فارس و با توجه به 
ظرفیت هایی کــه در این حوزه وجود داشــت، با ابتکار 
استان فارس کمیسیون اقوام از کمیسیون فرق و مذاهب 
جدا شــد و به عنوان یک کمیســیون ویژه اقوام تشکیل 

شد.
وی، با اشــاره به پررنگ بودن مذهب در بین اقوام گفت: 
اقوام مختلف اســتان فارس به تأســی از همین موضوع، 

بیش از یک هزار و 200 شهید جامعه عشایری و شهدای 
دیگر اقوام را تقدیم کرده اند و این مهم فرصتی را فراهم 
کرد که بتوانیم با یک نگرش فرصت گرایانه با مشــارکت 
اقوام و نخبگان آنها در جهت پیشرفت کشور گام برداریم.

معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی اســتانداری فارس 
گفــت: اقــوام در فــارس در دوران دفــاع مقدس جزو 
پیشگامان بودند و در صحنه های دفاع از انقلاب اسلامی 

 و کیان انقلاب همواره متحد و یکپارچه حضور یافتند.
قزل ســفلی افزود: در حوزه هــای مدیریتی هم نخبگان 
بسیاری از قومیت ها در کشــور و استان طی چهار دهه 

اخیر، مسئولیت های مختلفی را عهده دار بوده اند.
وی ادامه داد: کمیســیون اقوام خواهد کوشــید که این 
تلاش هــا را در جای جای اســتان متمرکزتر و متحدتر 
دنبال کند تا یک ظرفیت قابل توجهی برای پاسداری از 

انقلاب و ایران اسلامی در مقابل تهدیدات به وجود آید.
او اظهار کرد: قطعا این اتحادی که در اقوام مختلف وجود 
دارد می تواند به آینده انقلاب اســلامی کمک سرشــاری 
کند و در این کمیسیون به این ظرفیت ها بیش از گذشته 

پرداخته خواهدشد.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری فارس:

اقوام، همواره پاسدار ملیت، دین و سنت های بومی کشور بوده اند
مدیرکل غله استان خبر داد:

خرید تضمینی 
بیش از ۹۱۷ تن گندم در فارس

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی فارس میزان کل خرید تضمینی گندم در 
استان فارس را ۹۱۷ هزار و ۵00 تن اعلام کرد. 

مهدی جمالی به ارائه گزارشــی از میزان خرید تضمینی گندم و پرداخت 
مطالبات گندم کاران در استان فارس پرداخت و گفت: نکته حائز اهمیت در 
ابتدای کار این اســت که سال زراعی در هر سال از مهرماه شروع می شود، 
لذا آماری که ارائه می شــود مربوط به سال زراعی است که گذشت، یعنی 

۱۴0۳-۱۴02 است.
وی افــزود: ارزش ریالی کل گندم خرید تضمینی فارس ۱۶.2 همت )هزار 

میلیارد تومان( است.
مدیرکل غله و خدمات بازرگانی فارس اظهار کرد: میزان پرداخت مطالبات 
کشــاورزان گندم کار اســتان تاکنون ۱۴.۶ همت )هزار میلیارد تومان( و 
میــزان باقیمانده مطالبات کشــاورزان گندم کار اســتان ۱.۶ همت )هزار 

میلیارد تومان( است.
جمالی یادآور شــد: طبق ســخنان وزیر جهاد کشــاورزی مانده مطالبات 
کشــاورزان هم تا پایان مهرماه پرداخت خواهندشــد کــه این مهم هم در 

استان فارس اجرا خواهدشد.
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ایالاتمتحده

ایالاتمتحده

آسیایغربی

معاونرئیسجمهورآمریکا:
ایراندشمناصلیآمریکاست

ایسنا-کامــالا هریس، معاون رئیس جمهور آمریکا و نامزد حزب 
دموکرات در انتخابات ریاست جمهوری این کشور در پاسخ به این 
پرســش که کدام کشور خارجی را دشــمن اصلی ایالات متحده 
می داند، گفت: »فکر می کنم یک پاســخ واضح را در ذهن دارم و 

آن هم ایران است.«
هریــس هم چنیــن در ادامــه اظهــارات خــود در ادعایــی عجیب که ســندی 
 بــرای اثبــات آن ارائه نکــرد، گفــت: »دســتان ایران بــه خــون آمریکایی ها 
آلوده اســت!« وی در گفت وگو با شبکه خبری سی بی اس اشاره کرد که مهم ترین 
اولویتش در صورت پیروزی در انتخابات ریاســت جمهوری آمریکا که در ۵ نوامبر 
)۱۵ آبــان( برگزار خواهد شــد، تلاش می کند تا اجازه ندهــد ایران به یک قدرت 
هسته ای بدل شــود. این در حالی اســت که تهران بارها تأکید کرده است برنامه 

هسته ای ایران کاملًا صلح آمیز است.
او همچنین در پاسخ به این پرسش که اگر ایران به سلاح هسته ای دست یابد، آیا 
ایالات متحده واکنش نظامی نشــان خواهد داد، گفت: »نمی خواهم در حال حاضر 

درباره پرسش های فرضی صحبت کنم.«
نبایدباچیندرگیرشویم

هریــس در ادامه گفت باور دارد که ایالات متحده باید از مناقشــه با چین اجتناب 
کرده و راه های ارتباط نظامی با پکن را باز بگذارد.

نامزد دموکرات در گفت وگو با ســی بی اس گفــت: »اولاً، باید در رقابت قرن 2۱ با 
چین پیروز شــویم،  باید توانایی رقابت و پیروزی را داشته باشیم. ما نباید به دنبال 

مناقشه باشیم.«
به گفته هریس، واشــنگتن باید راه های ارتباطی با پکــن را باز نگه دارد، از جمله 
ارتبــاط در حوزه نظامی. بــا این حال، او تأکید کرد ایــالات متحده باید از منافع 
کســب وکارهای آمریکایی حمایت کرده و توانایی های تایوان برای دفاع از خود را 

افزایش دهد.
دیدارباپوتینبدونزلنسکیممکننیست

نامــزد حــزب دموکــرات در انتخابات آتی آمریــکا گفت برای ملاقــات دوجانبه 
بــا »ولادیمیــر پوتین« رئیس جمهور روســیه بــدون مشــارکت مقامات کی یف 
آماده نیســت. او در پاســخ به پرسشــی دربــاره آمادگی خود بــرای یک دیدار 
دوجانبــه بــا پوتیــن با هــدف حل وفصل مناقشــه اوکرایــن گفــت: »دوجانبه 
 و بــدون اوکرایــن نمی شــود. اوکرایــن بایــد در تعییــن آینــده خــود نقش 

داشته باشد.«
کامــالا هریس در ادامــه اظهاراتی را درباره روند عضویــت اوکراین در ناتو مطرح 
کــرد و گفت تصمیم گیری درباره این امر تنهــا وقتی صورت می پذیرد که زمانش 

رسیده باشد.

سخنگویوزارتامورخارجهآمریکا:
بارهابااسرائیلدربارهحملهموشکیایرانگفتوگو

کردهایم

ایسنا- متیو میلر، سخنگوی وزارت امورخارجه آمریکا در یک نشست خبری در 
پاسخ به سؤالی درباره حمله موشکی ایران به سرزمین های اشغالی در سه شنبه 
گذشــته گفت: ما بارها با اســرائیل در مورد این حمله گفت وگو داشته ایم. از ما 

شنیده اید که می گوییم که آنها حق پاسخ دهی دارند.
بنابــر گزارش پایــگاه اینترنتی وزارت امورخارجه آمریــکا، میلر ادامه داد: این، 
یک حمله موشــکی بالســتیک از طرف ایران علیه اســرائیل بوده است و آنها 
حق دارند به آن پاســخ دهند. ما با آنها درباره پاسخ شان نیز گفت وگو کرده ایم 
امــا من نمی توانم درباره این رایزنی هــا صحبت کنم. او در بخش دیگری از این 
نشســت خبری درباره تعمیق روابط ایران و روســیه و خطر دخالت دوســتان 
تهران، همچون مســکو و پکن در درگیری های منطقه، روابط تهران و مســکو 
را نگران کننده توصیف کرد و مدعی شــد که ایــن روابط برای منطقه و جهان 
بی ثبات کننده اســت و این، در هر جایی که ایران و روســیه فعالیت می کنند، 

صدق می کند.

ارتشلبنان:
بهمسئولیتخوددردفاعازکشورپایبندیم

تســنیم- اداره فرماندهی ارتش لبنان در واکنش به تحولات اخیر در ســایه 
تجاوزات وحشــیانه رژیم صهیونیستی به مناطق جنوبی لبنان و ضاحیه بیروت، 
بــا صدور بیانیه ای اعلام کرد: با توجه به حملات وحشــیانه و فزاینده دشــمن 
اســرائیلی به مناطق مختلف لبنان و شــهادت و مجروح شدن تعداد زیادی از 
شــهروندان ما در کنار ویرانی های عظیم ناشی از این حملات، فرماندهی ارتش 
باید این نکته را روشن کند که نیروهای آن در سراسر جغرافیای کشور از جمله 

مرزهای جنوبی مستقر هستند و مسئولیت های ملی خود را انجام می دهند.
فرماندهــی ارتش لبنان افزود: ارتش در راه دفاع از کشــور شــهدایی را تقدیم 
کــرده و برای دفاع از اراضی لبنان با همه امکانــات خود تلاش می کند. ارتش 
بر اســاس تصمیمات و دستورات نهاد سیاســی، هر آنچه را که مناسب می داند 
برای محافظت از لبنان و مؤسســه نظامی آن انجام داده و به قطعنامه ۱70۱ و 
مفاد آن در هماهنگی با یونیفل )نیروهای موســوم به حافظ صلح ســازمان ملل 

در لبنان( پایبند است.
در ادامه این بیانیه آمده اســت: برخی از رسانه ها در راستای خدمت به منافع و 
اهداف سیاسی، کمپین های دروغ و تهمت علیه ارتش به راه انداخته اند و ارتش 
را متهم به خیانت می کنند. ما تأکید می کنیم که اولویت امروز ارتش، محافظت 
از نهاد نظامی کشــور و حفظ انســجام آن، تلاش برای توقف تجاوزات دشمن 
علیه لبنان، استواری، حمایت از شهروندان، رسیدگی به بحران آوارگان و ادامه 
عملیات های نجات با هماهنگی ســرویس های مربوطه، همزمان با محافظت از 

صلح و ثبات داخلی است. 
ارتش لبنان در ادامه تأکید کرد: تجارب ثابت کرده که ارتش نهادی اســت که 
ستون فقرات لبنان برای محافظت از کشور محسوب می شود. ما در حال حاضر 
منتظر موفقیــت تلاش های بین المللی برای متوقف کردن تجاوزات وحشــیانه 
اســرائیل هســتیم. در پایان این بیانیه آمده اســت: ارتش با عزم، ایمان و اراده 
نیروهای خــود و اتحاد لبنانی ها، به ایفای نقش وحــدت بخش ادامه می دهد. 
آنچه که امروز بیشــتر از هر چیزی نیاز داریــم، محافظت از وحدت ملی برای 
حفظ لبنان اســت تا بر این بحران غلبــه کنیم؛ همانطور که بر همه بحران ها و 

چالش های قبلی پیروز شده ایم.

رئیسجمهورپیشینآمریکا:
ضعف»بایدن«باعثجنگغزهشد

فارس- دونالد ترامپ، نامزد حزب جمهوری خواه در انتخابات ریاست جمهوری 
آمریکا با ابراز حمایت از رژیم صهیونیستی در سالگرد 7 اکتبر، مدعی شد صلح 
در خاورمیانه تنها به واسطه روی کار آمدن یک رهبر قدرتمند در آمریکا محقق 
خواهد شد و با انتقاد از بایدن، بار دیگر خودش را تنها فرد توانمند برای چنین 

اقدامی معرفی کرد. 
به گزارش هیل، ترامپ در ســالگرد جنگ غزه، به نشــانه همبســتگی با رژیم 
صهیونیســتی چند کار انجام داد. او ضمن دیدار با یهودیان ارتدوکس در شهر 
نیویورک جهت حضور در مراســم آنها مراســمی را هم در یکی از باشگاه های 

گلفش در جنوب فلوریدا برگزار کرد. 
رئیس جمهور پیشین آمریکا یک بار دیگر در جریان این مراسم ادعا کرد: اگر من 
رئیس جمهور آمریکا بودم، حمله هفتم اکتبر هرگز اتفاق نمی افتاد. او همچنین 
مدعی شــد که افزایش روند یهودی ستیزی که به دنبال جنگ غزه رخ داده باید 

هرچه سریع تر متوقف شود. 
ترامپ بار دیگر در جریان ســخنرانی اش دولت جو بایدن، رئیس جمهور کنونی 
آمریکا و کامالا هریس، معاونش را مســئول اصلی وقوع جنگ 7 اکتبر دانسته و 
ضعف آنها در صحنه جهانی را عامل اصلی حمله حماس علیه رژیم صهیونیستی 
دانست. او در این رابطه ضمن اشاره به دوران ریاست جمهوری بایدن عنوان کرد: 
چند سال گذشته این موضوع را ثابت کرده است که ضعف فقط موجب خشونت 

و جنگ می شود و این روند همچنان وجود دارد. 
ترامپ در ادامه انتقاداتش علیه دولت بایدن ادعا کرد: ما کشــوری قوی بودیم. 
قدرتمند بودیم و همه به ما احترام می گذاشتند. کشور ما طی دهه های بسیاری 
مورد احترام بوده اســت و فقط همین چهار سال دوران ریاست جمهوری بایدن 
اســت که به ما احترام نگذاشــته اند. این همان موضوعی است که من به عنوان 
چهل و هفتمین رئیس جمهوری آمریکا قصد دارم به آن توجه کنم. او همچنین 
ادعا کرد: صلح در خاورمیانه در دســتان ماســت اما تحقق آن نیاز به یک رهبر 
شایسته در آمریکا دارد. با قدرت و رهبری صحیح، روی کار آمدن یک خاورمیانه 
جدید و هماهنگ  در دستان ماســت. شما نمی دانید نقش آمریکا در این حوزه 

چقدر مهم است. 

رئیسسیا:

بایدتواناییهاینظامیتهرانراجدیگرفت

معاوندبیرکلحزبا...لبنان:

»طوفان الاقصی« سرآغاز تغییر خاورمیانه با حضور مقاومت بود

ایســنا- ویلیام برنز، رئیس سازمان 
اطلاعات مرکزی آمریکا )سیا( در یک 
جلسه پرسش و پاسخ درباره وضعیت 
غرب آســیا گفت: ما با خطر بســیار 
واقعی تشــدید بیشــتر درگیری های 
منطقــه ای روبه رو هســتیم. ســران 
اســرائیل با دقــت زیــادی در حال 
بررسی نحوه پاسخ به حمله موشکی 
بالســتیک ایــران در هفته گذشــته 
نادرســت  قضاوت های  اما  هســتند، 
همچنان می تواند به یک مارپیچ بدون 

پایان منجر شود.
وی در ادامــه خاطــر نشــان کــرد: 
خاورمیانه جایی است که همیشه در 

آن مسائل پیچیده اتفاق می افتد.
رئیس سیا خاطر نشان کرد که اگرچه 
سران ایران و اسرائیل لزوما به دنبال 
یک جنگ تمام عیار نیســتند، خطر 
وقوع ایــن درگیری کمــاکان وجود 

دارد.
برنــز در تلاش برای کوچک نشــان 
دادن حملــه موشــکی ایــران بــه 
ســرزمین های اشــغالی در سه شنبه 
گذشته، توانایی های نظامی تهران در 
این حمله را محــدود توصیف کرد و 
گفت: البته، این به این معنی نیســت 
که ایــن توانایی ها هنــوز کاملًا قوی 
نیســتند و چیزی اســت که نه تنها 
اســرائیل، بلکه ایالات متحده نیز باید 

آن را بسیار جدی بگیرد.

این دیپلمات ارشــد سابق آمریکا که 
نقشی کلیدی در مذاکره بر سر توافق 
هســته ای 20۱۵ ایفا کرد که موجب 
اورانیوم  غنی سازی  برنامه  محدودیت 
در شــد، تأکید کرد کــه با این حال، 
بر تصمیم  نشــانه هایی مبنی  آژانس 
آیــت ا... علی خامنــه ای، رهبر معظم 
تولید ســلاح هســته ای  برای  ایران 

ندیده است.
ویلیام برنز در عین حال گفت باتوجه 
بــه زمان گریز هســته ای ایــران که 
در حــال حاضر »یــک هفته یا کمی 
بیشتر« است، این کشور در »موقعیت 
بســیار نزدیک تری« برای تولید یک 

بمب هسته ای قرار دارد.
برنز گفت که ایالات متحده از نزدیک 
برای  ایران را  فعالیت های هســته ای 

یافتن هرگونه نشانه ای مبنی بر اینکه 
این کشور به سمت تولید بمب هجوم 

می برد، زیر نظر گرفته است.
او تصریــح کرد: ما امروز شــواهدی 
دال بــر اینکه چنین تصمیمی گرفته 
شده اســت، نمی بینیم. ما با دقت بر 
آن )برنامه هســته ای ایــران( نظارت 

می کنیم.
این مقام آمریکایــی همچنین گفت: 
مــن فکر می کنم، مــا کاملًا مطمئن 
هســتیم که با همکاری دوســتان و 
متحدان خود می توانیم نســبتاً زودتر 
آن را متوجه شویم اما خطر بزرگ به 
نوعی این اســت که چارچوب زمانی 
به گونه ای فشرده شده که چالش های 

جدیدی برای ما ایجاد می کند.
او هم چنین پس از گذشــت یک سال 

از آغاز جنگ غزه که به کشــته شدن 
ده ها هزار فلســطینی غیر نظامی در 
این منطقه منجر شــده است، بدون 
اشاره به این جنایات رژیم صهیونیستی 
ابراز امیدواری کرد که تلاش ها برای 
برقــراری آتش بــس میان اســرائیل 
و حمــاس بــا میانجی گــری قطر و 
آمریکا هرچه زودتر به نتیجه برسد و 
اســرای باقی مانده در غزه نیز به خانه 

بازگردند.
وی خاطر نشــان کرد که مواضع آنها 
بارها به یکدیگر نزدیک شده بود، اما 
ایــن موضوع )حصول توافق( بســیار 

دست نیافتنی بوده است.
رئیس سازمان سیا تصریح کرد: آنچه 
در غزه در خطر اســت، توســط اراده 
سیاســی شــکل می گیرد. در نهایت، 
زمانی که شما سعی می کنید در مورد 
یک توافــق آزادی اســرا و آتش بس 
مذاکــره کنید، این فقــط مربوط به 
نگارش متون یــا فرمول های خلاقانه 
نیســت. این، در مورد رهبرانی است 
کــه در نهایت باید تشــخیص دهند 
که کافی اســت، چیزی که به ندرت 
در گزینه ها، به خصوص در خاورمیانه 

وجود دارد.
وی تأکیــد کــرد: ســپس بایــد به 
انتخاب های سخت و برخی سازش ها 
 به نفــع ثبات اســتراتژیک بلندمدت 

نیز بروید.

ایرنا- شــیخ نعیم قاســم، معاون دبیرکل حزب ا... 
لبنان با اشــاره بــه تهدیدهای رژیم صهیونیســتی 
و حامیــان غربــی آن به ویژه آمریکا گفت: دشــمن 
صهیونیســتی و آمریکا و غرب تــلاش می کنند که 
به ما فشــار آورده و مــا را مرعوب کنند اما ما هرگز 
نمی ترســیم و مرعوب نمی شویم زیرا فرزندان شهید 
و سید محور مقاومت ســید حسن نصرا... هستیم و 

رژیم صهیونیستی را شکست می دهیم.
به نقل از شبکه الجزیره، شیخ نعیم قاسم روزگذشته 
در ســخنرانی خود تأکید کــرد: ملت های منطقه به 
خط مشــی مقاومت ایمان راســخ دارنــد. عملیات 
طوفان الاقصی ســرآغاز تغییــر خاورمیانه از طریق 

حضور و نقش آفرینی مقاومت بود.
شــیخ نعیم قاســم تأکید کرد: از وصف احوال خود 
در نبود ســید حســن نصرا... دبیرکل حزب ا... عاجز 
هســتم اما ما از سرسختی وی الهام می گیریم. نبرد 
طوفان الاقصی یک رویداد اســتثنائی است و آغازی 

برای تغییر چهره خاورمیانه است.
وی گفت: هدف اشغالگران قبل از نبرد طوفان الاقصی 
پایان دادن به مقاومت  و نسل کشــی مردم فلسطین 
بود. آنچه دشــمن انجام می دهد مبارزه نیست بلکه 
قتل انسانیت و ملت های آزاده است. اگر حمایت های 
 آمریــکا نبــود تجاوزهای اســرائیل طــی یک ماه 

متوقف می شد.
معاون دبیرکل حزب ا... افزود: مقاومت در امتداد یک 

جبهه گسترده با اشغالگران مقابله می کند.
شــیخ نعیم قاسم گفت: اگر غرب از اسرائیل حمایت 
نمی کرد، این رژیم توان ادامه دادن نداشــت. آمریکا 

شریک جرم اشغالگران در سرزمین ما است.
وی گفــت: مقاومــت غــزه اســطوره ای اســت و 
یک ســال پایداری کرده و قادر اســت که بیشــتر 
نیز پایــداری کند. مقاومت غــزه و کرانه باختری و 
عملیــات در داخل اراضی اشــغالی نشــان می دهد 
نمی تــوان را  فلســطین  مقاومــت  و  ملــت   کــه 

 شکست داد.
وی تصریــح کرد کــه ایران اســلام و ایــران امام 
خمینــی )ره( در گفتار و عمل در مســیر برچیدن 

رژیم  صهیونیستی گام برمی دارد.
شــیخ نعیم گفــت: ایران با وعده صــادق ۱ و وعده 
صادق 2 قلب تل آویو را هدف قرار داد و این نشــان 

می دهد که ایران مصمم به حمایت و ایســتادن در 
کنار مقاومت است.

معاون دبیــرکل حزب ا... لبنان افــزود: لبنان هدف 
)رژیم صهیونیســتی( بود و نتانیاهو بارها اعلام کرد 
کــه خواهان خاورمیانــه جدید اســت. تاریخ ثابت 
کــرد که رژیم صهیونیســتی خطری بــرای منطقه 
 وجهان اســت. اســرائیل می خواهد تمام کشورهای 
 منطقــه و مــردم آن هــا را تســلیم سیاســت های 

خود کند.
وی خاطرنشــان کرد: جبهه پشتیبانی در لبنان طی 
۱۱ ماه دشــمن را فرسوده و شهرک نشــینان را از 

شمال فلسطین خارج کرد.
شیخ نعیم قاسم گفت: جنگ دشمن علیه ما به اراده 
و  پافشــاری ما برای نبرد و مقابله آســیب نمی زند. 
شــهرک های صهیونیستی در شــمال فلسطین در 

تیررس ما هستند و امکانات زیادی داریم.  
وی افــزود: مبارزان ما در جبهه ها متحد هســتند و 
عملیــات ما افزایش یافته و درد و رنج دشــمن زیاد 

شده است.  
معاون دبیرکل حزب ا... لبنان گفت: نتانیاهو می گوید 
که ساکنان شمال را باز می گرداند و ما به او می گوییم 

که چند برابر آن ها را مجبور به فرار می کنیم.
شــیخ نعیم قاســم تأکید کرد: هرچه جنگ طولانی 
شــود، تنگنای اســرائیل بیشتر می شــود. نتانیاهو 
می گوید که جنگ می خواهد اما نمی تواند به اهداف 

آن برسد.
وی گفت: انشاء ا... اسرائیل را شکست خواهیم داد و 

به اهدافش نخواهد رسید.
معــاون دبیرکل حــزب ا... ادامه داد: مــا ثابت قدم 
هستیم و پیروز خواهیم شد. از تحرکات سیاسی نبیه 
بری رئیس پارلمان لبنان در راستای ایجاد آتش بس 
حمایت می کنیــم. قبل از ایجاد آتش بس هیچ جای 

بحثی وجود ندارد.
شــیخ نعیم قاسم تأکید کرد: رهبری و اداره حزب ا... 
و مقاومــت منظم و دقیق اســت و از هجمه ها عبور 
کردیم. ما در میدان ثابت قدم هستیم و صدای فریاد 
دشــمن را خواهید شــنید. آنچه رهبران شهید ما 
داشتند نسخه آن نزد معاونان و دستیارانشان وجود 
دارد. بر اســاس ساز  و کار سازمانی، دبیرکل حزب ا... 
را انتخــاب خواهیم کرد و آن را در زمان مناســب 

اعلام می کنیم.
معاون دبیرکل حزب ا... لبنان تأکید کرد: اســرائیل 
اهداف خود را محقق نخواهد کرد و آن را شکســت 
خواهیم داد. شکســت های ســنگینی به دشــمن 
 تحمیــل می کنیم که مقدمه ای بــرای پایان جنگ 

خواهد بود.  
وی افزود: هیچ جای خالی در صفوف ما وجود ندارد 
و همه آن ها پر هستند. اگر دشمن به نبرد خود ادامه 
دهد، نتیجه آن را میدان مشــخص خواهد کرد و ما 

مرد میدان هستیم.
معاون دبیــرکل حزب ا... تأکید کــرد: تجاوزگری ها 
بــه مناطــق ضاحیه، جنــوب، بقاع و جبــل لبنان 
بسیار دردناک اســت اما سلاح دشمن این است که 
غیرنظامیان را به طور وحشــیانه به قتل برســاند و 

معتقد است که با این کار پیروز خواهد شد.  
شیخ نعیم قاسم افزود: از نظر ما، مقاومت و حمایت 
مردم از ما تنها راه حل است، این تنها گزینه پیروزی 
ما اســت. ما مقاومت خواهیم کرد و اسرائیل سقوط 

خواهد کرد.
وی خطــاب به مردم لبنان گفــت: همان طور که در 
جنگ 200۶ ثابت کردید شما اهل مقاومت هستید 
و در یک ســال گذشــته نیز ثابت کردیــد که اهل 
مقاومت وصبر هستید، با ثابت قدمی مقاومت و صبر 

شما به پیروزی ایمان داریم.  
معاون دبیرکل حزب ا... گفت: نبرد زمینی در جنوب 
آغاز شــده و  در این نبرد دشــمن پیشروی نداشته 
اســت. صهیونیســت ها اکنون گیج و مات ومبهوت 
هستند که چگونه ارتش آنها نتوانسته است پیشروی 
کند. چند متر زمینی که ممکن اســت دشمن آن ها 
را تصرف کند ارزشــی ندارد و ما خواهان تن به تن 

شدن با آن ها در خط مقدم و یا بعد از آن هستیم.

اطلاعاتملیآمریکا:
عواملخارجیدرانتخاباتدخالتنکردهاند

تسنیم- ســخنگوی دفتر مدیر اطلاعات ملی آمریکا در جمع 
خبرنگاران خارجی اظهار کرد جامعه اطلاعاتی آمریکا اعلام کرد 
که تاکنون هیچ تلاشــی را از سوی عوامل خارجی برای دخالت 

در انتخابات ریاست جمهوری ۵ نوامبر مشاهده نکرده است.
وی اظهار کرد به دلیل امنیت سیســتم ها و فرآیندهای رأی گیری، آنچه می خواهم 
بگویم این است که ما تاکنون شاهد تلاش های خارجی برای حمله به سیستم های 
رأی گیــری نبوده ایم. بســیاری از فعالیت هایی که ما تا به امروز شــاهد آن بودیم، 

عملیات های نفوذ و یا عملیات های اطلاعاتی بوده است.
این در حالی اســت که این دفتر در اوایل ماه سپتامبر نیز چنین اظهاراتی را بیان 

کرده بود.
پیشتر اف بی آی در بیانیه ای مدعی دخالت ایران در انتخابات آمریکا از طریق هک 

سیستم ها شده بود.
نمایندگی جمهوری اســلامی ایران نزد ســازمان ملل متحد در پاسخ به رسانه های 
آمریکایی پیرامون بیانیه اف  بی  آی درخصوص دخالت کشورمان در انتخابات آمریکا 
از طریق هک تصریح کرد: چنین ادعاهایی از ریشه بی اساس و فاقد هرگونه اعتبار 

و مشروعیت بوده، و به هیچ وجه قابل پذیرش نیست.
این نمایندگی هم چنین افزود: جمهوری اسلامی ایران وارد رقابت ها و جنجال های 

داخلی و انتخاباتی آمریکا نمی شود.
علاوه بر این ســازمان اطلاعات ملی آمریکا اتهاماتی را علیه روسیه برای دخالت در 

انتخابات ریاست جمهوری آمریکا مطرح کرد.
دیمیتری پســکوف، ســخنگوی کرملیــن در یک مصاحبه تلویزیونــی اعلام کرد 
که اتها م زنی ســازمان اطلاعات ملی آمریکا مبنی بر دخالت روســیه در انتخابات 
ریاست جمهوری آمریکا ادعایی بسیار مضحک است و مسکو این اتهامات را قاطعانه 

رد می کند.
ســخنگوی کرملین پیش بینی کرد که با نزدیک شدن به انتخابات آمریکا، این گونه 
اظهارات بیشتر خواهد شد، زیرا روسیه و رئیس جمهور این کشور- ولادیمیر پوتین، 
همواره عواملی هســتند که هر دو حزب بزرگ آمریکا در مبارزات سیاسی خود از 

آن ها به کرات بهره می برند.
در همین رابطه ســخنگوی وزارت امور خارجه چین اعــلام کرد که مقامات پکن 

هرگز در انتخابات آمریکا دخالت نکرده و قصد انجام چنین کاری را ندارند.
پیشــتر دفتر مدیر اطلاعات ملی آمریکا بــدون ارائه هرگونه مدرک و دلیلی، اعلام 
کرده بود که روســیه، چین و ایران ظاهراً در تلاشــند تا بر نتایج انتخابات آینده 
ریاست جمهوری آمریکا تأثیر بگذارند و از جمله از شرکت های بازاریابی و ارتباطی 

در این راستا استفاده می کنند.
به ویژه، همان طور که خبرگزاری رویترز گزارش داده، مقامات آمریکایی روســیه را 
به استفاده از برخی شرکت های روسی برای تأثیرگذاری بر افکار عمومی در جریان 

انتخابات در ایالات متحده آمریکا متهم کردند.
انتخابات ریاســت جمهوری آمریکا ۵ نوامبر )۱۵ آبان( برگزار می شــود و در حال 

حاضر رقابت تنگاتنگی بین دو نامزد انتخابات وجود دارد.

اخبار کوتاه جهان
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نوبتدوم:1403/07/18
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نقديبهحســاب100830670088نزدبانكشهردرشعبهصدرابهنام

سپردهشهرداريصدراباشد.
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5-سپردهنفراتاول،دوموسومدرصورتيکهحاضربهانعقادقرارداد

نشوندبهنفعشهرداريصدراضبطخواهدشد.
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شاخص بورس تهران ۳۴۰۶ واحد افزایش یافت
فارس- بورس تهران به عنوان دماســنج اقتصاد عمل می کنــد ، در روند آرامی 
 و رو به رشــد قرار گرفت و در پایان معاملات بــا افزایش ۳ هزار و ۴۰۸ واحد به 
رقــم ۲ میلیون و ۹۷ هزار و ۳۵۸ واحد رسید.شــاخص هموزن بورس با کاهش 
۵۳۱ واحد به رقم ۶۹۶ هزار و ۴۹۱ واحد رســید. ارزش روز بازاری بورس تهران 
به ۶ میلیون و ۷۸۲ هزار میلیارد تومان معادل ۱۱۴/۵ میلیارد دلار آزاد رســید.

معامله گران امروز بیش از ۶/۴ میلیارد سهام و اوراق مالی در قالب ۲۰۱ هزار نوبت 
معامله و به ارزش ۴ هزار و ۵۰۶ میلیارد تومان داد و ستد کردند.

شــاخص فرابورس ایــران نیز  با کاهش ۲۳ واحد به رقــم ۲۱ هزار و ۹۹۲ واحد 
رسید. ارزش روز بازار اول و دوم فرابورس ایران به یک میلیون و ۱۶۹ هزار میلیارد 
تومان رســید. ارزش روز بــازار پایه فرابورس ایران به ۳۱۲ هــزار میلیارد تومان 
 رســید.معامله گران روز گذشــته بیش از ۳/۹ میلیارد سهام و اوراق مالی در قالب
۱۰۱ هــزار نوبت معاملــه و به ارزش ۲۸ هزار و ۲۴۹ میلیارد تومان داد و ســتد 

کردند.همه شاخص های فرابورس امروز قرمز شدند.

پائیز با رشد نسبی بارش ها آغاز شد
 بارش صفر در ۸ استان

تسنیم- بررســی آمار ریزش های جوی از ابتدای ســال آبی جدید )شروع مهر 
۱۴۰۳( تا ســیزدهم این ماه نشان می دهد که ارتفاع کل ریزش های جوی کشور 
معادل ۳/۳ میلیمتر اســت. این مقدار بارندگی نسبت به میانگین دوره های مشابه 
درازمدت )۵۵ ســاله( که ۲/۵ میلیمتر در مدت مشــابه بوده، ۳۳درصد افزایش و 
نسبت به دوره مشابه سال آبی گذشــته )۲/۶ میلیمتر( بالغ بر ۲۷درصد افزایش 
داشــته است. بر اســاس آمار رسمی شــرکت مدیریت منابع آب ایران، بیشترین 
میــزان رشــد بارش ها را در اســتان قزوین شــاهد بودیم به طوری کــه با ثبت 
بارش۱۹/۹ میلیمتری در دو هفته نخســت مهرماه، در برابر بارش یک میلیمتری 

متوسط درازمدت در مدت مشابه، ۱۸۹۰ درصد رشد داشته است.
همچنین استان های کهگیلویه وبویراحمد، یزد، ایلام، لرستان، چهارمحال وبختیاری، 
سیستان وبلوچستان، خوزســتان و کرمانشاه، ۸ استانی هستند که در سیزده روز 
ابتدایی ســال آبی جدید، حتی یک قطره باران نیز نداشتند و با بارندگی صفر در 
این مدت مواجه اند. درحالی که در ۷ استان )به جز استان کهگیلویه وبویراحمد( در 

مدت مشابه سال قبل شاهد بارش بوده ایم.

قیمت مرغ به تعادل می رسد
محمد ابراهیم حسن نژاد، معاون وزیر جهاد گفت: براساس برنامه ریزی های صورت 
گرفته وضعیت تولید مرغ بهتر خواهد شــد که این امر موجب شــده تا قیمت به 
تعادل برســد. معاون امور دام وزارت جهاد کشاورزی گفت: بر اساس برنامه ریزی 
صورت گرفته پیش بینی می شــود که تولید تخم مرغ تا پایان سال به یک میلیون 
و ۳۵۰ هزار تن برســد. به گفته او، برآوردها حاکی از آن است که تولید تخم مرغ 
در ۶ ماهه دوم سال به ۱۱۵ تا ۱۱۸ هزارتن برسد، هرچند در ۶ ماهه ابتدای سال 

بدلیل کاهش مصرف در فصل گرما، تولید کمتر از این رقم بود. 
حسن نژاد با بیان اینکه مشــکلی در تولید و تأمین تخم مرغ وجود ندارد، افزود: 
بنابر آمار بیش از ۵۵ هزار تن تخم مرغ صادر شده است. معاون وزیر جهاد با بیان 
اینکه در تولید گوشــت مرغ برای ۶ ماهه اول سال با مازاد تولید مواجه بوده ایم، 
گفت: با توجه به مازاد تولید بخشــی صادر شده اســت. به گفته او، براساس آمار 
ماهانه ۲۶۵ هزارتن گوشــت مرغ تولید شــده اســت که پیش بینی می شود این 
وضعیت در ۶ ماه دوم ادامه یابد. معاون امور دام وزارت جهاد کشاورزی با اشاره به 
دلایل گرانی مرغ گفت: در پایان شــهریور ماه و ابتدای مهر ماه، تقاضا برای خرید 
مرغ افزایش یافت که این امر منجر به نوسان قیمت شد، اما با برنامه ریزی صورت 

گرفته تولید بهتر خواهد شد و قیمت به تعادل خواهد رسید.

کاهش درآمد از محل افزایش معافیت مالیاتی کارمندان 
قابل جبران است

فارس- غلامرضا تاجگردون، رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس با ارزشمند 
خواندن پیشــنهاد افزایش معافیت مالیاتی حقوق در سال آینده،  گفت: این اقدام 
۴۵ همت درآمد دولت را کاهش می دهد،  ولی به نفع مالیات دهندگان خرد است.
رئیس کمیســیون برنامه و بودجه مجلس  در مورد پیشنهاد وزیر اقتصاد مبنی بر 
افزایش ســقف معافیت مالیات بر حقوق کارمندان در ســال آینده و اثر بر درآمد 
دولت، افزود: افزایش ســقف معافیت مالیاتی برای حقوق بگیران اقدام ارزشمندی 
اســت ، با توجه به این که پیش بینی شــده که حقوق کارمندان ۲۰ درصد اضافه 
شــود،  با این معافیت افزایش حقوق ســال آینده تا ۳۰ درصد رشد خواهد کرد.
رئیس کمیســیون برنامه و بودجه مجلس درمــورد آثار درآمدی دولت با افزایش 
معافیت مالیاتی ، گفت: پیش بینی می شود با افزایش معافیت مالیاتی حقوق به ۲۴ 
میلیون تومان در ماه برای سال آینده،  درآمد دولت از این محل ۴۵ هزار میلیارد 
تومان کاهش خواهد یافت ، اما کار ارزشــمندی است و از محل مالیات در طبقات 
بالاتر درآمدی و شناسایی صاحبان درآمد بزرگ جبران می شود.تاجگردون با بیان 
این که دولت هنوز لایحه بودجه ۱۴۰۴ را به مجلس نداده اســت ولی وزیر اقتصاد 
اعلام کرده که دولت پیشــنهاد افزایش ســقف معافیت مالیاتی را به ۲۴ میلیون 
تومان ارائه خواهد کرد،  چون سیاســت دولت این اســت که از مالیاتهای ریز به 

سمت مالیات درشت و دانه درشتها حرکت کند.

آگهی ثبتی و دادگستری

بورس

آب و هوا

بازار

اقتصاد کلان

تجارت اقتصاد کلان

نفتاقتصاد کلان
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ایســنا- مالک شــریعتی، عضو کمیسیون 
انرژی مجلس شــورای اسلامی گفت: مجلس 
هیچ برنامــه ای برای افزایــش قیمت بنزین 
و بــرق نــدارد و مقرر شــده اســت که یک 
درصد فــروش نفت و گاز برای بهینه ســازی 
مصرف انرژی تخصیــص یابد و این منابع در 
اختیار ســازمان جدید بهینه سازی و مدیریت 

راهبردی انرژی قرار می گیرد.
مالک شــریعتی در خصــوص برنامه مجلس 
برای افزایش قیمت بنزین و برق در راســتای 
اظهار  انرژی،  بهینه ســازی مصرف  طرح های 
کــرد: در زمینه اصلاح قیمــت فرآورده های 
نفتی و حامل هــای انرژی، مجوزهای لازم در 
قالب قانون هدفمندی یارانه ها و برنامه هفتم 
توسعه به دولت داده شــده اما برای اعمال و 
اجرای هــر تصمیمی، نیاز به اجماع ســازی 

نظرات بین دولت و مجلس وجود دارد.  
وی با تأکیــد بر اینکه مجلــس برنامه ای در 
این حوزه ندارد، گفت: این موضوع در اختیار 
دولت است اما هرگونه تغییر و تحول نیازمند 
اجماع سران قواست و باید تمام جوانب درنظر 
گرفته شــود اما مجلس برنامه ای برای تغییر 

نرخ در دستور کار ندارد.
 امیدواریم دولت در آبان ماه اساسنامه این 

سازمان را مصوب کند

عضــو کمیســیون انــرژی مجلس شــورای 
اســلامی با بیان اینکه  بحــث ناترازی انرژی 
و ضرورت بهینه ســازی مصــرف انرژی مورد 
توجه دولت و مجلس قــرار دارد و در برنامه 
هفتم توســعه تأکید شــده که دولت موظف 
است سه ماه بعد از ابلاغ این برنامه، اساسنامه 

راهبردی  مدیریت  و  ســازمان  بهینه ســازی 
انــرژی را به تصویب هیئت وزیران برســاند، 
گفت: قانون برنامه هفتم توســعه در روز دوم 
مردادماه ۱۴۰۳ ابلاغ شــد، زمــان اندکی تا 
 مهلت قانونی تصویب اساســنامه این سازمان 

باقی مانده است.
شــریعتی افزود: امیدواریم دولت در آبان ماه 
اساســنامه این ســازمان را مصوب کند، در 
مجلس اساســنامه این ســازمان را تهیه و به 
دولت ارســال کردیم،  این ســازمان نیاز به 
بودجه و پرســنل برای تشــکیل شدن ندارد 
چــرا که قرار اســت از محل ادغام ســازمان 
 بهینه سازی مصرف ســوخت، ستاد مدیریت 
حمــل و نقل، ســوخت و بخــش بهره وری 

سازمان ساتبا تشکیل شود.
وی با بیان اینکه مقرر شــده که یک درصد از 
منابع حاصل از صادرات نفت و گاز کشــور و 
۱۰ درصد از منابع حاصل از فروش ال پی جی، 
اتان و گوگرد در حساب این سازمان واریز شود 
و هرگونــه جرایم دریافتی در حوزه میترینگ 
نیز به این حســاب واریز شــود، گفت: برای 
ســال ۱۴۰۳ بالغ بر ۳۰ هزار میلیارد تومان 
منابع مالی در اختیار این سازمان خواهد بود 
و پیشنهاد داده ایم که حساب بهینه سازی به 
صندوق بهینه ســازی تبدیل شود تا با وجود 
هیئت امنا، امکان دســت اندازی به منابع این 

صندوق کاهش یابد.
 مشکل پرمصرفی بنزین به مردم برنمی گردد

 عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی 
 بــا بیان اینکــه ۶۰ درصد مخاطــب افزایش 
بهــره وری حاکمیت و دســتگاه های اجرایی 

هســتند، گفت: اینکه خودروی پرمصرف در 
اختیار مردم قرار می گیرد، مشکل پرمصرفی 
بنزین به مردم برنمی گردد و یا اینکه تجهیزات 
الکترونیکی پرمصرف در بازار عرضه می شود، 
باید رویه ها و ساختارسازی ها را اصلاح کرد و 

نباید مردم را مقصر افزایش مصرف دانست.
به موضوع  باید  انرژی  ناترازی  برای حل   

مدیریت مصرف و افزایش تولید توجه شود

شــریعتی با تأکید بر اینکه سومین کنفرانس 
بین المللی  بهینه ســازی مصــرف و بهره وری 
انرژی ایــران در روزهای ۲۳ و ۲۴ مهرماه در 
تهــران برگزار می شــود و وزرای نفت و نیرو 
و معــاون اول رئیس جمهور ســخنرانان این 
کنفرانس مهم خواهند بود، اظهار کرد: در این 
کنفرانــس دو روزه، پنل های تخصصی برگزار 
خواهد شــد و در هر پنل بــا حضور مهمانان 

داخلی و خارجی و مسئولان مربوطه، مسائل 
مربــوط به انرژی، ناتــرازی و مواردی در این 

حوزه مورد بحث و بررسی قرار می گیرد.
وی با اشاره به اهمیت موضوع ناترازی انرژی 
و توجه بــه موضوع مدیریــت مصرف، اظهار 
کــرد: برای حل ناترازی انرژی باید به موضوع 
مدیریت مصرف و افزایش تولید توجه شــود، 
اگــر تنها تولید مورد توجه باشــد نمی توانیم 
ناتــرازی را جبــران کنیــم، امــروز با یک 
ریل گذاری جدید در حــوزه مدیریت مصرف 

مواجه هستیم.
او بــا بیان اینکه در جلســه هفته گذشــته 
کمیته برق برای رفع خطرپذیری شرکت های 
دانش بنیان مقرر شــد تا ۱۸۰ میلیارد تومان 
از محــل تبصــره ۱۸ به صنــدوق پژوهش و 
فناوری اختصــاص یابد که ایــن موضوع به 
توسعه فعالیت شرکت های دانش بنیان کمک 

خواهد کرد.
وی بــا انتقاد از راندمان پائیــن نیروگاه ها در 
کشــور، اظهار کرد: به دلیل عرضه ســوخت 
رایگان بــه نیروگاه ها تمایلی بــرای افزایش 
راندمــان وجود نداشــت و اکنــون راندمان 
نیروگاه هــا قابــل قبــول نیســت.  اکنــون 
نیروگاه هایی داریم که با راندمان ۱۸ درصدی 
در مــدار هســتند و این در حالی اســت که 
طبق قانون مانع زدایی از توســعه صنعت برق 
راندمان نیروگاه ها باید ۵۵ درصد باشــد، در 
این راستا باید روند اعطای یارانه به نیروگاه ها 

اصلاح شود.
 در اجرای مــاده ۱۰ قانون مانع زدایی از 

توسعه صنعت برق جدیت وجود داشته باشد

عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی 
با بیان اینکه ۳۰ میلیارد دلار در ســال ارزش 
سوختی اســت که به نیروگاه های کشور داده 
می شــود و باید در یــک برنامه پنج ســاله، 
یک ســوم این منابع را اصــلاح کنیم، گفت: 
باید در اجــرای ماده ۱۰ قانــون مانع زدایی 
 از توســعه صنعت برق جدیت وجود داشــته 
باشــد و برای ایــن مهم نیــز اقداماتی را در 

دستور کار داریم.
شریعتی با اشــاره به برنامه ریزی های صورت 
گرفته برای تأمین ســوخت زمســتان، گفت: 
نگرانی برای تأمین ســوخت وجــود ندارد و 
ذخایر سوخت مایع مطلوب است و مسئولان 
وزارت نفت در تلاش هستند تا شرایط را بهتر 
از وضع فعلی کنند تا مشکلی برای تأمین گاز 
نداشــته باشــیم، علاوه بر این باید در حوزه 

مدیریت مصرف نیز اقداماتی را انجام دهیم.

ایرنا- میرسامان پیشوایی، رئیس سازمان ملی بهره وری 
ایران در آیین اختتامیه هفتمین دوره جایزه ملی تعالی 
نگهداشــت و مدیریت دارایی های فیزیکی ایران که در 
مرکز همایش های بین المللی پژوهشــگاه صنعت نفت 
برگزار شــد اظهار کرد: جایزه نگهداشــت و مدیریت 
دارایی ها جزو ۶ جایزه ای اســت که از طرف ســازمان 
بهره وری به عنوان نهاد اعتبار بخشی، مجوز برگزاری را 

دریافت کرده است.
وی ادامه داد: در نظام اعتباربخشــی سازمان، هدف از 
استانداردسازی جوایز این اســت که آن جایزه ابزاری 
برای یک نهاد جریان ساز برای کمک به گفتمان سازی 
و الگونمایــی در آن حوزه و در نهایت ارتقای بهره وری 
باشــد. لذا کیفیت برگزاری این جوایز برای ما بســیار 

اهمیت دارد.
پیشــوایی بیان داشــت: جایزه »نت« بــه دلیل تمرکز 
بر موضــوع بهره وری ســرمایه اهمیت بالایــی دارد؛ 
در شــرایط کنونی کشــور، منابع مالــی خوبی برای 
 ســرمایه گذاری نداریم و بودجه موجود صرف مســائل 

جاری می شود.
 لذا توان زیادی در بخش دولتی وجود ندارد که نسبت 

به ســرمایه گذاری و به ســازی تجهیزات به طور جدی 
اقدام کند و در بخــش خصوصی نیز اتفاق عجیبی در 

این حوزه نمی افتد.
وی اضافه کرد: براســاس آمار، میزان تشــکیل سرمایه 
در حوزه ماشــین آلات یک پنجم تشکیل سرمایه در 
حوزه ســاختمان بوده است. همچنین محرومیت هایی 
نیز وجود دارد که برای خرید نیز دستمان بسته است.

این مقام مســئول با تأکید بر اهمیت موضوع نگهداری 
و تعمیرات تصریح کرد: موجود بودن ماشین آلات، در 
دســترس بودن و آماده بودنشــان برای تولید، اهمیت 
بالایــی دارد. بهره وری نیروی کار نیز مهم اســت که 
تحــت تأثیر موضوع نگهداری و تعمیرات تجهیزات نیز 

قرار دارد.
پیشــوائی همچنین از رونمایی از »ســامانه داده باز« 
در حوزه بهره وری کشــور در هفته گذشــته خبر داد 
و خاطرنشــان کرد: داده های این سامانه برای نخستین 
بــار در اختیار مردم قرار گرفته اســت. دانشــجویان، 
نخبگان، مشــاوران و متخصصان بهــره وری می توانند 
 بــا مراجعه به این ســامانه در کمترین زمان ممکن به 
داده های مورد نیاز در پژوهش های حوزه بهره وری خود 

دست یابند.
وی افــزود: در راســتای هوشمندســازی فرآیندهای 
جمــع آوری، تحلیــل و انتشــار داده هــای بهره وری، 
افزایش نرخ تولید علم و نظریه های بومی، سازمان ملی 
بهره وری ایران اقدام به طراحی و پیاده ســازی سامانه 

داده باز خود کرده است.
داده بــاز جــزو رویکردهــای شــفافیت در دولت و از 
پیش نیازهای مردم سپاری و نخبه سپاری امور است. در 
این ســامانه همه داده های خام و محاسباتی مرتبط با 
بهره وری به همراه شناســنامه داده مدون، در دسترس 

عموم قرار گرفته است.

باشــگاه خبرنــگاران- عبدالناصــر همتــی، وزیــر اقتصــاد گفت: 
بــرای تأمیــن بودجه تولیــد و اشــتغال قانــون بودجــه ۱۴۰۳ دچار 
 کســری بودجــه هســتیم، امــا بانک هــا بــرای برطــرف کــردن آن

آمادگی دارند.
عبدالناصر همتی در نشســت علنی مجلس شــورای اســلامی در جریان 
بررســی گزارش مشترک کمیسیون های اقتصادی و ویژه حمایت از تولید 
و نظارت بر اجرای سیاســت های کلی اصل )۴۴( قانون اساســی در مورد 
عملکرد تبصره های موســوم به تولید و اشــتغال )تبصره ۱۸( در قوانین 
بودجه ۱۴۰۰ الی ۱۴۰۲ و تبصره ۲ قانون بودجه ۱۴۰۳ کل کشور گفت: 
شــکی نیســت که تبصره ۱۸ یا تبصره ۲ قانون بودجه ۱۴۰۳ به تولید و 
اشــتغال کمک می کند و این یکی از کار های مهمی بود که مجلس انجام 
داد و ما نیز در طول ۵۰ روز گذشته تلاش کردیم ایرادات آن رفع شود و 

از اول مهرماه نیز پرداخت تسهیلاتش شروع شده است.
وزیر امور اقتصادی و دارایی افزود: مشکلی که از ابتدای سال وجود داشت 
به دلیل تلاشی بود که دوســتان برای ایجاد سامانه یکپارچه داشتند که 
نهایی شــده است و الان هیچ مغایرتی بین اســتان ها، بانک های عامل و 
دستگاه ها وجود ندارد و بانک های عاملی که باید طبق این تبصره پرداخت 

داشته باشند در سامانه حضور دارند.
وی تصریح کرد: مشــکل دیگر بــه منابعی که بایــد تخصیص پیدا کند 

 بر می گــردد که در ســال ۱۴۰۰، مبلغ ۱۸/۹ همت بــود که در بودجه 
پیش بینــی کرده انــد و به صندوق ثروت واریز شــد و از آن طریق باید با 
بانک ها عمل کنیم و ۳ برابر می شود و در نهایت ۵۴ تا تحقق یافته است.
همتی یادآور شــد: در ســال ۱۴۰۱ مبلغ ۴/۸ همت نقد بود و متأسفانه 
۱۷/۶ به صورت اوراق بود و بانک ها باید ابتدا اوراق را در بازار بفروشــند و 
تنظیم کنند که با توجه به سن اوراق ها )تاریخ سررسید( تا ۵۵ درصد آن 
ارزش می یابد یعنی ۴۵ درصد ارزش در تنظیم از دســت می رود بنابراین 
آنچه ماند ۱۵/۳ همت بود. همچنین در سال ۱۴۰۲ میزان نقدی ۲ همت 
بیشتر نبود و ۲۴ همت آن در قالب اوراق عرضه شد بنابراین بعد از تنظیم 

خالص آن ۱۷ همت شد.
 بودجه هدفمندی کسری سنگینی داشت

عضو کابینه دولت چهاردهم افزود: در ۶ ماه اول ســال که درگیر سامانه 
بودیم این مبالغ پرداخت نشد و شهریورماه به طور جدی پیگیری کردیم، 
تمام قرارداد های عاملیت بسته شد و الان به بانک ها و دستگاه های اجرایی 

ابلاغ شده و آمادگی لازم برای پرداخت وجود دارد.
وزیر امور اقتصادی و دارایی تأکید کرد: یکی از دلایلی که اصرار بر ایجاد 
سامانه داشتیم مســئله کنترل دو بار پرداخت کردن یا کنترل مربوط به 
ســقف پرداخت ها است که موارد بســیار مهمی بود که انجام شد ضمن 
اینکه در ســال ۱۴۰۳ مشکل اساسی این است که بودجه کسری دارد که 
قرار بود از طریق بودجه هدفمندی تأمین شود و چون بودجه هدفمندی 
کســری سنگینی داشــت مجبور شدیم بخشــی از بودجه عمومی را در 
هدفمندی هزینه کنیم. به همین دلیل الان درگیر تأمین بودجه عمومی 
هســتیم و از رهبری اذن گرفتیم تا بتوانیم از منابع صندوق توسعه ملی 
برای جبران کسری بودجه هدفمندی و عمومی استفاده کنیم و امیدواریم 
 تــا پایان ســال بودجه ای که برای اجــرای تبصره لازم اســت را بتوانیم

تأمین کنیم.
 با تلاش دولت سال آینده بودجه کشور به صورت یکپارچه خواهد بود

وی بیــان کرد: هــم اکنون این نوید را می دهم که با تلاش دولت ســال 
آینده بودجه کشور به صورت یکپارچه خواهد بود و هر بودجه و هزینه ای 
مشخص و قابل جا به جا کردن نخواهد بود ضمن اینکه امیدواریم بتوانیم 

پرداختــی ۵۱ همت را از طریق ترکیب با منابع بانک ها انجام دهیم و این 
کار مهمی برای اشــتغال زایی و تولید در مناطقی اســت که نرخ بیکاری 
بالا دارند.همتی در جلســه علنی  مجلس شــورای اسلامی گفت: رسوب 
منابعــی که از آن صحبت شــد، در واقع تخصیص هایی بود که ســازمان 
برنامه در ســال ۱۴۰۰ و ۴۰۱ انجام داده اســت و حدود ۳۱ همت است. 
این تخصیصات در جریان اســت و ما این منابع را به پروژه هایی دادیم که 

در حال کار هستند و هنوز تمام نشده است.
وی ادامــه داد: آنچه که از ۳۱ هزار میلیارد تومان برگشــتی داریم و در 

حساب ثروت و عدالت است، ۷ همت است.
وزیر اقتصــاد و امور دارایی بیان کرد: بنابراین آن چیزی که ما در اختیار 
داریم، برگشــتی از پروژه هاست و ۷ همت اســت که آن را هم دوباره به 

جریان خواهیم انداخت.
 ایجاد تسهیلات اشتغال زایی، یکی از کار های بسیار خوب مجلس و دولت 

بوده است
همتــی بیان کرد: در ظرف همین ۵۰ روز گذشــته که بنده مســئولیت 
گرفتــم، پیگیــری کردیــم و در حال حاضــر ۵ همت دیگــر از موضوع 
اشــتغال روســتایی را از صندوق فوق تعیین تکلیف کردیــم، از این رو 
انشــا... دو برابر این منابــع را روی منابع فوق گذاشــته تا ۱۵ همت در 
اختیار اشــتغال روســتایی قرار خواهد گیرد؛ بنابراین ۸۱ الی ۸۲ همت 
تاکنــون از طریــق ایــن روش تســهیلات پرداخت کرده ایــم و چیزی 
 حــدود ۵۱ همت هم در جریان اســت و به بانک ها داده شــده و بانک ها 
پروژه هــا را تعییــن کرده انــد و عملیــات آن آغــاز و از اول مهرماه این 

پرداختی ها شروع شده است.
وی تأکید کرد: ایجاد تسهیلات اشتغال زایی، یکی از کار های بسیار خوب 
مجلس و دولت بوده و فکر می کنم با نظارتی که از طریق ســامانه ای که 
ظــرف چند ماهه گذشــته آن را تحقق دادیم و در حــال حاضر به طور 
متمرکز موارد را مورد کنترل و نظــارت قرار می دهد، هیچ نگرانی وجود 
ندارد و انشــاا... تا پایان ســال منابع ۱۷ همتی که بــرای ۱۴۰۲ تعیین 
کردیم و ۳ برابر آن که ۵۴ هزار میلیارد تومان است، در نیمه دوم سال در 

پروژه ها، توزیع و تخصیص خواهد شد.

باشگاه خبرنگاران- در نیمه اول سال جاری ۳۲۹ هزار تن 
اجزاء و قطعات خودرو و موتورسیکلت وارد کشور شده است.

در نیمه اول سال جاری ۳۲۹ هزار تن اجزاء و قطعات خودرو 
و موتورســیکلت به ارزش ۳/۱ میلیارد دلار وارد کشــور شده 
اســت، این میزان اجــزاء و قطعات خودرو و موتورســیکلت 
وارداتی به لحاظ وزن ۱۷/۶ درصد و از حیث ارزش ۲۰ درصد 

کاهش نشان می دهد. 
این گزارش در خصوص صادرات انواع اجزاء و قطعات خودرو 
و موتورسیکلت در ۶ ماهه سال جاری می افزاید: در این مدت 
۱۰ هزار و ۸۶۵ تن به ارزش ۳۱/۶ میلیون دلار اجزاء و قطعات 
خودرو و موتورســیکلت صادر شده است که از لحاظ وزن ۱۳ 
درصد کاهش و از حیث ارزش ۸ درصد افزایش داشــته است. 
بر اســاس این گزارش، از مجموع صــادرات اجزاء و قطعات 
)خودرو و موتورسیکلت( در ۶ ماهه امسال، ۹ هزار و ۲۳۵ تن 
به ارزش ۲۶/۸ میلیون دلار به صادرات اجزاء و قطعات خودرو 
و یــک هزار و ۶۳۰ تن به ارزش ۴/۸ میلیون دلار به صادرات 

اجزاء و قطعات موتورسیکلت اختصاص داشت. 
در این مدت صادرات اجزاء و قطعات خودرو به لحاظ وزن ۱۸ 
درصد کاهش و از حیث ارزش ۳ درصد افزایش داشــته است، 
این در حالی اســت که صادرات اجزاء و قطعات موتورسیکلت 
در همیــن مدت به لحاظ وزن و ارزش به ترتیب ۴۱ درصد و 

۴۴/۵ درصد با افزایش همراه بود.
ایــن گزارش در خصــوص واردات اجــزاء و قطعات خودرو و 
موتورســیکلت به تفکیک در ۶ ماهه ۱۴۰۳ تشریح می کند: 
در این مدت ۲۹۲ هزار تــن اجزاء و قطعات خودرو به ارزش 
۲/۹ میلیارد دلار وارد کشــور شد که به لحاظ وزن و ارزش به 

ترتیب ۱۷ و ۱۸ درصد کاهش نشان می دهد.
در همیــن مــدت همچنین ۳۷ هــزار تن اجــزاء و قطعات 
موتورســیکلت به ارزش ۲۶۴ میلیون دلار وارد کشــور شده 
اســت که به لحاظ وزن ۲۰ درصد و از حیث ارزش ۳۶ درصد 

کاهش داشــته اســت. این گزارش در خصــوص عمده ترین 
مقاصــد صادراتی اجزاء و قطعات خــودرو، می افزاید: عراق با 
اختصاص ســهم ۳۸ درصد، فدراسیون روسیه با ۲۱ درصد و 
امارات متحده عربی با ۱۱ درصد، عمده ترین مقصد صادراتی 

اجزاء و قطعات خودرو به لحاظ ارزش بوده اند.
بر اساس این گزارش، بیشترین میزان واردات اجزاء و قطعات 
خودرو از مبدأ کشورهای چین، امارات متحده عربی و ترکیه 
بوده اســت که به ترتیب ۷۰ درصــد ۱۴ درصد و ۶ درصد از 
ارزش کل اجزاء و قطعات خودرو وارداتی به کشــور را به خود 

اختصاص داده است.
ایــن گزارش در خصــوص مقاصد صادراتی اجــزاء و قطعات 
موتورســیکلت، می افزایــد: کل صــادرات اجــزا و قطعــات 
موتورسیکلت در نیمه اول امسال به ۶ کشور انجام گرفت که 
به لحاظ ارزش عراق با اختصاص سهم ۷۶ درصدی، بزرگترین 

مقصد صادرات اجزاء و قطعات موتورسیکلت بوده است.
این گزارش می افزاید: بیشترین میزان واردات اجزاء و قطعات 
موتورسیکلت به لحاظ ارزش از کشورهای چین با سهم ۶۷/۷ 
درصــد، امارات متحده عربی بــا ۲۷/۸ درصد و تایلند با ۳/۸ 

درصد انجام گرفته است.

مجلس برنامه ای برای افزایش قیمت بنزین و برق ندارد

رئیس سازمان ملی بهره وری ایران:

منابع مالی خوبی برای سرمایه گذاری نداریم

وزیر اقتصاد در مجلس:

برای تأمین بودجه تولید و اشتغال قانون بودجه ۱۴۰۳ دچار کسری هستیم

 عراق بزرگترین خریدار اجزاء و قطعات 
موتورسیکلت ایرانی

افزایش قیمت نفت مهار شد
ایســنا- قیمت نفت در معاملات 
روزگذشته بازار آسیا که معامله گران 
به ســودگیری از افزایش قیمت روز 
گذشــته اقدام کردند، بیش از یک 

دلار در هر بشکه کاهش یافت.
 بهــای معاملات نفــت برنت با یک 
دلار و ۳۱ ســنت معادل ۱.۶ درصد 
کاهش، بــه ۷۹ دلار و ۶۲ ســنت 
در هر بشــکه رسید. بهای معاملات 
وســت تگزاس اینترمدیت آمریکا با 
یــک دلار و ۲۹ ســنت معادل ۱/۷ 

درصد کاهش، به ۷۵ دلار و ۸۵ سنت در هر بشکه رسید.
هر دو شاخص روز دوشنبه تحت تأثیر نگرانی ها نسبت به تشدید تنش ها در خاورمیانه و متأثر شدن 
عرضه نفت این منطقه، بیش از ۳ درصد صعود کرده و به بالاترین حد خود از اواخر اوت صعود کردند 

و به رشد هشت درصد خود در هفته گذشته افزودند.
جنگ در منطقه با شــلیک موشــک های حزب ا... به حیفا که ســومین شهر بزرگ در سرزمین های 
اشغالی فلسطین است، تشدید شد. رژیم صهیونیستی یک سال پس از عملیات طوفان الاقصی و آغاز 

جنگ در غزه، درصدد گسترش عملیات زمینی در خاک لبنان است.
 ئیــپ جــون رونــگ، استراتژیســت بــازار شــرکت آی جــی در این بــاره گفــت: تنش هــای 
ژئوپلیتیکی در خاورمیانه بیداد می کند اما هنوز شــفافیتی درباره واکنش تلافی جویانه »اسرائیل« 
 در برابــر ایــران وجود ندارد و انتظار می رود قیمت ها در ســایه ریســک های ژئوپلیتیکی، همچنان 

حمایت شوند.
در این بین، پریانکا ساچدوا، تحلیلگر شرکت فیلیپ نووآ گفت: تحولات در خاورمیانه، تأثیر چندانی 
در دورنمای تقاضا برای نفت نداشــته و این چشــم انداز همچنان تیره است. وی افزود: بازار منتظر 

داده های تورم آمریکا در روز پنج شنبه است تا ارزیابی درباره بزرگترین اقتصاد جهان داشته باشد.
بر اســاس گزارش رویترز، هر چند سرمایه گذاران نگران کند شدن تقاضای چین برای نفت هستند، 
کمیسیون ملی توســعه و اصلاحات چین روز گذشته اعلام کرد درباره دستیابی به اهداف اقتصادی 

کل سال، کاملًا مطمئن است.
معامله گــران همچنیــن منتظر آمار هفتگی ذخایر نفت و ســوخت آمریکا هســتند. تحلیلگران در 
نظرســنجی رویترز برآورد کردند که ذخایر نفت آمریــکا در هفته منتهی به چهارم اکتبر، به میزان 
۱/۹ میلیون بشکه افزایش پیدا کرده است. گزارش مؤسسه امریکن پترولیوم روز گذشته و آمار اداره 

اطلاعات انرژی آمریکا امروز منتشر خواهد شد.



 مدیر شبکه »نسیم« جزئیاتی جدید از تدارک 
برنامه های »مســابقه بی ســابقه« بــا اجرای 
فرزاد حســنی و »هزار و یک« که عروســک 
»جناب خان« قرار اســت در آن حضور داشته 
باشــد و برنامــه »برمــودا« و همچنین ادامه 
ســاخت »مهمانی« ایرج طهماسب ارائه داد.
ســیدمحمدرضا خوشــرو، مدیر شبکه نسیم 
درباره وضعیت ســاخت برنامه های جدید این 
شــبکه از میان برنامه های یاد شده تاکید کرد 
که ســه برنامه »برمودا«، »مسابقه بی سابقه«، 
»هــزار و یــک« در حال تولید هســتند و به 
آنتن می رسند اما برنامه »مهمانی« در مرحله 
مذاکره است. وی از میان برنامه های یاد شده 
عنوان کرد که برنامه مربوط به »جناب خان« 
زودتر به آنتن  می رســد و توضیح داد: در حال 

حاضر دکور برنامه »هــزار و یک« که مربوط 
به جناب خان است به طور کامل ساخته شده 
است و تولید آن به زودی آغاز می شود و از آبان 
ماه به آنتن خواهد رســید.وی درباره مجریان 
این برنامه نیز توضیح داد: هنوز مجریان کنار 

جناب خان به قطعیت نرسیده اند.
 خوشــرو همچنین دربــاره برنامه »مســابقه

بی سابقه« با اجرای فرزاد حسنی نیز توضیح 
داد: این مســابقه با اجرای فرزاد حســنی در 
مرحلــه طراحی دکور اســت که شــباهت به 
»مسابقه هفته« با اجرای منوچهر نوذری دارد.

او از آماده سازی فصل جدید برنامه »برمودا« با 
اجرای کامران نجف زاده خبر داد و عنوان کرد 
که این برنامه در حال آماده سازی است و آبان 

ماه به آنتن خواهد رسید.

مدیر شــبکه نســیم در پایان درباره تولید و 
پخش فصل جدیــد مجموعه »مهمانی« ایرج 
طهماســب نیز توضیح داد: سه قسمت از این 
مجموعه پخش نشــده بود که در حال پخش 
است و عوامل برای تولید فصل جدید همچنان 
 در حال مذاکره هستند و عددی که می خواهند

بایــد توافق شــود. البتــه ما طرف قــرارداد 
نیســتیم و پولشــان را اسپانســرها می دهند 
و دســت اندرکاران برنامــه، عددهایی مطالبه 
می کنند که باید اسپانســرها به آنها پرداخت 
کنند و بدین ترتیب در حال مذاکره هســتند. 
البته بازرگانی سازمان صداو سیما هم به آنها 
کمک می کند تا این مبالغ جور شــود. به هر 
حال دکورها آماده است و فرایند در حال طی 

شدن است.
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بازگشت بهنوش بختیاری به بازیگریآخرین وضعیت پخش »جناب خان«، »مهمانی« و چند برنامه دیگر
 با یک »معجون عروسکی«

ســریال  تصویربــرداری 
»معجــون عروســکی« که 
یک سریال فانتزی و کمدی 
در حوزه کــودک و نوجوان 
لوکیشــن های  در  اســت، 
داخلی و خارجی ادامه دارد 
و در کنــار بازیگرانی چون 
فخرالدیــن صدیق شــریف، 
افشــین  رنجبــر،  شــراره 

ســنگ چاپ، مریم وطن پور، پیام صارم و سعید قره داغلی، بهنوش بختیاری و 
بهراد خرازی به این ســریال پیوستند. این دو بازیگر در نقش های متفاوتی در 
این ســریال حاضر شــده  اند و مقابل دوربین رفته اند. نکته جالب توجه حضور 
بهنوش بختیاری در این ســریال، بازگشتِ این بازیگر بعد از مدت ها به دنیای 
تصویر اســت. در خلاصه داستان این سریال آمده است: شهرزاد دختر و وارث 
»گل آقا« تلاش می کند تا مســیر موفقیت  پدرش را طی کند اما ناموفق است 
تا اینکه اســرار عروسک ها برایش فاش می شــود. فصل اول سریال »معجون 
عروســکی« در 8 قســمت تولید می شود و قرار اســت از یکی از پلتفرم های 

نمایش خانگی پخش شود.

در نقش مامور سیا؛
فیلم بعدی ویل اسمیت معلوم شد

  مایکل بی در حال مذاکره اســت تا کارگردانی ویل اســمیت در فیلم اکشن 
»شل کن سفت کن« )Fast and Loose( نتفلیکس را انجام دهد.

این فیلم درباره تبهکاری اســت که پس از یک حمله حافظه خود را از دست 
می دهد و به تدریج متوجه می شود که یک مامور سیا بوده و زندگی دوگانه ای 
داشته است. جان هوبر، اریش هوبر، کریس برمنر و اریک پیرسون فیلمنامه را 
نوشته اند. ساخت این فیلم پیش از ماجرای سیلی ویل اسمیت به کریس راک 
در مراسم اسکار ۲۰۲۲ مطرح بود و یک هفته قبل از مراسم اسکار دیوید لیچ 
از این پروژه خارج شده بود تا کارگردانی »مرد پاییزی« فیلم اکشن کمدی با 
بازی رایان گاسلینگ و امیلی بلانت را که اوایل امسال اکران شد، انجام دهد.

مایکل بی پیش از این در اکشــن-کمدی »پسران بد« در سال ۱۹۹۵ و دنباله 
آن در سال ۲۰۰۳ با ویل اسمیت کار کرده است. 

اســمیت و مارتین لارنس بــه تازگی در فیلم چهارم ایــن مجموعه با عنوان 
»پســران بد: بران یا بمیر« که ســونی ماه ژوئن اکران کــرد، بار دیگر ظاهر 
شــدند. این فیلم جایگاه اسمیت به عنوان یک بازیگر محبوب سینما را دوباره 

تثبیت کرد.
با فروش ۴۰۰ میلیون دلاری این فیلم در گیشه های جهانی گفته شد اسمیت 
در حال مذاکره برای بازی در یک فیلم عل می تخیلی برای سونی است. در آن 

زمان هنوز کارگردانی برای این فیلم اقتباسی تعیین نشده بود.
دیگر فیلم های ویل اســمیت در ســال های اخیر بازی در »آزادی« ۲۰۲۲ و 
»کینگ ریچارد« در ســال ۲۰۲۱ اســت که برای دو می اولین اسکار خود را 

دریافت کرد.
جدیدترین پروژه مایکل بی به عنــوان کارگردان، »آمبولانس« با بازی جیک 
جیلنهــال و یحیــی عبدالمتین دوم بود. بی که کارگــردان مجموعه »تبدیل 
شوندگان« است، پیش از این فیلم اکشن »۶ زیرزمینی« با بازی رایان رینولدز 

و پیمان معادی را برای نتفلیکس انجام داد که سال ۲۰۱۹ پخش شد.

سینما

فیلم کوتاه

محمد حاتمی که به تازگی نمایش »لسان الغیب« را در 
حافظیه شیراز اجرا کرده است، استقبال تماشاگران را از 

این اثر نمایشی خوشحال کننده دانست.
این بازیگر و کارگردان تئاتر ۲۳ سال پیش در همین ایام 
که بزرگداشت حافظ است، با نمایش »رند خلوت نشین« 
به کارگردانی پری صابری و در نقش حافظ در حافظیه 

روی صحنه رفت.
حالا بعد از این مدت او خود دوباره این نمایش 
را بــا اعمال تغییــرات و بازنگری، در حافظیه 

اجرا کرده است.
حاتمــی دربــاره اجــرای این اثر نمایشــی 
 گفــت: نمایــش »لســان الغیب« بازتولیــد

»رند خلوت نشــین« است که البته در متن و 
اجرای آن بازنگری داشته ایم. من ۲۳ سال پیش 

نقش حافظ را در این نمایش به کارگردانی خانم صابری 
بازی کردم و حالا خودم آن را کارگردانی کرده ام و البته 

نقش حافظ را هم بازی می کنم.
او درباره اســتقبال تماشاگران شیرازی از اجرای این اثر 
نمایشی گفت: خوشــبختانه استقبال بسیار خوب بود و 

تمام بلیت های نمایش به فروش رسید.
حاتمی اضافه کرد: قرار بود به مناسبت هفته بزرگداشت 
حافظ، ما ۱۰ شــب اجرا داشــته باشــیم ولی به دلیل 
اتفاقاتــی که افتاد و تعطیلــی تئاتر، اجرای ما در ۴ روز 

انجام شد ولی هر روز دو نوبت اجرا داشتیم.
این کارگردان که شامگاه ۱۶ مهر ماه اجرای نمایشش را 
به پایان رسانده است، درباره احتمال اجرای این نمایش 
در دیگر شهرها توضیح داد: تصمیم داریم نمایش را در 

استان های دیگر اجرا کنیم. 
گفت و گوهایــی بــرای اجرای ایــن نمایــش در چند 
 اســتان انجام شــده و بــه محض قطعی شــدن، اعلام 

خواهیم کرد.
نمایش »لســان الغیب« به همت انجمــن آثار و مفاخر 
فرهنگی و اداره کل فرهنگ و ارشــاد اسلا می فارس در 

حافظیه شیراز روی صحنه رفت.
عوامل این نمایــش عبارتند از: طراح وکارگردان محمد 
حاتمی، مجری طرح حســن جودکی، بازنویســی متن: 
محمود شــالویی و مشــاور عالی نگارش اردشیر صالح 
پور، بازیگران: محمد حاتمی، سیروس اسنقی، ابوالفضل 
همراه، آناهید ادبی، احســان عباسی، امید امیر، شکیلا 
ســماواتی، آذین عیوضی و مرجان رهنما ، آهنگ ســاز:  

حامد ابراهیمی، خواننده : حمید ترکاشوند
 نمایش »لسان الغیب« تا ۱۶ مهرماه هر شب در دو نوبت 

۲۰:۰۰ و ۲۲:۰۰ در محوطه حافظیه شیراز اجرا شد.

محمد حاتمی بعد از ۲۳ سال دوباره »حافظ« شد جیمز فرانکو با »هی جو« به رم می رود

فارس- ســرمربی تیم ملی فوتبال گفت: کریستیانو رونالدو 
هم وقتی به ایران آمد، از مهمان  نوازی ایرانی ها تشکر کرد.

امیــر قلعه نویی پیــش از اعزام تیم ملی به ازبکســتان، اظهار 
داشــت: ابتدا از شما اهالی رسانه که همیشــه یار و یاور تیم 
ملی بودید تشکر ویژه می کنم . شرایط تیم ملی خوب است اما 
مشــکلاتی داریم. برخی نفرات مستقیم از امارات به ازبکستان 
رفتنــد و امروز تمرینات خود را با حضور تما می نفرات در این 
کشور برگزار می کنیم.وی افزود: می دانیم بازی سختی داریم. 
باید دوندگی و تمرکز بیشتری داشته باشیم و برخلاف بازی با 
امارات باید از موقعیت های مان به بهترین شکل استفاده کنیم .

لیگ برتر کیفیت سال های گذشته را ندارد
ســرمربی تیم ملی درمورد میزان رضایتش از روند لیگ گفت: 
شــرایط لیگ خاص است. مشکلات و دغدغه های زمین است 
روی کیفیت لیگ تاثیر گذاشــته است . استقلال، پرسپولیس، 
ســپاهان و ذوب آهن در هفته های اخیر نتوانســته اند میزبان 
خوبی برای خودشــان باشند. لیگ نســبت به سال های قبل 
کیفیت لازم را نداشته است.قلعه نویی عنوان کرد: با این وجود 
برخــی جوانان را دیدیم، نظرمان را جلب کردند و دعوتشــان 
کردیم. باید به اردو بیایند تا محیط  پذیری شــان انجام شود و 
عیار آن ها را در تیم ملی ببینیم. باشــگاه یک بحث و تیم ملی 
بحث جداگانه دیگری اســت. باید دید بازیکن جوان توانایی و 
مهارت باشــگاهی را در تیم ملی هــم دارد؟ که این موضوع با 
حضور در اردوها مشخص می شود.وی تصریح کرد: اگر بتوانیم 
بــه جام جهانی صعود کنیم در یک ســال باقــی مانده تا آن 
رقابت ها که از خرداد ۱۴۰۴ به بعد است، بازی های تدارکاتی 
می گذاریم و به این جوانان بیشتر فضا می دهیم. شرایط تیمی 

هم به این شکل است که با وجود کامل نشدن تیم، بچه ها روز 
گذشته با انگیزه تمرین کردند.سرمربی تیم ملی درمورد برخی 
انتقادات نسبت به عدم حضورش در ورزشگاه ها برای تماشای 
مســابقات لیگ برتر به ویژه دربی، گفت: کارها را برنامه ریزی 
کرده ایم. اینطور نیســت که همه چیز منوط به من باشــد. به 
هرحال یک مدیر باید برنامه ریزی کند و نظارت داشــته باشد . 
برخی بازی ها همزمان اســت و آن هــا را از تلویزیون می بینم. 
همیشه فکر می کنم حدود ســاعت ۶:۴۵ صبح بازپخش ها را 

هم از شبکه ورزش می بینم.
رسیدن به رده 19 دنیا با توجه به شرایطی که داریم کار سختی 

است

قلعه نویی افزود: وقتی از خواب بلند می شــوم، خیلی راحت تر 
بازی هــا را می بینم.  مثلا امروز بازی اســتقلال خوزســتان و 

سپاهان را دیدم. 
بازی ها را ۳-۲ بار  می بینیم . به همین دلیل بیشــتر می توانیم 
رصــد کنیم اما قطعا در ورزشــگاه هم حاضر می شــویم.وی 
درمورد صعود ایران به رنکینگ ۱۹ دنیا پس از هجده ســال، 
گفت: به دســت آوردن این رنکینگ با توجه به شرایط ما کار 
ســختی اســت . ژاپن و کره جنوبی برای یــک فیفادی، تمام 
لژیونرهای خود را با یک پرواز به توکیو و سئول می برند  اما ما 
برای جمع کردن بازیکنان خود، شــاید ۶ ساعت بیشتر زمان 
استفاده کنیم. الان مجبور شده ایم یک مربی مان را ۳۰ ساعت 
زودتر به ازبکســتان بفرستیم تا بازیکنانی که از امارات به آنجا 
می روند را تمرین بدهد  اما کشــورهای دیگر چنین مشکلاتی 
ندارند. ســرمربی تیم ملی ادامه داد: شــاید به دلیل مشکلات 

پروازها و دغدغه های این چنینی باشد. 

در فیفــادی برای بــازی اول ۳-۲ روز بیشــتر وقت ندارید و 
ناگهان ۳۰ ســاعت هم به این صورت از دست می رود . با همه 

این  مسائل، خوشــحالیم که توانســتیم نتایج قابل قبولی 
کسب کنیم.

قلعه نویی درباره مســائل مطرح شــده نســبت به 
میزبانی ایران در کشــور ثالث در شــرایطی که 

حریــف هندی تراکتور را بــه دلیل نیامدن به 
ایران از ســطح ۲ لیگ قهرمانان آســیا کنار 
گذاشــت، گفت: اجازه بدهید ابتدا بازی با 
ازبکستان را بگذرانیم. همه جای دنیا ایران 
و ایرانی را با مهمان  نوازی می شناسند. هر 
تیمی هم به ایران آمده این موضوع را دیده 
اســت. حتی دیدید کریستیانو رونالدو هم 
وقتی بــا آن بزرگی به ایران آمد، از مهمان  
نوازی ایرانی ها تشــکر کــرد. این یک پیام 

بسیار بزرگ بود.
هم کشور امنی هستیم، هم مردم با معرفتی 

داریم

وی افزود: هم کشــور امنی هستیم، هم مردم 
بامعرفتی داریــم و هم ایران جــزو زیباترین 
کشــورهای جهان است. از لحاظ قدمت، آب و 
هــوا و  ... ایران بهترین اســت. کجای دنیا مثل 

ایران است که در کیش شنا کنید و ۲ ساعت بعد 
به ایستگاه ۷ توچال در تهران رفته و اسکی کنید؟ 
این مسأله در همه جای دنیا بی نظیر است. ایران از 

همه لحاظ زبانزد خاص و عام است.

ورزش

ایســنا- فرمانــده و مغــز متفکر خط 
میانی بارســلونا و تیم ملی فوتبال اسپانیا 
خداحافظــی اش را از فوتبال اعلام 

کرد.

آندرس اینیستا 
هافبک هــای  بهتریــن  از  یکــی 
قــرن بیســت ویکم فوتبــال جهان 
فوتبــال  از  را  بازنشســتگی اش 

م  علا اینیســتای ا کــرد. 
در  بار  آخرین  ۴۰ساله 
امــارات پا به توپ شــد. 
او با چشــمانی اشــکبار در 
ویدیویــی خداحافظی اش را از 
فوتبال اعلام کرد. در همان ویدیو، 
مربیان سابق او یعنی لوئیس انریکه، 
پپ گواردیولا، لوئیس فان خال، ویســنته 
دل بوسکه و لورنزو سر آ فرر درباره بزرگی این 
بازیکن صحبت کردند.اینیســتا بیش از ۶۰۰ بار 
برای بارسا بازی کرد، چهار بار با این تیم قهرمان 
لیگ قهرمانان اروپا شد و ۹ عنوان قهرمانی لالیگا 
را به دســت آورد و درخشش مثال زدنی در این 
تیم داشت و در نهایت بعد از چند سال حضور در 

آسیا فوتبالش را به پایان برد.
زندگی بعد از بارسلونا

آندرس تابســتان ۲۰۱8 کاتالونیا را ترک کرد 
و راهی آســیا شد. او پنج سال را در ویسل کوبه 
ژاپن و یک ســال را هم در تیم فوتبال الامارات 
امارات گذراند؛ جایی که هزارمین بازی حرفه ای 
خود را انجام داد. این بازیکن اســپانیایی بعد از 
جدایی از بارســا تیم های غیــر معمول را برای 
ادامــه فوتبالش انتخاب کــرد و درباره دلیلش 
برای ایــن کار نیــز گفت: می خواهــم به این 
باشــگاه ها کمک کنم تا پیشــرفت کنند و به 
همین خاطر خوشــحال شــدم کــه بعضی از 
پروژه بــزرگ آنها بودم. قــرارداد او با الامارات 
تابستان ۲۰۲۴ به پایان رسید و از گزینه تمدید 

یک ساله اســتفاده نشد و به این ترتیب اینیستا 
به خط پایان رسید.

میراث یک اسپانیایی

آندرس با به ثمر رســاندن گل پیروزی در وقت 
اضافه فینال جام جهانــی ۲۰۱۰ مقابل هلند، 
اســپانیا را به قهرمانی در جام جهانی رســاند 
و یــک لحظه خاص و تاریخــی را برای فوتبال 
اســپانیا رقــم زد. او در مجمــوع  ۳۷ جام در 
دوران حرفــه ای اش به دســت آورد که رکورد 
چشمگیری اســت. تنها سه بازیکن بیشتر از او 
توانستند جام کســب کنند.او بخشی از تیمی 
بود که یکی از قوی ترین خط هافبک های تاریخ 
فوتبال را داشــت و در کنار سرخیو بوسکتس و 

ژاوی در بارسلونا و تیم ملی اسپانیا کار کرد. 

بدرود فرمانده 
بهره برداری از پروژه روشنایی زمین چمن طبیعی 

شهرستان ارسنجان

در آیینی بــا حضور مدیرکل ورزش و جوانان فارس پروژه روشــنایی زمین 
چمن طبیعی شهرســتان ارســنجان با اعتباری بالغ بر ۲۵ میلیارد ریال و با 

حضور عبدالرحیم خداجو به بهره برداری رسید.

انتصاب سرپرست جدید نمایندگی ورزش و جوانان 
شهرستان بختگان

با حکمی از سوی مدیرکل ورزش و جوانان فارس، میثم میرشکاری به عنوان 
سرپرست جدید نمایندگی ورزش و جوانان شهرستان بختگان معرفی شد.

 مراســم معارفه سرپرســت جدید اداره ورزش و جوانان شهرستان بختگان 
با حضور فرماندار شهرستان، محمد کشــت کار معاون امور جوانان اداره کل 
ورزش و جوانــان اســتان فارس و جمعی از کارکنان اداره ورزش و روســای 
هیئت های ورزشــی شهرستان در محل فرمانداری این شهرستان برگزار شد. 
پیش از این اسماعیل میرشکاری عهده دار این مسئولیت بود و در این مراسم 

از خدمات وی تقدیر و تکریم شد.

شگفتی سازی پینگ پنگ باز 1۴ ساله ایران
 با شکست نفر اول رنکینگ جهان

ایســنا- پینگ پنگ باز نوجوان ایران در مسابقات بزرگسالان قهرمانی آسیا 
شگفتی ساز شد و توانست نفر اول رنکینگ جهان را شکست دهد.

در مسابقات تنیس روی میز تیمی قهرمانی آسیا ۲۰۲۴ قزاقستان، تیم ملی 
ایران در مرحله یک چهــارم نهایی برابر چین قرار گرفته که بنیامین فرجی 
پدیده ۱۴ ســاله ایران موفق شــد وانگ نفر اول رنکینــگ جهان از چین را 
شکست دهد و یک شگفتی بزرگ در تنیس روی میز جهان رقم بزند. فرجی 
۱۴ ســاله که برای اولین بار در ترکیب تیم ملی بزرگسالان ایران قرار گرفت 
توانســت با نتیجه ســه بر دو رقیب چینی که در المپیک پاریس صاحب دو 

طلا شد را شکست دهد.

ایران-قطر در کشور ثالث؛
 اعتراض ایران به تصمیم ای اف سی

  ایرنا- چند هفته قبل بود که فدراســیون فوتبال، ورزشــگاه امام رضا در 
مشــهد را به عنوان میزبان بازی ایران و قطر در مرحله مقدماتی جام جهانی 
 ۲۰۲۶ معرفی کرد. بعد از تجربه موفق میزبانی اصفهان و ورزشگاه فولادشهر
) صرف نظر از چمن نامطلوب (، تصمیم تاج و همکارانش این بود که تیم ملی 

در مشهد به مصاف قهرمان جام ملت های آسیای ۲۰۲۳ برود.
حالا و در آســتانه این بازی که قرار اســت هفته آینده برگزار شود، خبری با 
این مضمون منتشــر شده که حق میزبانی را از ایران گرفته اند. حتی شنیده 
می شود ای اف ســی تأکید دارد که بازی در کشور ثالث برگزار شود و ایران 
و قطر در محلی دیگر به مصاف هم بروند.فدراســیون فوتبال نیز ضمن تایید 
این خبر اعلام کرد به دنبال منصرف کردن کنفدراســیون فوتبال آسیا از این 
تصمیم است.با این حال به نظر می رسد برگزاری بازی ایران و قطر در کشور 
ثالث قطعی شــده است و گویا ای اف سی از ایران درخواست کرده تا میزبان 
جدید را معرفی کند. مســئولان فدراسیون فوتبال هم اعتراض خود را آماده 
کرده اند تا به محض رس می شدن این خبر، آن را کتباً به ای اف سی ارسال 
کنند.البته برگزاری بازی های تیم ملی کشورمان در کشور ثالث فقط مربوط 
به بازی ایران و قطر خواهد بود و پس از آن مجددا بازی های در کشــورمان 

برگزار  می شود.

 »هــی جو« با بازی جیمز فرانکو برای اولین 
بار در جشــنواره فیلــم رم ۲۰۲۴ به نمایش 

درمی آید.
»هی جو« درا می که جیمز فرانکو در آن در 
نقش یــک ملوان نیروی دریایــی آمریکا در 
ناپلِ پس از جنگ جهانی دوم را بازی کرده، 
به زودی برای نخستین بار در جشنواره فیلم 

رم دیده خواهد شد.
این فیلم تلخ به کارگردانی کلودیو جیووانسی 
»گومورا«،  تلویزیونــی  ســازنده مجموعــه 
محصول مشترک کمپانی ایتالیایی »پالومار« 

و یک کمپانی آمریکایی است.
فرانکو در »هی جــو« نقش دین بری ملوان 
آمریکایی را بازی می کند که ســال ۱۹۴۴، 
در ۲۳ ســالگی در ناپل جنگ زده از کشتی 
پیاده می شود. او عاشق زنی جوان، بسیار فقیر و محلی به نام لوسیا می شود. چند سال بعد، دین مجبور  می شود لوسیا را تنها و 
باردار ترک کند تا به نیوجرسی بازگردد. او در نهایت به ناپل باز می گردد تا زن و پسرش، انزو را پیدا کند اما شهر خیلی تغییر 

سر بگذارد. کرده و دین باید این چالش ها را که منجر به یک پایان غافلگیرکننده می شــود، پشت 
فرانکو در این فیلم به ۲ زبان انگلیسی و ایتالیایی صحبت می کند.

فرانکــو که یکی از پرطرفدارترین ســتاره های هالیوود بود، پس از یک 
دعــوای حقوقی در ســال ۲۰۱۹ کــه درنهایت حل وفصل شــد، برای 

سوء اســتفاده از زنان در کلاس بازیگری مدتی کم کار شد. او برای اولین 
بار پس از این شکایت، اوایل امسال با فیلم اکشن مهیج فرانسوی »قیمت 

پول: ماجراجویی وینچ بزرگ« به سینما بازگشت.
فیلمنامه »هی جو« توسط جیووانسی و مائوریتزیو براچی، نویسنده ناپلی که پیش از این 

با جیووانسی در »پیراناها« کار کرده، نوشته شده است.
فرانچســکو دی ناپولی بازیگر »پیراناها«، جولیا ارکولینــی، آنیلو آرنا بازیگر »واقعیت« و 

فرانچسکا مونتووری بازیگر »دوست نابغه من« دیگر بازیگران این فیلم هستند.
نوزدهمین دوره جشنواره فیلم رم از ۱۶ تا ۲۷ اکتبر)۲۵ مهر تا ۶ آبان( برگزار می شود.

قلعه نویی:

 رونالدو هم از ما تشکر کرد، ایران از هر لحاظ بهترین است
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به گزارش سبحان، در دیدار معاون شهردار بغداد و رئیس 
ســازمان مدیریت پسماند شهرداری شیراز درخصوص مسائل 
 زیست محیطی و مدیریت پسماند شهرها تبادل نظر و تجارب خود 
را درخصوص مشکلات تفکیک و دفن پسماند مورد بررسی قرار 
دادند. در دیدار معاون شهردار بغداد و رئیس سازمان مدیریت 
پســماند شهرداری شیراز درخصوص مسائل زیست محیطی و 
مدیریت پسماند شهرها تبادل نظر و تجارب خود را درخصوص 
مشــکلات تفکیک و دفن پسماند مورد بررســی قرار دادند. 
معاون شهردار بغداد نیز با اشاره به روش های مدیریت پسماند 
در بغداد ابراز امیدواری کرد: باتوجه به اهمیت تفکیک از مبدأ 
و کاهش تولید پسماند بتوانیم با استفاده از تجربیات ارزشمند 
در این زمینه درخصوص مســائل و قانون مدیریت پســماند، 

تفاهم نامه و همکاری مشــترکی با کلا شهر »شیراز؛ پایتخت 
زیست محیطی آسیا« داشته باشیم. 

رزاق حســین عابد الیعقوب همچنیــن درخصوص مدیریت 
پســماند در شــهر بغداد نیز توضیحاتی ارائــه داد و در مورد 
تجزیه و تحلیل پســماندهای تر و خشک، تفکیک پسماندها 
در مبدأ و مقصد و نحوه دفع پسماندها سوالاتی را مطرح کرد. 
رئیس ســازمان مدیریت پســماند شهرداری شــیراز گفت: 
یکــی از فعالیت هــای مهم این ســازمان، تجزیــه و تحلیل 
 پســماندهای تر و خشک است که این موضوع برای مدیریت 
شــهری اهمیت ویژه ای دارد و برنامه ریزی هایی برای آن شده 

است. 
صمد پناهیان در خصوص تفکیک پســماندها افزود: تفکیک 

بــه دو صورت در مبــدأ و مقصد انجام می شــود که تفکیک 
در مبدأ توســط شــهروندان انجام  و مــواد بازیافتی تحویل 
این ســازمان می شــود. وی در ادامه گفت: تفکیک در مقصد 
 به صــورت صنعتی و با اســتفاده از دو خــط تفکیک صنعتی 
پســماند انجام  می شــود. رئیس ســازمان مدیریت پسماند 
شــهرداری شــیراز اظهار کرد: توزیع مخازن ذخیره پسماند 
خشــک و آموزش شــهروندان بــرای افزایش مشــارکت در 
تفکیک پســماندها از مبدأ از برنامه های ســالانه این سازمان 
اســت. پناهیان درخصوص ســایر فعالیت های در حال انجام 
سایت دفع پسماند شهر شیراز ازجمله سلول های مهندسی و 
بهداشتی دفن پسماند، آزمایشگاه تخصصی و کارخانه تفکیک 
صنعتی پسماند، نیروگاه بیوگازســوز، حوضچه های تبخیری 

شیرابه و دیگر بخش های سای و سیاست های اجرایی مدیریت 
پســماند نیز توضیحاتی ارائه داد. وی همچنین در این دیدار 
با اشــاره به اینکه برنامه های مدیریت پسماند، از تولید تا دفع 
پســماند به صورت مهندســی و اصولی و برنامه محور است، 
اظهار امیدواری کرد: بتوانیم بــا انتقال تجارب در این زمینه 
شاهد پیشرفت مدیریت پســماند در کشور عراق باشیم و به 

محیط زیست که مسئله ای فراملی است، کمک کنیم.

در دیدار معاون شهردار بغداد و رئیس سازمان مدیریت پسماند شهرداری شیراز صورت گرفت؛ 

تبادل تجارب مسائل زیست محیطی و مدیریت پسماند شیراز و بغداد

 به گزارش سبحان، سید ابراهیم حسینی، رئیس شورای شهر 
شــیراز، در بازدید از کتابخانه های جدید فرهنگسراهای حکمت و 
بهمــن بیگی که به زودی افتتاح خواهند شــد، از امکانات ویژه و 
نوآورانه این کتابخانه ها خبر داد و بر اهمیت ارتقای سرانه مطالعه 

و ایجاد فضاهای فرهنگی در شهر تأکید کرد. 
 رئیس شــورای شــهر شــیراز از افتتاح دو کتابخانــه مجهز در 
فرهنگســراهای حکمت و بهمن بیگی خبــر داد و بر اهمیت این 
اقدام در راستای ارتقای فرهنگ مطالعه و ایجاد فضاهای فرهنگی 

در شهر تأکید کرد. 
ســید ابراهیم حســینی در بازدید از این کتابخانه ها، ضمن ابراز 
رضایت از امکانات و فضاهای ایجاد شده، گفت: این کتابخانه ها با 
امکانات ویــژه و نوآورانه ای از جمله بخش های تخصصی، کودک، 
نوجوان و افراد توانخواه، گامی مهم در جهت ترویج فرهنگ مطالعه 

و ارتقای سطح علمی شهروندان به شمار می رود. 
وی افزود: وجــود فناوری های نوین در کنــار کتاب های چاپی و 
امکاناتی مانند کتابخوانی همراه با بازی و ورزش، محیطی جذاب 

و پویا را برای علاقه مندان به مطالعه فراهم کرده است. 
حســینی با اشاره به اهمیت افزایش ســرانه مطالعه، تصریح کرد: 

یکــی از مأموریت های اصلی فرهنگی ما، افزایش ســرانه مطالعه 
است و این کتابخانه ها گام مهمی در این راستا برداشته اند. 

وی افزود: ما به دنبال ایجاد فضایی هســتیم که مردم به صورت 
خودجوش به سمت مطالعه و پژوهش جذب شوند و از این طریق 

سطح آگاهی و بینش خود را ارتقا دهند.
 رئیس شــورای اسلامی شهر شــیراز در ادامه ســخنان خود، به 
انتقاداتی که در خصوص تمرکز شــهرداری بر امور عمرانی مطرح 
می شــود، پاســخ داد و گفت: با بازدید از این کتابخانه ها و سایر 
پروژه های فرهنگی شــهرداری، به وضوح می توان مشــاهده کرد 
که شــهرداری به موضوع فرهنگ و ارتقای سطح زندگی فرهنگی 
شــهروندان نیز توجه ویژه ای دارد. حسینی در پایان سخنان خود 
از تلاش های شــهرداری، ســازمان کتابخانه های عمومی  و همه 
دســت اندرکاران این پروژه قدردانی کرد و از شهروندان شیرازی 
دعوت کرد تا از این کتابخانه ها بازدید کنند و از امکانات و خدمات 
آنها بهره مند شــوند. در همین رابطه، رئیس شورای اسلامی شهر 
شیراز با بیان اینکه این پروژه ها نمونه ای از کارهای فرهنگی خوب 
و مورد پسند مردم است، بر ادامه این روند و گسترش فعالیت های 

فرهنگی در سطح شهر تأکید کرد.

بــه گــزارش ســبحان، زهــرا دهقــان شــبانی، عضو 
هیئت  علمی دانشگاه شیراز و دبیرکل رویداد شب علم دانشگاه 
خبر داد: رویداد بزرگ »شــب علم دانشــگاه شیراز« به عنوان 
یکی از مهم ترین و برجسته ترین رویدادهای علمی سال 1403 

در شهر شیراز برگزار خواهد شد.
وی توضیح داد: شــب علم، ایجاد امید و خودباوری در عموم 
مــردم با نمایش و انتقال یافته های علمی و فناوری کشــور به 
عموم مردم با بیانی ساده و با روش های جذاب و ساده است. 

دکتر دهقان شبانی هدف  از برگزاری رویداد شب علم دانشگاه 
شــیراز را ایجاد امید و خودبــاوری در عموم مردم با نمایش و 
انتقال یافته های علمی و فناوری کشــور به عموم مردم با بیانی 
ســاده و با روش های جذاب و ساده عنوان کرد و گفت: در این 
رویداد برون دادهای علمی دانشگاه ها به زبانی ساده برای عموم 

مردم شهر شیراز ارائه می شود. 

وی از دیگــر اهــداف برگزاری این رویداد را اشــاعه نگرش و 
بینش علمــی و ترویج فرهنــگ علم و فنــاوری در لایه های 
مختلف جامعه؛ معرفی بهتر دســتاوردهای علمی شــهر برای 
جامعه؛ انتقال دانش و فناوری و ارتقاء اطلاعات علمی و آگاهی 
افراد در جامعه؛ ترویج حس کنجکاوی، پرسشگری و خلاقیت، 
گفت وگــو و تعامل؛ ایجاد امید و افزایــش خودباوری و حس 
همبستگی اجتماعی و گسترش ارتباط و تعامل میان جامعه، 

صنعت و دانشگاه مطرح کرد.
دبیرکل رویداد شــب علم دانشــگاه شــیراز برگزاری چنین 
رویــدادی را موجب ارتقاء امیــد عموم مردم و کمک به جلب 
توجه آنها به توانمندی ها و دستاوردهای علمی و فناورانه کشور 
عنــوان کرد و افزود: این رویداد زمینه ســاز آشــنایی مردم و 
جامعه با ظرفیت ها و توانمندی های علمی اســتان خواهد بود. 
در همین راستا، تمام اعضای خانواده در کنار هم، ساعاتی را به 

کسب آگاهی بیشتر نسبت به نقش دانشگاه در بهبود کیفیت 
زندگی، می پردازند.به گفته  این مقام مسئول، شامگاه چهارشنبه 
۲۵مهرماه، دانشگاه شیراز میزبان عموم مردم در رویداد بزرگ 
شب علم دانشگاه شــیراز خواهد بود و علاقه مندان می توانند 
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به طور رایگان برای شرکت در این رویداد ثبت نام کنند.
دهقان شــبانی بیان کرد: رویداد شــب علم دانشگاه شیراز با 
همــکاری بنیاد علم ایران )معاونت علمــی، فناوری و اقتصاد 
دانش بنیان ریاســت جمهوری( و ســایر دانشــگاه ها و مراکز 
علمی، فناوری و صنعتی اســتان فارس ترتیب یافته اســت و 
با توجه به گستردگی کار، گروه های مختلف از سطح دانشگاه 
ازجملــه معاونت های دانشــگاه، انجمن هــای علمی، اعضای 
هیئت علمی و یاوران علمی در کنار هم، به صورت شــبانه روزی 

مشغول برنامه ریزی برنامه ها و اجرای این رویداد هستند.

وی ضمــن دعــوت از عمــوم مــردم، خانواده هــا، صاحبان 
صنایع، نهادها و دانشــگاهیای شــیراز و فارس، گفت: ازجمله 
ویژه برنامه  هــای درنظر گرفته شــده در این رویــداد برپایی 
نمایشگاه دســتاوردهای علمی و فناورانه، سخنرانی های کوتاه، 
کارگاه هــای تخصصی متنوع و جــذاب در زمینه های مختلف 
ازجملــه علم و زندگی، خانواده، کودکان، ورزش و ســلامتی، 

تفریحات علمی، رصد ستارگان و...می باشد. 

به گزارش سبحان، سرپرست مدیریت جهاد کشاورزی 
شهرســتان شــیراز از برنامه ریزی برای کشت 41 هزار و 
880 هکتار انواع محصولات شتوی در سال زراعی 1404-
1403 در این شهرســتان خبر داد و گفــت: امیدواریم با 
تأمیــن به موقع بــذر و نهاده های مورد نیاز کشــاورزان، 
بهترین زمان کشــت به عنوان یک مؤلفه مهم در افزایش 

تولید را رعایت کنیم.
محمد میرزایی در حاشــیه بازدید از کشت مزارع شتوی 
این شهرســتان تصریح کرد: در سال زراعی جاری کشت 
۲۵ هــزار و ۵60 هکتار گنــدم، 1۵ هزار هکتار جو، ۵۲0 
هکتار گلرنگ، ۵00 هکتــار کاملینا و 300 هکتار کلزا را 
متعهد شــده ایم که برای تحقق این سطوح زیر کشت در 

تلاش هستیم. 
این مقام مسئول با بیان اینکه در سال زراعی جاری بذور 
گواهی شــده گندم آبی به قیمت ۲۵۵ هزار ریال و بذور 
گواهی شده گندم دیم با نرخ ۲4۵ هزار ریال به کشاورزان 
عرضه می شود، اظهار کرد: بوجاری و ضدعفونی بذور خود 
مصرفی گندم و جو توسط کشــاورزان از اهمیت ویژه ای 

برخوردار است به همین جهت برای برگزاری آموزش های 
لازم در این خصوص برنامه ریزی شده است. 

وی نرخ بذور گواهی شده جو آبی را 140 هزار ریال و جو 
دیم را 13۵ هزار ریال اعلام کرد و افزود: با توجه به اهداف 
و مزایای رعایت طرح الگوی کشــت، ایــن موضوع را در 
دســتور کار کارشناسان قرار داده ایم تا اطلاع رسانی لازم 
بــه بهره برداران صورت بگیرد. سرپرســت مدیریت جهاد 
کشاورزی شهرستان شــیراز با اشاره به اینکه تأمین بذور 
مناسب در کشت دانه روغنی کلزا نقش بسزایی دارد، ابراز 
کرد: با توجه به این ضرورت و متناسب با اقلیم شهرستان 
بذور داخلی نپتون و ناتالی و بذور آلمانی ماراتن و دیفیوژن 
با هماهنگی ســازمان جهاد کشاورزی استان فارس تأمین 
شــده اســت. میرزایی به تشــریح اهمیت تأمین و توزیع 
بهینه ســوخت مورد نیاز کشــاورزان در کشت شتوی نیز 
پرداخت و گفت: با توجه به ســهمیه تخصیصی ســوخت 
به بخش کشــاورزی شهرستان شیراز، سهمیه سوخت هر 
مرکز مشخص شده تا مصرف سوخت تا پایان سال زراعی 

توسط رؤسای مراکز جهاد کشاورزی مدیریت شود.

رئیس شورای اسلامی شهر شیراز عنوان کرد:

 افتتاح دو کتابخانه جدید، گامی مهم در توسعه فرهنگی شهر

رویداد بزرگ »شب علم دانشگاه شیراز« در شامگاه ۲۵مهرماه برگزار می شود 

سرپرست جهاد کشاورزی شیراز خبر داد: 

برنامه ریزی برای کشت 41 هزار هکتار 
محصولات شتوی در شیراز

بازنگری طرح هادی روستاهای بخش ارژن 
شهرستان شیراز 

به گزارش ســبحان، طی مراســمی با حضور دهیارها و رؤسای شورای 
اسلامی روســتاهای کراچی وســعادت آباد از توابع بخش ارژن شهرستان 
 شــیراز، بازنگری طرح های هادی این روســتاها مورد بررســی و ارزیابی 

قرار گرفت. 
محســن ابراهیمی،  مدیر بنیاد مســکن انقلاب اسلامی شــیراز و رئیسی، 
معاون فنی و عمرانی بخشــداری ارژن در حاشــیه این نشست برخی از 

الزامات بازنگری در طرح های هادی را بیان کردند. 
ابراهیمی  با بیان اینکه بازنگری طرح های هادی زمینه ساز توسعه دوچندان 
روستاها را فراهم کرده است، افزود: برخی از مناطق روستایی برای توسعه 

و پاسخگویی به تقاضای تأمین مسکن با کمبود زمین روبرو است. 
کمبــود زمین در حوزه مســکن با بازنگری در کاهــش مدت زمان طرح 
هادی روســتایی از ســوی بنیاد مسکن انقلاب اســلامی می تواند در این 
زمینه کارگشا باشــد. به گفته مدیربنیاد مســکن شهرستان شیراز، این 
بنیاد ضمن بازنگری طرح های هادی زمینه ســاز تأمین معیشت و رونق 
بخش اقتصاد مناطق روســتایی اســت. ابراهیمی اضافه کــرد: در حوزه  
 اجــرای طرح های هادی که در حقیقت عملیات عمرانی داخل روســتا از 
جمله کف ســازی معابر و پیاده راه، اجرای جــوی و جدول معابر و اجرای 
آسفالت است در بسیاری از روستاها عملیات عمرانی آسفالت معابر انجام 

شده است.

مدیرکل میراث فرهنگی گردشگری و صنایع دستی استان فارس:
 آرامگاه حافظ رایگان 

میزبان قدوم بازدیدکنندگان است
سبحان،  گزارش  به 
میــراث  مدیــرکل 
گردشــگری  فرهنگی، 
و صنایع دســتی استان 
شدن  رایگان  از  فارس 
آرامــگاه  از  بازدیــد 
راز  اهــل  خواجــه 
در  شــیرازی  حافــظ 
هفته بزرگداشــت این 

شــاعر نامی  ایران و جهان خبر داد. محمد ثابت اقلیدی با اعلام این خبر 
گفت:با توجه به پیشــنهاد استاندار فارس و موافقت وزیر میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دستی مبنی بر رایگان شدن بازدید از آرامگاه حافظ 
برای عموم به مناســبت گرامیداشــت هفته حافظ، بازدید از این مکان تا 

زادروز حافظ در ۲0 مهرماه 1403 رایگان است. 
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی اســتان فارس با 
بیــان اینکــه برنامه هایی فاخر بــرای هفته بزرگداشــت حافظ در حال 
انجام اســت، گفت: اجرای نمایشنامه لســان الغیب با همکاری این اداره 
کل و اداره کل فرهنگ و ارشــاد اســلامی فارس طی شب های 13 تا 16 
مهرماه با محوریت زندگی نامه حافظ در قالب نمایش و موســیقی یکی از 
 رویدادهای فاخــر و ارزنده ای بود که در این هفته در جوار آرامگاه حافظ 
برگــزار شــد.  ثابت اقلیدی افزود: فضــای آرامگاه در حال آماده ســازی 
برای برگزاری مراســم ویژه یادروز، برپایی محفــل انس با قرآن و برنامه 
شعرخوانی و مشاعره است و برپایی نمایشگاه عکس از آثار برخی عکاسان 
حوزه رســانه از آرامگاه حافظ در شــیراز نیز از دیگر برنامه های فاخر در 
این هفته است و همچنین برگزاری ورک شاپ های تذهیب در آرامگاه از 

جمله برنامه های این مناسبت بوده است.
 او هفته بزرگداشت حافظ را فرصتی مناسب برای شناخت و نشر هر چه 
بیش تر افکار و اندیشه های ناب این شاعر و عارف نامی به جهان وجهانیان 
دانست و گفت: برگزاری سلسله نشست های ادبی در شیراز و برخی نقاط 
کشــور نیز این فرصت را برای هم اندیشی ادبا، فرهیختگان و اساتید ادب 
فارســی به وجود می آورد تا از منظری نو به اندیشــه های ناب این شــاعر 
گرانمایه پرداخته و اندیشه های این عارف و شاعر نامی را به جهان بشریت 

عرضه کنند.

در حوزه زیربنایی و توسعه زیرساخت رقم خورد؛ 
کسب رتبه برتر شرکت برق منطقه ای فارس 

در جشنواره شهید رجایی

به گزارش سبحان،  شــرکت برق منطقــه ای فارس در جشنواره شهید 
رجایی، رتبه نخست را در گروه زیربنایی و توسعه زیرساخت کسب کرد. 
امسال جشنواره شهید رجایی در استان فارس نیز همانند دیگر سال ها با 

معرفی برترین های دستگاه های اجرایی به کار خود پایان داد. 
در این جشــنواره شــرکت برق منطقه ای فارس نیز در گروه زیربنایی و 
توســعه زیرســاخت در بین ادارات و ســازمان های اســتان فارس حائز 
رتبه نخســت شد. مسرور شمس، سرپرســت دفتر مدیریت استراتژیک و 
بهره  وری شــرکت برق منطقه ای فارس در این باره ضمن تبریک کســب 
رتبه برتر این شــرکت در جشــنواره شــهید رجایی به مدیرعامل و کلیه 
همکاران زحمت کش شــرکت، عنوان کرد: هر ســاله کسب امتیاز و رتبه 
برتر در این جشــنواره دشــوارتر می شــود، چرا که به عقیده کارشناسان 
ســازمان مدیریت و برنامه ریزی، امتیازات بســیار به هم نزدیک اســت و 
سازمان ها و شرکت های دولتی، به شدت ارزیابی جشنواره شهید رجایی و 
نتایج آن برایشان حائز اهمیت است و این موضوع هم اینکه موجب تحول 
اساسی در نظام اداری و عملکرد سازمان ها شده و هم رقابت زیادی ایجاد 

کرده که اخذ رتبه را سخت می کند. 
وی معتقد اســت: اگر قرار باشد این رتبه توســط شرکت برق منطقه ای 
فارس تکرار گردد، قطعا باید تلاش همه همکاران مضاعف شــود.  شمس 
همچنین اشــاره کرد که شــرکت برق منطقه ای فارس از ۲ هزار امتیاز 
ممکنه ) 1000 امتیاز شاخص اختصاصی و ۹۷4 امتیاز شاخص عمومی( 
در مجمــوع یــک هزار و ۹۷4 امتیاز کســب کرده که نــه تنها در گروه 
زیربنایی و توســعه زیرساخت ها، بلکه در سایر گروه ها هم، عنوان نخست 

را از آن خود کرده است 
نوید عباســی، کارشــناس مســئول تحول و بهبود مدیریت شرکت برق 
منطقه ای فارس نیز عنوان کرد: از ابتدای دولت ســیزدهم ســند تحول 
دولــت مردمی  به دســتگاه های اجرایی ابلاغ شــد که متناســب با آن، 
شــاخص های ارزیابی عملکرد دستگاه های اجرایی در سطح ملی و چه در 
اســتان ها به وزارتخانه ها و زیرمجموعه آنها ارائه گردید که بر اساس آن، 
شیوه نامه امتیازدهی شــاخص های عمومی  و اختصاصی سیستم ارزیابی 

دستگاه های اجرایی تنظیم شد. 
عباسی ادامه داد: در این شیوه نامه بر اساس ماده 81 و 8۲ قانون خدمات 
کشوری، هر ساله سازمان برنامه و بودجه، ادارات و سازمان ها را در سطح استان 
 مورد ارزیابی قرار می دهد و در نهایت برگزیدگان در جشنواره ای به نام شهید 

رجایی معرفی می شوند.
 وی با بیان اینکه ســال گذشته شاخص های اعلام شده شامل سه محور 
رضایتمندی مردم، بهره وری و تعالی و عدالت، بود، گفت: 8 معیار جزئی تر 
با عنوان هــای رضایتمندی از خدمــات، اطلاع رســانی و تبیین، ارتقاء 
بهره وری، بهبود و تحول سازمانی، سهولت دسترسی به خدمات، شایسته 
سالاری، توانمندســازی مدیران و کارکنان و شفافیت از دیگر شاخص ها 
بود.  کارشــناس مســئول تحول و بهبود مدیریت شرکت برق منطقه ای 
فارس اضافه کرد: بر اســاس این معیارهای هشــتگانه، 1۹ شاخص و ۵1 
ســنجه)زیر شاخص( در یک سیستم هزار امتیازی مربوط به شاخص های 
عمومی و هــزار امتیاز هم از طــرف وزارت نیرو به عنوان شــاخص های 
 اختصاصی در نظر گرفته شــد که در مجموع یک ارزیابی ۲000 امتیازی

صورت گرفت.

به گزارش ســبحان، محمد فرخ زاده، معاون 
هماهنگی امور گردشــگری و زیارت استانداری 
فارس در دیدار با ارکان اداری عشــایری استان 
کارنامه عشــایر غیــور فارس در پاســداری از 
آرمان های جمهوری اســلامی را درخشان خواند 
و اظهار داشت: رهبر معظم انقلاب تاکید ویژه ای 
بر اصلاح ســبک زندگی دارند و در این زمینه از 
اصالت های سبک زندگی بومی و محلی به عنوان 

الگویی فاخر می توان بهره برد.
وی از کادرســازی اســتانداری فارس به منظور 
رسیدگی به مطالبات و نیازهای عشایر خبر داد 
و افزود: بخش های مختلفی در استان مسئولیت 
رســیدگی و پاســخگویی به نیازهای عشایر را 
برعهــده دارند.فرخ زاده بــا قدردانی از خدماتی 
که توســط دســتگاه های مختلف برای عشایر 
انجام شده بیان داشــت: در حوزه کارآفرینی و 
آمــوزش اقدامات مثبتی به منظور بارورســازی 
استعدادهای عشایری انجام پذیرفته است؛ اما در 
حوزه پویایی اقتصاد و فرهنگ عشــایر و دعوت 

از جهانیان برای شناســایی ســبک زندگی این 
مردمان ســختکوش هنوز راه طولانی در پیش 
داریم.جانشین استاندار فارس در شورای توسعه 
گردشــگری تصریح کرد: در شرایط تحریم های 
ناجوانمردانــه باید از ظرفیت های فضای مجازی 
به منظــور معرفی آداب و ســنن عشــایری و 
روســتایی بهره برداری کنیم. قــرار بود در دوره 
مدیریت اسبق میراث، این کارگروه شکل گرفته 
و فعالانــه در این حوزه ایفــای نقش نماید که 

تاکنون نتیجه مطلوبی مشاهده نشده است.
به گفته این مقام مسئول، بسیاری از کشورهای 
مشــترک المنافع همانند قزاقستان، تاجیکستان 
اقدام به برپایی جشــنواره های میراث ناملموس 
خود می کنند و در پرتو آن آداب و ســنن خود 
را بــه منصه ظهور می رســانند؛ ایــن در حالی 
است که بسیاری از کشــورهای همسایه دارای 
آداب و ســنن مشــترکی با ایرانیان هســتند و 
هنوز نتوانســتیم با بهره گیری از این اشتراکات 
فرهنگی به ترویج آداب و سنن غنی ایرانی حتی 

در کشــور خودمان بپردازیم. معاون هماهنگی 
امور گردشگری و زیارت استانداری فارس افزود: 
امروزه در گردشگری جهانی، اقامت در هتل های 
لوکس همچون گذشته از رونق برخوردار نیست 

و گردشــگران خواهــان اقامــت در محیط های 
طبیعی و سنتی هســتند.فرخ زاده استعدادهای 
اســتان فــارس در زمینه هــای بومگــردی و 
گردشــگری طبیعی را بی نظیــر خواند و اظهار 

داشت: اقتصاد گردشگری شامل حوزه های بسیار 
وسیعی اســت که تجارت دستبافته های داری و 
فرش، گیاهان دارویی، خدمات اقامتی، لبنیات، 
محصولات کشاورزی، صنایع دستی و سنگ های 

زینتی و قیمتی تنها گوشه ای از آنها هستند.
معــاون هماهنگی امــور گردشــگری و زیارت 
اســتانداری فارس خواســتار تلاش مجدانه در 
حــوزه آمــوزش و تقویت آداب و ســنن محلی 
 شد و اظهار داشت: اســتان پهناور فارس دارای
3۷ شهرستان اســت و آمارها نشان می دهد که 
در سال های گذشته عشایر و روستاها مهاجرت 
به ســوی شهرنشینی سوق پیدا کرده اند که این 
موضوع زمینه ساز کمرنگ شدن آداب و رسوم و 

فرهنگ غنی بین نسل ها شده است.
وی نقش رســانه ها در آموزش و فرهنگسازی را 
ارزنده برشــمرد و اظهار داشــت: در اواخر آبان 
ماه جشــنواره چند رســانه ای میراث فرهنگی 
برگزار خواهد شــد و این فرصتی است تا میراث 

گرانبهای عشایر در آن معرفی گردد.

معاون هماهنگی امور گردشگری و زیارت استانداری فارس خواستار شد:

 تلاش برای تقویت آداب و سنن محلی فارس

به گزارش سبحان، معاون و مدیران مجموعه حمل ونقل و 
ترافیک شهرداری شیراز در دیدار با رئیس پلیس راهور استان 
فارس و شهرستان شیراز همزمان با گرامیداشت هفته فراجا 
از تلاش های مدافعان نظم و آرامش در روان ســازی ترافیک 
و کاهش حوادث رانندگی در اســتان فارس و شــهر شــیراز 

قدردانی کردند.
معــاون و مدیران مجموعه حمل ونقل و ترافیک شــهرداری 
شــیراز در دیدار بــا رئیس پلیــس راهور اســتان فارس و 
شهرســتان شــیراز همزمان با گرامیداشــت هفته فراجا از 
تلاش های مدافعــان نظم و آرامش در روان ســازی ترافیک 
و کاهش حوادث رانندگی در اســتان فارس و شــهر شــیراز 

قدردانی کردند. 
معاون حمل ونقل و ترافیک شــهرداری شــیراز در این دیدار 
که مدیــران این حوزه شــهری نیز حضور داشــتند، ضمن 
گرامیداشت هفته فراجا به نقش مهم پلیس راهور در برقراری 
آرامش و روان سازی ترافیک به ویژه در مهرماه سال جاری و 

آغاز سال تحصیلی اشاره کرد. هادی شه دوست شیرازی اظهار 
کرد: ســال تحصیلی 1403 برای شــهرداری شیراز و پلیس 
راهور ســالی متفاوت و طلایی بود چراکــه بیش از ۹0 هزار 
دانش آموز تحت پوشــش سرویس مدارس قرار گرفتند و بالغ 
بر 10 هزار نفر راننده سرویس را ساماندهی کردیم که نیمی از 
راننــدگان را بانوان به جهت ســرویس دهی به دانش آموزان 

مدارس دخترانه تشکیل می دهند.
 وی فعالیت های شــهرداری شیراز و پلیس راهور را همسو و 
جهت خدمت به مردم دانست و تصریح کرد: تعامل و همکاری 
معاونت حمل ونقل و ترافیک با پلیس راهور در ایمن ســازی 
معابر، ســاماندهی سرویس مدارس و حضور مستمر در معابر 
عمومی رفاه و آسایش شــهروندان را در روزهای آغازین سال 
تحصیلی به همراه داشــت که این را می توان نتیجه یک کار 

جمعی و تلاش دو مجموعه دانست. 
معاون شهردار شیراز در ادامه عنوان کرد: علاوه بر اختصاص 
وام 1۵ میلیون تومانی به شــهروندان جهــت تأمین هزینه 
ســرویس مدارس به دنبــال تخصیص وام جهــت رانندگان 
 ســرویس نیز هســتیم کــه پــس از اخذ مصوبــات محقق 

خواهد شد. 
شه دوســت شــیرازی به افزایش 100 درصدی سامانه های 
نظارتــی و ثبت تخلف تا پایان ســال جاری اشــاره و عنوان 

کرد: کلانشهر شیراز در حوزه فناوری و دوربین ها در وضعیت 
بســیار مطلوب بوده و تا پایان سال به افزایش 100 درصدی 
در ســامانه های نظارتی و ثبت تخلف فعال خواهیم رســید. 
وی بیان کرد: مدیریت شــهری و اســتان خصوصا در حوزه 
حمل ونقل و ترافیک کاری دشــوار است و جای سپاسگزاری 
اســت که با همراهی و همدلی مجموعه پلیس راهور مســیر 
عمران و آبادانی و توسعه و پیشرفت شهر محقق شده است.

رئیس پلیــس راهور اســتان فارس نیز در ایــن دیدار ضمن 
 ابــراز خرســندی بــه عملیــات غرورآمیز وعــده صادق ۲

کــه موجب شکســت رژیم غاصــب صهیونیســتی و اقتدار 
نظام مقدس جمهوری اسلامی شــد، هفتــه فراجا را تبریک 
 و پلیس راهور را با مجموعه بزرگ شــهرداری شــیراز همراه 

و همدل دانست. 
صادق سلیمی گفت: امسال در راستای تعاملات و اقدامات اثربخش 
 در حوزه ایمنی شهری و پایش تصویری کاهش 1۷ درصدی 
تلفات ناشی از حوادث رانندگی را داشتیم که این مهم نتیجه 
تلاش های شــبانه روزی شــهرداری و پلیس بود، همچنین با 
ساماندهی، ایمنی سازی و نصب دوربین، توسط شهرداری در 
کمربندی جنوب شــیراز و برخورد قاطع با تخلفات رانندگی 
توســط پلیس راهور آرامش و ایمنی برای شهروندان در این 

مسیر محقق شد.

 ســلیمی عنوان کرد: با توجه به دغدغــه پلیس درخصوص 
سرویس مدارس و روان ســازی ترافیک مجموعه حمل ونقل 
و ترافیک شهرداری شیراز با ساماندهی سرویس های مدارس 
و فعال ســازی ۹۵درصد دوربین ها و سامانه های نظارتی، یک 
انقلاب را رقم زد و این مهم با کاهش ترافیک ســال تحصیلی 

کاملا مشاهده شد. 
رئیس پلیس راهور شهرســتان شــیراز نیز در سخنان خود 
تأمیــن ایمنی را یکــی از مباحث ایجــاد آرامش برای مردم 
عنوان کــرد و گفت: ارتباط شــهرداری و پلیــس راهور در 
ساختن شــهری ایمن همراه با آرامش هرگز پوشیده نبوده و 

جای تقدیر و تشکر دارد. 
حمید کریمی اظهار کرد: مجموعه شهرداری شیراز به واسطه 
حضــور همیشــگی و اقدامات ویــژه در عمــران آبادانی که 
جنبه هــای مختلف اجتماعی، فرهنگــی، ایمنی و ... را در بر 
می گیرد آرامش و آســایش شهروندان را در اولویت امور خود 

قرار داده است. 
وی به همراهی مجموعه حمل ونقل و ترافیک با پلیس راهور 
در جلب رضایت شــهروندان اشــاره و تصریح کرد: قطعا این 
تلاش دو جانبه در داشــتن شــهری آرام توأم با پیشرفت و 
 آبادانــی تأثیر بســزایی در نشــاط اجتماعــی در نزد مردم 

خواهد داشت. 

در جلسه قدردانی معاونت حمل ونقل و ترافیک شهرداری شیراز از نقش آفرینی پلیس راهور مطرح شد؛ 

کاهش 1۷درصدی تلفات ناشی از حوادث رانندگی در کلانشهر شیراز



دانستنی

پیوند پیچیده  بین وزن و افسردگی
غذا و خلق و خو به طور معمول با هم در ارتباط هســتند. 
وقتی احســاس ناراحتی می کنید ممکن است فکر کنید 
با خوردن یک بســته چیپس از این حس منفی خلاص 
می شــوید یا اینکه آنقدر استرس داشته باشید که حتی 

نتوانید به خوردن فکر کنید.
 طبیعی است که احساسات منفی، شما را وادار به پرخوری 
یا کم خوردن کنند اما اگر با افســردگی بالینی دست و 
پنجه نــرم می کنید، تغییرات در غذا خــوردن می تواند 
طولانی مدت باشــد و منجر به افزایش یا کاهش شدید 
وزن شــود.دکتر »راجر مک اینتایر«، استاد روانپزشکی 
و فارماکولوژی در دانشــگاه تورنتو می گوید: افزایش وزن 
و افســردگی می تواند ناشی از علل اجتماعی، محیطی و 
بیولوژیکی باشــد. به عنوان مثال افرادی که دچار ناامنی 
مالی هستند یا دوران کودکی سختی داشته اند در معرض 

خطر بیشتری برای چاقی و افسردگی قرار دارند.
مــک اینتایــر می گویــد: زندگــی در میــان مغازه ها و 
رستوران های فست فود و فروشگاه های زنجیره ای و دور 
بودن از خواربارفروشی های عرضه کننده محصولات تازه، 

تغذیه سالم را سخت تر می کند.
افراد افسرده بیشــتر در معرض چاقی قرار دارند و افراد 

چاق هم بیشتر با خطر افسردگی مواجه اند.
همچنین »رودریگو منصور«، یک دکتر روانپزشک دیگر 
در دانشــگاه تورنتو می گوید: این سؤال کلاسیک همان 
»ســوال مرغ و تخم مرغ« اســت. دانشــمندان هنوز در 
تلاش برای تجزیه شبکه پیچیده عوامل پشت این روابط 

هستند.
منصور می گوید: به این ســادگی نیست که بگوییم افراد 
دچار افسردگی می شوند، آنها انگیزه کمتری برای ورزش 
کردن دارند و بیشــتر غذا می خورند، بنابراین وزن اضافه 

می کنند.
یکی از علائم کلاســیک افسردگی از دست دادن علاقه و 
لذت در فعالیت هاست. نام بالینی این بیماری »آنهدونیا« 
)بی لذتی( است. دانشمندان می گویند این اختلال ریشه 
در سیســتم پاداش مغــز دارد و می توانــد فعالیت های 

لذت بخش را ناگهان پیش پاافتاده جلوه دهد.
بــه عنوان مثــال، غــذا را در نظر بگیرید. دهان شــما 

طعم هایی مانند شــیرینی و خوش طعمی را تشــخیص 
می دهد. اما لذتی که از خوردن می برید توســط مغز شما 
پردازش می شود. بنابراین اگر این سیستم پاداش از بین 
برود، می تواند شما را به دنبال غذای بیشتر برای جبران 

لذت سوق دهد.
افســردگی همچنیــن می توانــد در کنتــرل تکانه ها و 
محرک ها اختلال ایجاد کند. مطالعات نشــان داده است 
افرادی که افســرده هستند بیشــتر در معرض خطراتی 
مانند داشــتن رابطه عاطفی ناایمن هســتند. اختلالات 
شناختی مشابه می تواند منجر به اختلالات خوردن مانند 

پرخوری و پرخوری عصبی شود.
هورمون اســترس موســوم به »کورتیزول« نیز می تواند 
در این زمینه نقش داشــته باشــد زیرا بــا بروز مقاومت 
انسولینی و چاقی مرتبط است. در ابتدا، استرس می تواند 
اشتهای شــما را کاهش دهد. اما استرس طولانی مدت 
می تواند منجر به سطوح بالاتر انسولین شود که قندخون 
را پایین می آورد و باعث میل بیشــتر به خوردن غذاهای 

شیرین و چرب می شود.
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چهارشنبه   18مهر 1403  سال سی ویکم  شماره  6394
امیرالمومنین ))علیه السلام((:

 گنج هاى روزى در وسعت اخلاق نهفته است.
»کافى، جلد ۸، صفحه ۲۳«

طرح روزحدیث روز

رمان »سی و ۳«؛ داستانی از یک جنگ تاریخی
 قرار است داستانی باشد از جنگ در جنوب لبنان. جنگی که سی وسه روز طول 
کشید و با عقب نشینی قوای متجاوز اسرائیل به پایان رسید. اما نویسنده ماجرا 
را در بستری بزرگ تر به وســعت جغرافیای مقاومت روایت می کند. »»بعد از 
یک استراحت چهارروزه، به دستور حاجی دوباره مشغول به کار شدیم. حدسم 
درست بود، برای بازســازی جنوب، فردِ موردنظرِ حاجی حسن آقای شاطری 
خودمان بود. او کســی بود که من و همه مهندســان سپاه قدس تا ابد مدیون 
رهنمودهایش هستیم. حاجی جلسه ای تشکیل داد و از او خواست که به لبنان 
برود و شرایط را از نزدیک بررسی کند و ظرف مدت دو هفته، یک برنامه کامل 
برای بازســازی لبنان ارائه کند. قرار بر این شــد که من نیز به همراه او بروم. 
حسن آقا اهل وقت تلف کردن نبود. دو روز بعد از جلسه عازم لبنان شدیم. حاج 
عماد در مرز ســوریه به دنبالمان آمد. یک هفتــه بود که او را ندیده بودم، اما 
انگار یک ســال گذشته بود. حسن آقا متوجه صمیمیت بین من و حاج عماد 
شــد. حسن آقا به معنای واقعی کلمه یک چریک بود. چریک ها مرد لحظه ها و 
ثانیه ها هستند. سه روزه از کل جنوب بازدید کرد. یک دفتر صدبرگ با خودش 
آورده بود و هرچه را می دید در آن می نوشت. در نزدیکی صور منطقه ای بود که 
در زمین آن بمب های خوشــه ایِ منفجرنشده فراوانی فرورفته بود. به او گفتم: 
یکی از مصیبت های کار، همین مواد منفجره آماده انفجار است. در همین چند 
روزی که از پایان جنگ گذشته، چند نفر پایشان روی این ها رفته است و درجا 

به شهادت رسیده اند.«
»ســی و 3« نوشته هاشم نصیری است. داستانی است از یک جنگ بزرگ و 
تاریخی و مجموعه ای از مســائل مرتبط با آن؛ حتی از آن به داستانی جنگی 
با لایه های عمیــق اجتماعی تعبیر می کنند. عمده حــوادث در لبنان روی 
می دهد، اما قهرمان قصه جوانی ایرانی به اســم امید اســت. جوانی نخبه که 
آینــده اش را تحصیل و کار در بهترین دانشــگاه های جهان می بینند، اما او 

دست به انتخابی دیگر می زند و هدفی متفاوت را دنبال می کند.

آخرین رمان »ماریو وارگاس یوسا« منتشر شد
»ســکوتم تقدیم به شــما« ، آخرین رمان 
ماریو وارگاس یوســا با ترجمه مســتقیم 
از زبان اســپانیایی منتشر شــد.این رمان 
داســتان مردی اســت که رویای ساختن 
کشوری آرمانی از طریق موسیقی را دارد 
و در تلاش برای نوشــتن کتابــی درباره 
آن، دیوانه شــده اســت. تونی اسپیلکوئتِا 
روزهایــش را بــه کار در مدرســه و نیز 
عشق بزرگش موســیقی می گذراند که از 
جوانــی در حال پژوهش دربــاره آن بوده 
اســت. یک روز، تماسی تلفنی زندگی اش 
را تغییــر می دهد؛ دعوتی برای شــنیدن 
ســاز گیتارنوازی ناشــناخته؛ للَو مولفینو، که به نظر می رسد گواه اندیشه ای 
اســت که مدت هاســت درگیر آن بوده؛ نیروی نهفته در موســیقی فراتر از 
لذت های فردی است.داستان و جستار به نحوی جادویی در این رمان در هم 
آمیخته اند. ماریو وارگاس یوسا، نویســنده بزرگ اهل آرکیپا در پرو، پس از 
۶0 ســال فعالیت حرفه ای، در آستانه 88 سالگی به یک باره اعلام می کند، با 
رمان »سکوتم تقدیم به شما« و بعد از نوشتن مقاله ای درباره ژان پل سارتر 

که در جوانی استادش بود، قصد دارد بازنشسته شود.
 وارگاس یوســا بعد از خلق شــاهکارهای بســیاری در گونــه رمان از جمله
»خانه سبز«، »گفت وگو در کاتدرال«، »جنگ آخرالزمان« و »سورِ بز« پیش 
از بازنشســتگی تصمیم گرفت تا به پــروی عزیز و غم انگیزش بازگردد که از 
شکاف ها و پیش داروی های اجتماعی در رنج است. »سکوتم تقدیم به شما« 
با که به همت مجدالدین ارســنجانی از اسپانیایی به فارسی ترجمه شده در 

2۶3 صفحه و با قیمت 305 هزار تومان از سوی نشر لگا چاپ شده است.

رمانی درباره عملیات طوفان الاقصی در راه است
رمان »صخره مقدس«که درباره عملیات طوفان الاقصی است، به زودی منتشر 
می شود.انتشارات کتاب جمکران با اعلام این خبر نوشته است: به مناسبت سالگرد 
 عملیات »طوفان الأقصی« دومین اثر محدثه اصلانی با عنوان »صخره مقدس«
و با موضوع مقاومت منتشــر می شــود.»صخره مقدس« روایتگر دو عملیات 
ســایبری بزرگ نیروهای مقاومت اســت. روایتی چندلایــه و پر تعلیق که 
خواننده را همراه با قهرمان ها به جهانی می برد که متعلق به تمام انسان های 
جویای حقیقت است. جهانی که برای هر کس دریافتی دارد و برداشتی! آنجا 
کــه زمین و زمان به هم می آمیزند تا دنیایی از نو بیآفرینند. روایتی دقیق از 

آنچه که در ۷ اکتبر و طوفان الاقصی روی داد...

 اختراع گیاه مصنوعی که هوای خانه را تمیز می کند
فن آوری

عکس خبر

  معادن سنگ چینی- ازنا

 مرزبانان- حافظان امنیت

 غذاى ۲۰ میلیون نفر درسال ضایعات مى شود
منبع: تسنیم

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی  عدم رعایت نکات ایمنی و عدم شناخت طبیعت

سلامت

خواص شگفت انگیز چای نبات برای بدن
فوایــد چای نبــات تنها به درمان ســوهاضمه و دل درد 

خلاصه نمی شود.
ما ایرانی ها وقتی دچار ســوءهاضمه یا دل درد می شویم، 
در اولیــن گام به خوردن چای نبــات روی می آوریم. این 
معجون معجزه گر از قدیم به دلیل خواص دارویی فراوان و 
تسکین سریع و مؤثر گرفتگی عضلات شناخته شده است.
اما خواص نبات به این مورد محدود نمی شود، سایر فواید 

نبات عبارتند از:
  تسکین گلودرد

نوشیدن دمنوشی متشکل از نبات برای تسکین دردهای گلو 
و حتی رفع خلط مفید است. از همین رو طب  سنتی برای 
پیشگیری از سرماخوردگی یا بهبود زودهنگام آن ، استفاده 
از نبات را در نوشیدنی های گرم تجویز می کند. به طور کل، 

طبع گرم نبات علائم سرماخوردگی را بهبود می بخشد.
  بهبود قند خون

ضعف و بی حالی، رنگ پریدگی، حالت تهوع، ســرگیجه، 
ســردی دست و پا و حتی تاری دید از علائم افت فشار و 
قند خون هستند. برای برطرف کردن این حالات، معمولاً 
آب قند اولین گزینه اســت؛ امــا از آنجا که آب قند طبع 
سرد و شیرینی گزنده ای دارد، ممکن است به مزاج بیمار 
نسازد. برای تنظیم فشــار و جبران افت قند، استفاده از 
نبات ساده یا حتی زعفرانی مناسب تر است؛ زیرا نبات، 

نسبت به قند و شکر، طبع گرم تری دارد و می تواند 
سردی و لرزش بدن را تسکین دهد.

  افزایش انرژی
گلوکز موجــود در نبات به عنــوان منبع اصلی 
انرژی برای تمام ســلول های بــدن و مغز عمل 
می کند. برای همین اســتفاده از نوشیدنی های 
حاوی نبات باعث افزایش انرژی و رفع خستگی 

می شود و به شما آرامش می بخشد.

  ضدویروس
نبــات به ســبب خاصیت ضدویروســی خــود می تواند 
ســرماخوردگی و عفونت های ویروســی را درمان کند. 
همچنین به بهبــود علائم ســرماخوردگی از جمله گلو 
درد و ســرفه های خلط دار کمــک می کند. مکیدن نبات 
در دهان باعث نرم شــدن گلو، کاهش و رفع سرفه های 

شدید می شود.
  تقویت حافظه

شــاید اولین بار باشد که این را می شنوید؛ اما باید بدانید 
ترکیبات موجود در نبات می تواند به تقویت حافظه کمک 
کند. از همین رو اســتفاده منظم نبات در نوشیدنی ها و 
خوراکی هــا می تواند تمرکز و عملکرد شــناختی را ارتقا 

دهد و حافظه را تقویت کند.
  ضد التهاب

نبات دارای خواص ضدالتهابی و ضداسپاســموتیک 
اســت و به بهبود عملکرد دســتگاه گوارش کمک 

می کند. مصــرف نبات همچنیــن در بهبود و 
تسریع هضم نقش دارد و در درمان مشکلات 

گوارشــی، مثــل ســوءهاضمه و تهوع، 

تنظیم ترشح اسید معده و بهبود عملکرد روده مفید است.
  تسکین دردهای عضلانی

چای نبات در تسکین و درمان دردهای عضلانی، به ویژه 
انقباض ماهیچه ها و کمردرد و دل پیچه ناشی از قاعدگی 

بسیار مفید است.
  ضدسرطان

بر اســاس تحقیقات، ترکیبات موجــود در نبات، مانند 
فلاوونوئیدهــا، کورکومینوئیدها و کارکومین، قدرت ضد 
سرطانی دارند و به مهار رشد سلول های سرطانی، تقویت 
سیســتم ایمنی بدن و کاهش التهاب ها کمک می کنند. 
همچنین نبات بــا تثبیت آنتی اکســیدان ها در بدن، از 

آسیب های اکسیداتیو جلوگیری می کند.
  افزایش سطح هموگلوبین

هموگلوبیــن پایین خــون منجر به مشــکلاتی از قبیل 
کم خونی، رنگ پریدگی، ســرگیجه، ضعف و خســتگی 
می شود. نبات نه تنها سطح هموگلوبین خون را افزایش 
می دهد، بلکه باعث گردش خون در بدن می شــود و در 

نتیجه علائم خستگی و ضعف را کاهش می دهد.
  افزایش متابولیسم

نبات به افزایش متابولیســم بدن کمک می کند و باعث 
می شود کالری بیشتری بسوزانید.

  کاهش اشتها
نبات دارای خواص ضداشتها است و این مورد در افرادی 
که قصد کاهش وزن دارند، به کاهش اشــتها و پرخوری 

کمک می کند.
  تقویت سیستم ایمنی

نبات بــا خــواص آنتی اکســیدانی خــود، نقش 
چشمگیری در تقویت سیستم ایمنی بدن دارد.

محققان با شبیه ســازی فرآیندهای طبیعی گیاهان، 
گیاهی مصنوعی تولید کرده انــد که هر برگ آن در 
طول فتوسنتز، الکتریسیته تولید می کند. آب و مواد 
مغذی این گیاه طریــق تعرق و عمل مویرگی تامین 
می شــود. گروه تحقیقاتی از دانشــگاه بینگهامتون 
در حین انجام مطالعه خود کــه در مورد باتری های 
زیســتی با انرژی از باکتری ها بود بــه ایده جدیدی 
برای گیاهان مصنوعی رســیدند که می توانند از دی 
اکسیدکربن تغذیه کنند، اکسیژن تولید کنند و حتی 

مقدار کمی نیرو نیز تولید کنند.

 Seokheun(پروفســور ســئوهون »شــان« چوی
Sean” Choi“( و دانشــجوی دکتــرا مریم رضایی 
با اســتفاده از پنج سلول خورشــیدی بیولوژیکی و 
باکتری های فتوسنتزی آنها، یک برگ مصنوعی ابتدا 
»برای سرگرمی« ساختند و سپس متوجه شدند که 

این ابداع مفاهیم گسترده تری در پی دارد.
آنها اولین گیاه را با پنج برگ ساختند و سپس میزان 
جذب دی اکسیدکربن و قابلیت تولید اکسیژن آن را 

آزمایش کردند.
 درحالی که تولید برق فعلی که حدود 140 میکرووات

اســت، یک مزیت ثانویه به شمار می رود. چوی قصد 
دارد این فناوری را برای دستیابی به حداقل خروجی 
بیــش از یک میلــی وات بهبود بخشــد. او همچنین 
می خواهد یک سیســتم ذخیره ســازی انرژی مانند 
 باتری های لیتیوم یون یا ابرخازن ها را با آن ادغام کند.
چوی می گوید: من می خواهم بتوانم از این برق برای 
شــارژ کردن تلفن همراه یا ســایر کاربردهای عملی 

استفاده کنم.
بــا برخی تنظیمــات دقیق، این گیاهــان مصنوعی 
می توانند بخشــی از هر خانواده باشــند. مزایای این 

ایده به راحتی قابل مشاهده است.

  پارک ملی بوجاق

   سواحل خلیج فارس

خودرو 

جدیدترین جزئیات و تصاویر دیجیتالی بی ام و M4 برقی منتشر شد

ادبیات

 در حاشیه بزرگداشت روز کودک و حمایت از کودکان غزه و لبنان

اولین نســل از محصولات پرفورمنــس و تمام برقی 
بــی ام و M در ســال 202۷ معرفی خواهند شــد. 
 ZA0 با کد iM3 اولیــن خودروی این خانواده مــدل
 خواهد بود هرچند فعلًا نام رســمی این خودرو تائید 

نشده است. 
 ZA2 برقی با کد M4 یک ســال پس از آن نیز اولین

رونمایی خواهد شد.
 البته همان طور که گفته شــد فعلًا نام نهایی iM3 و 
iM4 مشخص نشــده اند و هنوز معلوم نیست که در 
نهایت با چه نام و نشانی در بازار حضور خواهند داشت.

بــی ام و iM4 همانند مــدل iM3 بر پایه پلتفرم نئو 
کلاس ساخته خواهد شد، پلتفرمی که قرار است سال 

آینده راهی خط تولید شود. 
اعضــای خانواده M4 برخلاف مدل M3 فقط از قوای 
محرکه برقی اســتفاده خواهند کرد و G84 M3 تنها 

نســخه از 

M3 و M4 با پیشرانه درون سوز خواهد بود.
با اینکه فعلًا پروتوتایپ های iM4 در خیابان ها رؤیت 
 i4 نشــده اند اما انتظار می رود طراحــی نهایی آن از
 M الهام بگیرد و شاخصه های خاص مدل های NA2

را به همراه داشته باشد.
 بر اســاس اخبار منتشــر شــده، بی ام و M4 برقی 
جدید طراحی انقلابی را به نمایش خواهد گذاشــت 
و تفاوت های زیادی با نسل فعلی خود خواهد داشت. 
هــدف از این کار جذب خریــداران جدید به بی ام و 
اعلام شده است. بی ام و می گوید طراحی آینده نگرانه 
و اســپرت ایــن خودرو نشــان دهنــده تلاش های 
 شــرکت برای نفــوذ به قلــب تعداد وســیع تری از 

مشتریان خواهد بود.
هنوز مشخصات عملکردی این خودرو در دست نیست 
اما برخی اطلاعات از منابع نزدیک به بی ام و نشــان 
می دهد ZA0 iM3 و همچنیــن برادر آن احتمالاً 
قدرتــی در حدود ۷00 اســب بخار خواهند 
داشت. بی ام و M شاید چندین نسخه 
از M3 و M4 برقــی 
قدرت های  بــا  را 
تولید  مختلــف 
بــه  امــا  کنــد 
نمی رســد  نظر 
مربوط  شایعات 
 1340 قدرت  به 

اسب بخاری منتشــر شده توسط برخی منابع خبری 
درست باشد.  M4 برقی جدید از سیستم چهار چرخ 
محرک و تکنولــوژی خلاقانه Heart of Joy بی ام و 

سود خواهد برد.
 فرانک وبر مســئول تحقیق و توسعه این خودروساز 
گفته که سیستم یاد شده باعث بهبود تجربه رانندگی 

خودروهای برقی باواریا خواهد شد. 
در واقــع Heart of Joy باعث ادغــام نرم افزار قوای 
محرکه و دینامیک رانندگی در یک پلتفرم منســجم 
شده و پیشرفت مهمی برای بی ام و محسوب می شود.
بــا یکپارچه ســازی ایــن سیســتم ها در معمــاری 
مرکزی، بــی ام و توانســته تأخیرها را در مقایســه 
قابل توجهــی به طــور  ســنتی  سیســتم های   بــا 

کاهش دهد.
 این راندمان بهینه نتیجه ارتباط آنی تمامی سنسورها 
و عملکردها در یک محیط نرم افزاری یکپارچه است. 

با این وجود آیا از بابت برقی شدن M3 و M4 نگرانی 
خاصی وجود خواهد داشت؟ 

مدیرعامل بــی ام و در مصاحبه اخیــر به طرفداران 
اطمینــان خاطــر داده و گفته کــه محصولات برقی 
و پرفورمنس جدید شــرکت بســیار تکامــل یافته و 

پیشرفته خواهند بود. 
 iX3M برقی قرار است M4 و M3 در آینده علاوه بر
ZA3 نیز تولید شود هرچند نام نهایی این خودرو نیز 

مشخص نشده است.


